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رئیس دیوان عالی کشورخبرداد :

پرونده گوهرنازقم 
آماده صدور رای است

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم مطرح کرد: 

راهکار علمی و منطقی برای کنترل سگ های بدون صاحب

رئیس دیوان عالی کشور درباره پرونده گوهر ناز قم، توضیحاتی دادگفت: پرونده در شعبه اول و آماده صدور رای است.
حجت الاسلام و المسلمین سید احمد مرتضوی مقدم  درنشست صمیمی با خبرنگاران بیان داشت : فعالیت در حوزه 
خبر امروز با گذشته تفاوت های بسیاری دارد. وی با بیان اینکه خبر باید واقع بینانه باشد، گفت: خبرنگار باید حقیقت نگار 
باشد. خبر باید امید بخش باشد و صرف یک خبر خشک و التهاب آور در جامعه نباشد. رئیس دیوان عالی کشور با بیان 
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به احیای مذاکرات برجام 
خوش بین باشیم یا بدبین؟

در روزهای اخیر درمیان حجم زیاد اخبار مربوط به 
اظهار نظرها و پیام ها وتحلیل های متنوع آنچه برای 

مردم ما اهمیت دارد اینست که چقدر می توان به احیای برجام دل بست و امیدوار 
بود.

در میان تحلیلگران و صاحب نظران میدان دیپلماسی و عرصه سیاست خارجی 
درخصوص احیای برجام می توان به وضوح دو دیدگاه را مشاهده کرد که برخی به 

احیای تمام قد آن و بعضی دیگر به نابودی کامل آن نظر دادند.
طرفداران احیای برجام معتقدند که ضرورت های روزگار و نگاه های دوطرف اصلی 
گفتگوها یعنی ایران و آمریکا برای دادن فرصت به دیپلماسی در کنار راهکار جدید 
حل بحران بهمراه نقش آفرینی مردان سیاست خارجی اتحادیه اروپا در این آورده 
گاه نشان از آن دارد که هنوز مذاکرات می توان نقشه راه باشد و چالش ها با نگاهها و 
انعطاف عناصر مصلحت اندیش، اختلافات را از صحنه دور کرد و جای آن به راه حل 

های مرضی الطرفین اندیشید.
در  آمریکا  و  ایران  نگاه  بین  نامحدود  فاصله  که  معتقدند  نیز  برجام  مخالفان 
موضوعات مهم جهانی و منطقه ای و حساسیت های برخی مردان دولت سیزدهم 
در نوع نگاه به برجام در کنار بدعهدی غربی ها در بهره مندی ایران از این توافق در 
کنار مداخلات سیاسی آژانس در نبستن عادلانه پرونده هسته ای ایران همه عواملی 

ست که نتیجه مذاکرات را به ابهام و استیصال می کشاند.
اگرچه اخبار متناقض فضای روزهای اخیر را پر کرده و در چنین فضایی برخی 
خوش بینانه به موضوع مذاکرات نگاه کردند و در مقابل بعضی دیگر خواسته های 
بسیار متفاوت و اصرار بر مواضع طرفین اصلی مذاکرات یعنی ایران و امریکا را 
نشانه وجود تنش ها در روابط طرفین و نتیجه ندادن مذاکرات دانستند اما آنچه 
یا طرفین  یابد  پایان  نتیجه  تواند بی  این موضوع مهم نمی  اینکه  مسلم است 
مذاکرات این پرونده را در شرایط فعلی به نقطه مطلوب خود نرسانند و آن را رها 

کنند.
با این مقدمات نگارنده براین باور است که نشانه های خوش بینی مبنی بر به نتیجه 
رسیدن مذاکرات بدلایل و عوامل مختلف بیشتر از بدبینی به آن است چرا که با 

شمردن برخی عناصر میتوان به چنین رویکردی بیشتر امیدوار بود از جمله :
- تدوام مذاکرات و ارائه نقطه نظرات جدید و حتی انعطاف در خواسته ها و شروط 

مذاکره کنندگان اصلی خود نشانه توجه بیشتر به دیپلماسی است
- میدانداری اتحادیه اروپا و تبادل پیام و دادن پالس های گوناگون از میان گفته ها 
و اسناد و توافق های شفاهی و غیر شفاهی همه دال بر تداوم دیپلماسی تا رسیدن 

به نتیجه است
- ادبیات مقامات دو طرف اصلی مذاکرات نشانگر پیشی گرفتن نگاه اولویت 
دیپلماسی بر هر عنصر دیگری است چنانکه در برخی اظهارات مقامات مهم ایران 

و آمریکا در چند روز اخیر مشاهده کردیم
- مقامات مهم دو طرف اصلی منازعه در هفته های اخیر بویژه بعد از سفر مهم 
بایدن و پوتین به منطقه از ملاحظات بیشتری در اعلام مواضع داشته و آمادگی خود 

را برای اولویت بخشی به مذاکرت سازنده اعلام کردند
- تاثیرات مقطعی و بلند مدت مذاکرات سازنده قبلا نیر اثرات موثر و حتی کوتاه 
مدت خود را در زمان اوباما نشان داده و دو طرف با یک تجربه عینی پا به میدان 

گفتگوها می گذارند ،لذا همه ملاحظات را حساب خواهند کرد
- شرطی شدن بسیاری از جنبه های حیات سیاسی و اقتصادی بازیگران موثر در 
مذاکرات هسته ای شرایطی را فراهم کرده که اینان نمی توانند از تاثیرات این مهم بر 

شریان حفظ صلح و ثبات در جهان چشم پوشی کنند
سخن آخر اینکه همه باید این واقعیت را بپذیریم که بدلایل و عوامل مختلف و با 
وجود اختلاف دیدگاهها در جامعه، موضوع مذاکرات هسته ای توانسته جامعه را به 
دوقطب موافق و مخالف خود تبدیل کند ولی با همه این احوال نمی توان فکر مردم 
را از برجام و تحریم ها منصرف ساخت، چرا که برجام و تحریم ها به مسأله مهم زندگی 
مردم تبدیل شدند و در این اوضاع وظیفه حاکمیت سروسامان دادن به زندگی مردم 

و حفظ مصالح و منافع کشور است.
البته همه این خوش بینی ها برخاسته از شرایط و اقتضائات روزگار پرنوسان ماست 
و برای همین بیشتر احاد جامعه علاقمند به ثمر رسیدن گفتگوها با هدف تغییر در 
زندگی خود هستند ولی نباید اصل غافلگیری در نظام بین الملل را فراموش کرد که 

امیدوارم هرگز چنین نشود.  
کارشناس مسائل بین الملل

حسن لاسجردی*
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مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم گفت: مجموعه 
جامعی  برنامه ریزی  گذشته،  سال های  مانند  نیز  امسال  قم  شهری  مدیریت 
جهت خدمت رسانی در مسیر پیاده روی نجف تا کربلا انجام داده است.  سید 
بر  حسینی،  اربعین  هماهنگی  و  برنامه ریزی  جلسه  در  میرهادی  محسن 
خدمات رسانی شایسته و جامع به زائران ورودی به قم تأکید کرد. وی اضافه 
به خاطر کنترل نسبی کرونا و رفع محدودیت های گذشته، پیش بینی  کرد: 

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم گفت: در سامانه 137 و 
ستادهای هشت گانه مناطق علاوه بر تمامی خدمات، به سه زبان اردو، عربی و 
اصفهانیان  مهدی  شد.  خواهد  خدمت رسانی  اربعین  زائرین  به  نیز  انگلیسی 
جواد)ع(  امام  جلسات  سالن  در  که  قم  استان  اربعین  ستاد  جلسه  در  مقدم 
استانداری برگزار شد، اظهار داشت: با توجه اهمیت خدمات رسانی مطلوب در 
اربعین حسینی، کمیته خدمات شهری با بسیج تمام امکانات و ظرفیت ها آمادگی 

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:
خدمت رسانی شهرداری قم در مسیر پیاده روی نجف-کربلا

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد:
آماده باش کامل شهرداری قم برای اربعین حسینی
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بازدید سرزده شهردار قم از منطقه ۲ شهرداری؛

پیگیری چهره  به  چهره درخواست های مردمی

جانشین قرارگاه جهادی پیشرفت:

۲۲ درصد روستاهای کشور
 دارای سکنه است

جانشین قرارگاه جهادی پیشرفت همه جانبه  روستا، با اشاره به اینکه در حال حاضر تنها 
۲۲ درصد روستاهای کشور دارای سکنه می باشند گفت: واردات مواد غذایی در کشور 
نشان دهنده این است که یک عقب ماندگی عظیمی را در پیشرفت همه جانبه روستاها 

شاهد هستیم. 
آموزشی حکمرانی  افتتاحیه نخستین دوره  آیین  در  روز شنبه  بکایی  سردار مجید 
روستایی و مبانی تسهیل گری در مجتمع فرهنگی یاوران مهدی)عج( قم افزود:  این عقب 

ماندگی که بسیار زیاد است به یک تحول و مدیریت تحولی نیاز دارد.
وی گفت: ما با بیان اینکه تحول ایجاد شده در روستاها و وضعیت زندگی در این مناطق 
باعث شده تا بسیاری از روستاهای ما که تولید کننده بودند به مصرف کننده تبدیل شوند 
گفت: تحول روستایی باید مدیریت و کنترل شود، و اگر تصور می کنیم با یک سلسله 

مراتب اداری می توانیم، تحول را مدیریت کنیم، اشتباه است.
جانشین قرارگاه پیشرفت همه جانبه روستا، با تاکید بر نقش مهم و حساس شوراهای 
اسلامی در تحول روستا بیان داشت: شوراهای روستایی وظیفه انتخاب دهیار را بر 
عهده دارند که این باید با رویکرد تحولی صورت گیرد، طبیعتا ساز و کارهای خودش را 

می خواهد.
بکایی با بیان اینکه اداره روستا باید بر مبنای اساس نامه قانونی دهیاری ها باشد اما این 
امر صورت نمی گیرد یادآور شد: بسیاری از روستاها حتی دهیار هم ندارد، و آنهایی که 

دهیار دارند نیز دهیار فقط در ساعت های خاصی در روستا حضور دارد.
وی ادامه داد: طبق اساس نامه دهیاری ها، ۴۷ وظیفه بر عهده دهیار گذاشته شده، که 

بسیاری از آنها مغفول مانده است.
وی همچنین افزود: مطابق برنامه پنج ساله ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی 
کشور باید یکهزار سند توسعه روستایی داشته باشیم، تمام ظرفیت های روستا نیز قرار بوده 

شناسایی و معرفی شود و سازمان های اجرایی هم در جهت این سند حرکت کنند.
بکایی تاکید کرد: نقش استاندار، فرماندار و بخشدار به عنوان نمایندگان عالی دولت در 
استان این است که در جهت تهیه این سند و هدایت و نظارت در روستا بر اساس نیازهای 

اساسی آن اقدام کنند.
جانشین قرارگاه پیشرفت همه جانبه روستا همچنین بیان کرد: در حالی که روستا با 
استعدادهای طبیعی خود پیوند خورده است، اما با اجرای طرح هادی روستایی و محدود 
کردن خدمات به حوزه مسکن، به موضوع کشاورزی، دامداری، باغ ها، آبزیان و همچنین 

سنت ها و آیین های روستایی توجهی نمی شود.
فرمانداران،  ویژه  تسهیل گری  مبانی  و  روستایی  حکمرانی  آموزشی  دوره  نخستین 
مدیران کل امور روستایی استانداری ها، بخشداران، روحانیان و دهیاران تا اول شهریورماه 

ادامه پیدا می یابد.
 

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم خبرداد:

رتبه دوم استان قم در مصرف
 گاز سی ان جی در کشور 

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم از رتبه دوم استان قم در جایگزینی 
مصرف سی ان جی با بنزین در کشور خبر داد. 

حصیری، اظهارداشت:از ابتدای امسال تا پایان تیرماه ۱۵ میلیون متر مکعب گاز 
طبیعی فشرده یا CNG به خودرو های دوگانه سوز در جایگاه های عرضه سوخت قم عرضه 
شد که از رشد تقریبی حدود ۲۲ درصدی سوخت پاک در سبد سوخت مالکان خودرو های 

دوگانه سوز نسبت به مدت مشابه پارسال حکایت دارد.
او در ادامه افزود: بر اساس آخرین رتبه بندی اعلام شده از سوی مدیر طرح سی ان جی 
کشور، منطقه قم پس از شاهرود موفق به کسب رتبه دوم کشوری در جایگزینی مصرف 

سی ان جی به جای بنزین شد و استان خراسان جنوبی هم در جایگاه سوم قرار گرفت.
اوگفت: در سال گذشته سمنان، قم و بیرجند، به ترتیب رتبه های اول تا سوم جایگزینی 

سی ان جی به جای بنزین را در کشور از آن خود کردند.
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم با تاکید بر جایگزینی سوخت پاک 
CNG به جای بنزین برای صرفه جویی اقتصادی و کاهش آلاینده های زیست محیطی 
افزود:اختلاف محسوس بین قیمت بنزین و سی ان جی، باعث افزایش رغبت صاحبان 

خودرو به استفاده از سی ان جی شده است.
عمومی  نقل  و  حمل  ناوکان  کردن  دوگانه سوز  رایگان  طرح  به  اشاره  با  حصیری 
گفت:طرح تبدیل خودرو های مسافربر شخصی )اسنپ، گردشی( به دوگانه سوز با ۳۰ 

درصد تخفیف انجام می شود.

معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری:
 کنکور، آموزش و پرورش
 را به گروگان گرفته است

 معاون علمی و فناوری ریاســت 
جمهــوری گفت: من هــم مانند 
دیگــر کارشناســان بــر ایــن باور 
هستم که کنکور سیستم آموزش 
و پــرورش را بــه گــروگان گرفته 
و بهتریــن تصمیــم ایــن اســت 
کــه آمــوزش و پرورش بــه جامعه 
نزدیک شــود.  ســورنا ستاری در 
۲سی و ششــمین اجلاس مدیران 

رئیس جمهور:
پیشرفت کشور در گرو توسعه 

آموزش و پرورش است 
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آیت الله اعرافی در دیدارسخنگوی وزارت امور خارجه:
دستگاه دیپلماسی با نگاه به مصالح 

کشور نقش آفرینی کند
رئیــس جمهــور گفت: هــر گونه 
در  کشــور  پیشــرفت  و  توســعه 
گــرو توســعه و پیشــرفت آموزش 
و پــرورش اســت. آیت الله ســید 
ابراهیم رئیسی  روز شنبه در سی  و 
ششمین اجلاس مدیران و روسای 
آموزش  و پرورش کشور که پیش از 
ظهر شنبه در سالن اجلاس سران 
برگــزار شــد، آموزش و پــرورش را 

مدیــر حوزه های علمیــه گفت: 
انتظار می رود دستگاه دیپلماسی 
در صحنه های حســاس و مواقع 
ویــژه و با نگاه بــه نیازها و مصالح 
کشور و انقلاب نقش آفرینی کند. 
آیــت الله علیرضــا اعرافــی در 
دیــدار ناصر کنعانی ســخنگوی 
وزارت امــور خارجــه با تســلیت 
ایــام اســارت اهل بیــت)ع( بیان  1

)ره(  امام  فرمان  اجرایی  اجتماعی ستاد  معاون   
محلات،  توانمندسازی  طرح  اجرای  از  قم  استان 
موسوم به ۲۰۲۰ در هفت محله محروم این استان 

خبر داد. 
کشوری  طرح  افزود:  امیرگان  امیر  دکتر 
دستگاه  چهار  عاملیت  با  محلات  توانمندسازی 
)ره(،  امام  فرمان  اجرایی  ستاد  شامل  اجرایی 
بهزیستی، کمیته امداد و هلال احمر به اجرا گذاشته 

شده است.
برای  و ۲۰ محله  انتخاب ۲ هزار  به  اشاره  با  وی 
ستاد  احسان  خانه های  گفت:  طرح  این  اجرای 
از محله های کمتر  نقطه  در هفت  نیز  امام  فرمان 
برخوردار استان، فعالیت خود را در راستای آموزش 

و شناسایی آسیب ها و توانمندسازی محله های کمتر 
برخوردار آغاز کردند.

وی افزود: عمده افراد فعال در این طرح، جوانان 
کمتر از ۳۰ سال هستند و در قم شاهد فعالیت های با 
نشاط و بسیار مثبت آنها با محوریت مساجد هستیم، 
زیارت  باشکوه  راهپیمایی  و  اربعین  ایام  جهت  به 
امام حسین )ع( که یک میثاق جهانی برای تمام 
دلدادگان آن حضرت است، اعزام جوانان فعال در 
خانه های احسان و طرح توانمندسازی محلات در 

دستور کار قرار گرفت.
و  ثبت نام  طی  نیز  قم  در  داد:  ادامه  امیرگان 
شناسایی که انجام شد، از تمام مجموعه های فعال، 
عنوان  تحت  که  شدند  شناسایی  تَن  حدود ۵۰۰ 

عظیم  راهپیمایی  به  ظهور  عصر  جوانان  کاروان 
اربعین اعزام خواهند شد.

وی گفت: این کاروان از قم به مرز مهران حرکت 
می کند و یک برنامه ۱۰ روزه را جهت زیارت کربلای 
معلی و نجف اشرف انجام می دهد و با تدابیر انجام 

شده به قم باز می گردد.
معاون اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام )ره( قم 
در پایان بیان کرد: از تمامی جوانانی که در راستای 
فعالیت های جهادی و توانمندسازی محله های کمتر 
برخوردار فعالیت می کنند، دعوت می کنیم در طرح 
خانه های احسان وابسته به معاونت اجتماعی ستاد 
اجرایی فرمان امام در جهت آموزش و توانمندسازی 

مشارکت داشته باشند.

معاون اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام )ره( استان قم:

طرح توانمندسازی محلات در هفت محله محروم قم اجرا می شود

آیت الله اعرافی در دیدار سخنگوی وزارت امور خارجه:

دستگاه دیپلماسی با نگاه به مصالح کشور نقش آفرینی کند
انتظار می رود دستگاه دیپلماسی در صحنه های  مدیر حوزه های علمیه گفت: 

حساس و مواقع ویژه و با نگاه به نیازها و مصالح کشور و انقلاب نقش آفرینی کند. 
آیت الله علیرضا اعرافی در دیدار ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه با تسلیت 
ایام اسارت اهل بیت)ع( بیان داشت: دستگاه دیپلماسی دارای شرایط حساس و 
پرکاری است که با عنایت خداوند با جامعیت و نگاه کامل و درست، امید است از مسائل 

مطرح در جامعه به بهترین نحو عبور کند.
عضو فقهای شورای نگهبان در ادامه بیان کرد: امروزه گفتمان انقلاب اسلامی در 
دنیا، نیازمند محتوایی است که عقلی و وحیانی و جامع و دقیق باشد و نیز جاذبه 
های حماسی و شور و نشاط انقلابی در آن محفوظ بماند، لذا دستگاه دیپلماسی 
در صورتی می تواند به رسالت خود عمل کند که درون مایه فکری و بنیادی از حیث 
گفتمان معرفتی، فلسفی، اندیشه الهی و دینی مستحکم و قوی بوده و دائما نوآوری 

داشته باشد.
اعرافی همچنین خاطرنشان ساخت: اتصال وزارت خارجه با بخش های فکری و 
معرفتی حوزه که محتوای لازم برای جلوگری گفتمان انقلاب اسلامی دنیا تأمین می 
کند یک ضرورت است، لذا غنای محتوایی و نرم افزاری دستگاه دیپلماسی نیازمند یک 
رابطه قوی با نهادی فکری و معرفتی افزون بر دانشگاه ها است و این غنای محتوایی 

لازمه تحقق ارتباط فایده دو سویه را در خود دارد.
مدیر حوزه های علمیه، گفت: غنای گفتمانی دینی معرفتی و نقش آفرینی حوزویان 
در سطوح مختلف، زمانی می تواند به خوبی عمل کند که به ابعاد مختلف سیاسی و 
بین المللی آگاه باشند، لذا این امر مهم نیاز به تعامل قوی و برداشتن گام های بلندی 

است.
اتصال وزارت خارجه با بخش های فکر معرفتی حوزه علمیه 

وی خاطرنشان ساخت: درک جامع و درست از معادلات بین المللی بین حوزویان 
موجب ارتباط و اتصال قوی تر با دستگاه دیپلماسی خواهد شد تا به موجب آن گام های 

بزرگتر و کار جدی تری در زمینه تحقق دیپلماسی فکر دینی معرفتی داشته باشیم.
عضو خبرگان رهبری ابراز داشت: بر حسب کار در عرصه بین الملل می توانم بگویم، 
ما گردشگری را با حفظ معیارهای اسلامی و با فعالسازی دستگاه دیپلماسی جامعه 
المصطفی و سازمان فرهنگ می توانیم هدفمند کنیم، لذا در این راستا یک شبکه آرام 
بی سر و صدا برای جذب گردشگر زیارتی و فرهنگی در دنیا می توانیم جذب کنیم که 
این امر به برکات در نشر فرهنگ و عدم انزوا و مباحث راهبردی کشور کمک شایانی 

می کند که نیازمند توجه جدی دستگاه دیپلماسی به این امر مهم است.
اعرافی گفت: در حوزه علوم اسلامی شبکه تعریف شده ای در کشور وجود دارد، اما 
در بحث دانشگاهی نیازمند توجه جدی به این امر مهم هستیم همانطور که کشور ما به 
لحاظ کمبود جمعیت در دانشگاه ها هر روز شاهد خالی شدن هر چه بیشتر صندلی ها 
در دانشگاه ها است به سبب این امر می توانیم با یک نگاه و برنامه ریزی دقیق دانشجوی 
غیر ایرانی میلیونی البته اثر گزار در دنیا داشته باشیم که توجه به این امر مهم امروزه در 

عرصه بین الملل و تعاملات بین المللی مغفول مانده است.
علمی  دستگاه های  اگر  ساخت:  خاطرنشان  ادامه  در  علمیه  های  حوزه  مدیر 
دانشجوی غیر ایرانی را درست تربیت کند تا آخر هوادار این کشور خواهد بود، لذا 
توجه به مقوله جذب گردشگر و تربیت دانشجو با نگاه انقلاب اسلامی و تبیین اندیشه و 

مبانی اسلامی کار مهمی است که باید مورد توجه باشد و نیازمند سازکار دقیقی است.
توسعه گردشگری دینی و فرهنگی مورد توجه باشد 

وی گفت: حوزه علمیه همواره در عرصه علم روز در جهت پیشبرد هدف های متعالی 
خود تلاش می کند و نمونه آن اهتمام ،هوش مصنوعی است و در این امر ۵۰ تیم بزرگ 
دانشگاهی و حوزوی بصورت اجتهادی در این زمینه فعالیت می کنند و کاربست هوش 
مصنوعی در اجتهاد و مورد توجه قرار گرفته شده است و همچنین ۳۰ پایان نامه در 

رابطه با هوش مصنوعی نگارش شده است.
آیت الله اعرافی در ادامه ضمن تاکید بر توجه حوزه بر تعامل با ادیان و مذاهب ابراز 
داشت: در حوزه ادیان و مذاهب باید ظرفیت تعاملی حوزه به سبب همراهی وزارت 

خارجه افزایش یابد.
بهره گیری از ظرفیت رسانه ای حوزه علمیه 

وی در پایان خاطرنشان ساخت: دستگاه دیپلماسی در راستای اهداف بین المللی 
خود می تواند از ظرفیت های بین الملل حوزه و فعالان در این عرصه با ارتباط جدی 
تری بهره بگیرد و می طلبد در عرصه رسانه و بین الملل با خبرگزاری حوزه که یک جهت 

رسمی است ارتباط مستمر و قوی داشته باشید.
خارجه  وزارت  سخنگوی  جایگاه  و  ها  فعالیت  بیان  با  دیدار  این  در  نیز  کنعانی 
خاطرنشان ساخت: ارتباطات و رصد و تعامل با رسانه و پاسخگویی و تغذیه محتوایی 
رسانه ها در این پست سازمانی از اهداف این نهاد مهم می باشد که اساسا سخنگویی 
موضع حساسی است که می طلبد ادبیات مطابق با نیاز روز در آن استفاده شود، چرا 
که مباحثی که در این امر به کار گرفته می شود در مقام و جایگاه شخص نیست بلکه 

غالبا ادبیات نظام است.
وی در ادامه با بیان بهره گیری از ظرفیت رسانه ای حوزه علمیه خاطرنشان ساخت: 
همراهی و همکاری وازرت خارجه با حوزه علمیه برای ما اصالت و اهمیت دارد و تحقق 
این امور را امری مهم می دانیم، لذا وزارت خارجه در جهت پویایی و پیشبرد اهداف 
متعالی خود نیازمند بهره گیری از ظرفیت های بسیار حوزه در عرصه بین الملل و 

محتوایی دارد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

تمامی مجموعه های بازی ناایمن
 از بوستان های قم حذف شده اند

1

8
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم خبرداد:

رتبه دوم استان قم در مصرف گاز سی ان جی در کشور

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از نظافت مستمر ست های بازی کودکان بوستان ها با مواد ضدعفونی کننده 
و شوینده خبر داد و گفت: طی سال های گذشته کلیه مجموعه های بازی ناایمن و فلزی از بوستان های سطح شهر حذف شده 
است و تلاش بر این شده تا مجموعه های ایمن و استاندارد در بوستان ها نصب شود. پیام جوادیان با اشاره به وضعیت مجموعه های 
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مشکل حضوربانوان درورزشگاه ها  
چگونه حل می شود؟

تعیین تکلیف برای  یک مطالبه اجتماعی مستلزم رعایت 
قانون،شرع وانعطاف دربرنامه ریزی  داخلی با هدف رعایت 
موضوعات  دراین  اگرمتولیان  است  المللی  بین  قوانین 

تصمیمات لازم اتخاذ نکنند وبرای حفظ موقعیت خود گاهی به نعل بزنند گاهی به میخ حکایت 
حضوربانوان ما در ورزشگاه ها می شود.

اینکه نه مشکل را حل می کنیم ونه جواب اغنای به افکار عمومی می دهیم نتیجه آن می شود 
که از بیرون با فشاربرای ما تعیین تکلیف می کنند.موضوع حضوربانوان درورزشگاهها قبل از 
اینکه یک مطالبه ورزشی باشد دستخوش مسائل سیاسی وجناحی قرار گرفته وبیشترین آسیب 

آن مثل خیلی از مسائل به مردم برمی گردد.!
انتظارمی رفت با گذشت چهاردهه ازپیروزی انقلاب مسائلی مانند حضوربانوان در ورزشگاهها 
بموقع مورد بررسی ومتناسب با ارزش های حاکم بر جامعه بومی سازی می شد بی توجهی به 
این موضوعات مهم فرصت را در اختیاردشمنان داخلی وخارجی قرار می دهد که هزینه های 

اجتماعی زیادی را به جامعه تحمیل کنند.
 ای کاش مسئولین بجای انکارو برخورد شعاری با موضوع ورزش بانوان بسترهای لازم برای 
حضور آنان را با برنامه های اصولی فراهم می کردند تا اینگونه با فشارهاو هجمه های داخلی 
و بین المللی مواجه نباشیم.اکنون وقت آن است که با شجاعت وتدبیروعقلانیت وپذیرش 
مسئولیت اجتماعی خود در خصوص حضوربانوان در ورزشگا هها تصمیم درست اتخاذ نمائیم 

واین موضوع را بیش از این به حال خود رها نکنیم.
 این مهم در سایه اراده جمعی واحترام به نظر علمای دینی با بسترسازی های لازم از نظر رعایت 
شئونات اسلامی شدنی است بشرط اینکه اجرای این پروژه مهم اجتماعی ورزشی را به مدیران 

صالح ودغدغه مند با سابقه دینی وانقلابی از جامعه ورزش واگذار کنیم . 
عضو هئیت علمی دانشگاه

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس  خبرداد:

توافق دولت و مجلس برای اصلاح
 نظام بانکداری کشور 

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی از توافق دولت و مجلس برای اصلاح نظام 
بانکداری کشور خبر داد و گفت: مجلس برای برداشتن گام دوم اصلاحات ساختاری در نظام 

بانکداری مصمم است. 
محمدرضا پورابراهیمی یکی از اقدامات مهم مجلس یازدهم را تدوین طرح اصلاح نظام بانکی 
کشور خواند و گفت: کلیات این طرح پیش از این در کمیسیون اقتصادی و صحن علنی مجلس 

تصویب شد اما برای بررسی دقیق تر طرح دوشوری شده و مجددا به کمیسیون ارجاع شد.
نماینده مردم کرمان در مجلس افزود: این اقدام همزمان با استقرار دولت سیردهم بود لذا بعد 
از استقرار دولت با هماهنگی کامل تیم اقتصادی اعم از وزیر اقتصاد و رییس کل بانک مرکزی 
طرح فوق مورد بررسی قرار گرفت. پورابراهیمی اظهار کرد: طرح اصلاح نظام بانکی نتیجه 
بیش از ۳۰ جلسه تخصصی کمیسیون اقتصادی با رئیس کل بانک مرکزی و وزیر اقتصاد است 
نقطه نظرات دولت در متن اعمال شده است بنابراین این طرح مورد توافق جمع بندی دولت و 
مجلس است. وی با بیان اینکه از روز یکشنبه بررسی طرح اصلاح نظام بانکداری در دستور کار 
صحن علنی مجلس قرار خواهد گرفت، گفت: تصویب این طرح موجب اقتدار بانک مرکزی 
در حوزه ماموریت هایش خواهد شد. رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس عنوان کرد: طبیعتا 
افزایش اقتدار بانک مرکزی موجب افزایش ظرفیت اقتصادی کشور و جلوگیری از انحراف 
اقتصادی و بانکی خواهد شد که همین امر موجب نگرانی عده ای شده است و مخالفت ها در 
فضای رسانه ای را افزایش داده است. پورابراهیمی با تاکید بر اینکه اولویت اصلی نظام خاموش 
کردن موتور تورم است، خاطرنشان کرد: یکی از دلایل تورم ناترازی نظام بانکی است که ناشی 
از نواقص در قوانین و مقررات اداره بانک مرکزی می شود.اصلاح قانون بانک مرکزی اقتدار و 
جایگاه بانک مرکزی را ارتقاء داده و موجب فعالیت حرفه ای این نهاد اقتصادی خواهد شد. 
نماینده مردم کرمان در مجلس اصلاح قانون بانک مرکزی را گام دوم برای اصلاحات بزرگ 
اقتصادی در کشور خواند و یادآور شد:  تا امروز بانک مرکزی با کمک مصوبات سران قوا به 
ساماندهی بانک ها می پرداخت اما این مصوبات یکساله است و باید قانون دائمی برای جلوگیری 

از خلق پول و نقدینگی به تصویب برسد.
 

معاون رئیس جمهور درامورمجلس:

 همکاری نهادهای دولتی با گروه های 
جهادی یک ضرورت است

معاون رئیس جمهور درامورمجلس با تأکید بر ضرورت همکاری و حمایت وزارتخانه ها و 
نهادهای دولتی با گروه های جهادی، اظهارداشت: بدون تردید همکاری دستگاه های مختلف 

دولتی با گروه های جهادی، برکات فراوانی برای مردم به همراه دارد. 
سید محمد حسینی روز شنبه در مراسم افتتاح وبیناری سامانه شبکه ملی سلامت و خدمات 
درمانی مرهم قرارگاه جهادی امام حسین علیه السلام، تشکیل این شبکه را اقدامی ارزشمند 
توصیف کرد و اظهارداشت: کمک به بیماران و کاستن از نگرانی خانواده آنان بویژه بیماری های 

نادر و پرهزینه، عبادتی ارزنده و خداپسندانه است.
معاون رئیس جمهور با قدردانی از گروه های جهادی و جوانانی که در این قالب وارد عرصه 
خدمت رسانی به اقشار مختلف جامعه شده اند، گفت: دولت هم با توجه به اهمیت اینگونه 

فعالیت ها، حمایت و پشتیبانی ها از این گروه ها را در دستور کار خود قرار داده است.
حسینی خاطرنشان کرد: اوایل انقلاب هم جوانان با دغدغه مندی وارد عرصه جهاد سازندگی 
شدند و با تشکیل جهاد سازندگی به مناطق محروم و روستاها عزیمت کرده و منشاء خدمات 
فراوانی شدند و قطعا یکی از اشتباهات انجام شده ادغام این نهاد با برکت در وزارت کشاورزی 
بود. وی با قدردانی از پزشکان و پرستارانی که با این قرارگاه جهادی همکاری می کنند، به 
اقدامات دولت در عرصه بهداشت و درمان اشاره کرد و اظهارداشت: اولویت نخست دولت 
مردمی، تأمین سلامت مردم بوده و در کنار تلاش برای کنترل و مقابله با بیماری کرونا، تأمین 
داروهای مورد نیاز بیماران را با جدیت پیگیری کرده است تا مردم برای تهیه برخی داروها مقابل 
داروخانه ها در صف های طولانی قرار نگیرند. معاون رئیس جمهور با تأکید بر ضرورت همکاری 
و حمایت وزارتخانه ها و نهادهای دولتی با گروههای جهادی، اظهارداشت: بدون تردید همکاری 
و هم افزایی دستگاه های مختلف دولتی با گروه های جهادی که نمونه موفق آن را در تشکیل 
شبکه ملی سلامت و خدمات درمانی مرهم شاهد هستیم، می تواند برکات فراوانی برای مردم و 

رفع نگرانی های آنان به همراه داشته باشد.

رئیس شورای عالی نظام پزشکی ایران: 

افزایش مهاجرت پزشکان به خارج از 
کشور نگران کننده است

رئیس شورای عالی نظام پزشکی ایران، افزایش روزافزون مهاجرت متخصصان رشته های 
مختلف پزشکی به خارج از کشور را نگران کننده خواند و خواستار چاره اندیشی برای توقف 
روند آن شد.  دکتر منصور جعفری نمین روز شنبه در مصاحبه با خبرنگاران اردبیل گفت: برای 
تربیت پک پزشک و متخصص حوزه پزشکی و سلامت هزینه های زیادی از سوی مردم و دولت 
انجام می شود ولی با مهاجرت پزشکان، این هزینه ها از دست می رود. وی خروج پزشکان و 
مختصصان پزشکی از کشور را به عنوان خروج سرمایه گرانبها از کشور دانست و تاکید کرد: 
باید علت این موضوع ریشه یابی شده و راهکار اساسی برای حل آن از طرف دولت و مقامات 
کشور اندیشیده شود.  رئیس شورای عالی نظام پزشکی ایران افزود: برخی از این پزشکان و 
متخصصان مهاجر را کشورهای همسایه ایران جذب کرده اند و من از آن روزی می ترسم که 
شهروندان ما برای دریافت خدمات پزشکی کیفی، به کشورهای همسایه مراجعه کرده و از دست 

پزشک ایرانی مهاجر، این خدمات را دریافت کنند.
 

مدیر بازرسی و امور حقوقی ستاد بازسازی عتبات عالیات کشور خبرداد:

آمادگی بیش از ۲ هزار موکب ایرانی 
برای پذیرایی از زائران اربعین 

مدیر بازرسی و امور حقوقی ستاد بازسازی عتبات عالیات کشور، از آمادگی بیش از ۲ هزار 
موکب ایرانی برای پذیرایی از زائران اربعین خبر داد. محمدرضا شهاب الدین شهمیرزادی امروز 
شنبه ۲۹ مرداد با بیان مطلب فوق گفت: امسال پس از دو سال وقفه، دوباره مراسم باشکوه 
اربعین برگزار می شود و همه امکانات فراهم شده است تا شاهد حضور حداکثری در این 
همایش بزرگ باشیم.  مدیر بازرسی و امور حقوقی ستاد بازسازی عتبات عالیات کشور تصریح 
کرد: دولت تمام ظرفیت های خود را به کار گرفته است تا مردم بتوانند در این همایش بزرگ 

شرکت کنند.
 شهمیرزادی اضافه کرد: پیش بینی می شود اربعین امسال شاهد حضور پرشور مردم ایران 
و دیگر نقاط دنیا باشیم، تاکنون دو هزار و ۳۰۰ موکب از ایران برای خدمات دهی زائران اربعین 
ثبت نام کرده اند که نیمی از این موکب ها در عراق و نیمی دیگر در ایران خدمات دهی می کنند.

اخبار

سخنگوی سپاه:

 اسرائیل در بدترین شرایط امنیتی قرار دارد 
سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی درباره تحرکات اخیر اسرائیل در منطقه 
در  تحرکاتش  و  دارد  قرار  خود  امنیتی  شرایط  بدترین  در  صهیونیستی  رژیم  گفت: 

جمهوری اسلامی هیچ تأثیری ندارد.
سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان شریف سخنگو و مسئول روابط عمومی کل سپاه 
در جمع پاسداران سپاه انصارالمهدی )عج( استان زنجان گفت:دشمنان انقلاب و نظام 
اسلامی اذعان دارند که تمامی اهرم هایی را که امکان فشار بر علیه ملت ایران داشته 
است، به کار گرفته اند، اما نتیجه مورد نظر برای آنان حاصل نشده و این یک واقعیت 
عینی و مسلم است که انقلاب اسلامی با همه مشکلات و موانع پیش رو همچنان بالنده 

راه خود را ادامه می دهد.
وی افزود: در صورتی که به رهنمود های رهبر معظم انقلاب اسلامی )مدظله العالی( در 
خصوص جهاد تبیین به درستی پرداخته شود، به طور قطع بخش عمده ای از عملیات 
روانی و هجمه دشمنان که با هدف وارونه نمایی واقعیات صورت می پذیرد، ناکام خواهد 
ماند. وی با تاکید بر اینکه اندیشه و گفتمان امام خمینی )ره( همچنان پویا و زنده است و 
منشا و عامل تحولات بسیاری در جهان محسوب می شود، گفت: دشمن در تلاش است 
روند الهام بخشی این گفتمان پویا را متوقف کند که به فضل الهی همواره با شکست 

مواجه می شود.
و  راسخ  ایمان  عمیق،  اعتقادات  ایران،  ملت  عزم  و  کرد:اراده  تاکید  شریف  سردار 
هدایت پیامبرگونه امامین انقلاب و ایستادگی و مردانگی کسانی که خود را سرباز ولایت 
می دانند، سبب ماندگاری انقلاب شده است و گواه این مهم، همدلی و وحدت رزمندگان 
در دوران دفاع مقدس می باشد، چرا که اگر پاسداران و بسیجیان در دفاع مقدس اجازه 

می دادند حرف امام زمین بماند، همان ابتدا قافیه را باخته بودیم.
سخنگوی سپاه در ادامه تصریح کرد:امروز دشمن جرات تهدید ندارد و به دلیل ضعف و 
ناکامی برابر سد مستحکم و مقتدر سپاه و سایرنیرو های مسلح ایران تنها به جوسازی علیه 

نهاد مردمی و انقلابی سپاه روی آورده است.
وی با بیان اینکه اگر کشوری قدرت نداشته باشد باید باج دهد، به توقیف نفتکش ایرانی 
در یونان و به تبع آن توقیف دو نفتکش یونانی اشاره و اظهار کرد:این ماجرا مصداق بارز 
قدرت است و سپاه پاسداران به عنوان حافظ انقلاب اسلامی با اقتدار از منافع ملی و 

آرمان های انقلاب اسلامی پاسداری و صیانت می کند.
سردار شریف معنویت و ایمان، ولایت مداری و اطاعت از رهبری و مردمی بودن و اتصال 
به توده مردم را از مولفه های قدرت سپاه برشمرد و اظهار کرد: علت هجمه های سنگین 
روانی و رسانه ای دشمن علیه سپاه نیز تضعیف این مولفه های مهم و به ویژه جدا کردن 

سپاه از مردم است.
سخنگوی سپاه با بیان اینکه منکر بیکاری، گرانی و مشکلات اقتصادی نیستیم، 
تصریح کرد:دشمن در تلاش است انقلاب و نظام اسلامی ما را ناکارامد جلوه دهد و باعث 
ایجاد یاس و ناامیدی در جامعه شود، اما امروز دستاورد های انقلاب و نظام اسلامی در 

حوزه های مختلف بر کسی پوشیده نیست.
 

مهاجری فعال سیاسی اصولگرا: 

مخالفان ایدئولوژیک برجام
 کارمندان کاسبان تحریم هستند 

فعال سیاسی اصولگرا گفت: مخرج مشترک اقدام مخالفان برجام و صهیونیست ها 
دوری ایران از انتفاع اقتصادی است. 

محمد مهاجری فعال سیاسی اصولگرا در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که 
چرا عده ای همچنان به دنبال مخالفت با برجام هستند؟ گفت: مخالفان برجام در کشور 
ما، دو گونه اند اما یک ریشه بیشتر ندارند. یک عده کاسبان تحریم هستند عده دیگر هم 
مخالفان ایدئولوژیک هستند. این دو در یک ریشه حضور دارند اما مخالفان ایدئولوژیک، 
تابلو سیاسی  یا کارمندان همان کاسبان تحریم هستند ولو اینکه ژست ایدئولوژیک و 

انقلابی گری بگیرند.
وی تصریح کرد: کاسبان تحریم، خودشان را انقلابی می دانند. یعنی اگر می گویند 

تحریم ها را دور می زنیم یعنی داریم کاری به نفع ملت و انقلاب انجام می دهیم.
مهاجری افزود: دولت متوجه این موضوع شده است که باید با پذیرش برجام کنار بیاید 
و تحریم ها را کاهش بدهد و هم بتواند وضعیت اقتصادی را از طریق افزایش صادرات 
نفتی و غیر نفتی بهبود ببخشد. آقای رئیسی هم متوجه این شده است که شعار اقتصاد 
مردم را به برجام گره نمی زنیم فقط به درد زمان انتخابات می خورد و وقتی پای کار 
آمدند متوجه تبعات منفی کسری بودجه، افزایش نقدینگی و ... شدند و برای حل این 

مشکلات به دنبال برجام آمدند.
وی در ادامه گفت: کاسبان برجام به دنبال آن هستند که باز هم از آن طریق نان 
بخورند، بعد به پیش افرادی مانند آقای جلیلی می روند و می گویند اگر برجام امضا شود 
برای ما ضررهای اقتصادی، امنیتی و سیاسی دارد و  بعد هم تیم آقای جلیلی این موارد را 
به زبان انقلابی و ایدئولوژیک ترجمه کرده و بیان می کنند. در واقع کارکرد این افراد به این 
شکل است که با بزرگنمایی کردن مشکلات امنیتی و پیامدهای احتمالی بعدی، چشم 

خود را بر واقعیت های امروز جامعه می بندد. 
مهاجری با اشاره به مخرج مشترک اقدام مخالفان برجام و صهیونیست ها که دوری 
ایران از انتفاع اقتصادی است، گفت: به نظرم عملکرد این افراد به لحاظ خروجی کار، 
فرق زیادی با اسرائیلی هایی که مخالف برجام هستند ندارند گرچه با هم مخالف هستند 

اما خروجی هر دو از بین بردن منافع ملت ایران است.
 

حزب ندای ایرانیان: 

خط قرمز در مذاکرات برجام
 باید منافع مردم ایران باشد 

اعضای شورای سیاست گذاری حزب ندای ایرانیان، با تأکید بر لزوم لغو تحریم های 
ظالمانه علیه مردم ایران اعلام داشتند: خط قرمز در مذاکرات برجام باید منافع مردم 

ایران باشد. 
به گزارش حوزه احزاب ایرنا، جلسه شورای سیاست گذاری حزب ندای ایرانیان به 
ریاست معاون سیاسی حزب ندای ایرانیان و با حضور سید شهاب الدین طباطبایی 
دبیر کل و مجید فراهانی رئیس شورای مرکزی و اعضای شورای سیاست گذاری برگزار 
شد. مرور اخبار مهم هفته گذشته و بحث و بررسی پیرامون »پیش نویس قانون فعالیت 
ایران در قبال  تشکل های اجتماعی« و، »سناریوهای پیش روی جمهوری اسلامی 

برجام« از جمله موارد بررسی شده در جلسه شورای سیاست گذاری بود.
 اعضای شورای سیاست گذاری حزب ندای ایرانیان، ضمن تأکید بر لزوم لغو تحریم های 
ظالمانه علیه مردم ایران، احیای برجام را در راستای منافع ملی ارزیابی و از اقدامات دولت 

سیزدهم در این زمینه استقبال کردند.
اعضای شورا تأکید کردند: خط قرمز در مذاکرات برجام باید منافع مردم ایران باشد. 
برجام یک تصمیم استراتژیک و حیاتی برای بهبود اقتصاد و معیشت مردم بوده و نباید 
درگیر اختلاف های جناحی شده یا ابزار تسویه حساب های سیاسی داخلی شود. این 

موضوع همچنان در دستور کار جلسات آینده شورای سیاست گذاری خواهد بود.
در ابتدای این جلسه »پیش نویس قانون فعالیت تشکل های اجتماعی« تهیه شده 
توسط مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی مورد بحث و بررسی قرار گرفت. در 
این جلسه اعضای شورای سیاست گذاری حزب ندای ایرانیان، اراده مرکز پژوهش های 
مجلس در به ثمر رساندن این امر مغفول واقع شده را به فال نیک گرفته و خواستار توجه 

بیش از پیش به حقوق و آزادی های فعالان اجتماعی در متن نهایی شدند.
 

معاون آموزش مرکز مطالعات راهبردی و آموزش وزارت کشور:

مشارکت مردمی در بسیاری از امور مهم 
و راه گشا است

معاون آموزش مرکز مطالعات راهبردی و آموزش وزارت کشور گفت:مشارکت مردمی 
در بسیاری از امور مهم و راه گشا است و اگر مشارکت مردمی در پیشبرد برنامه ها وجود 

نداشته باشد موفقیت لازم حاصل نمی شود.
صفی الله راد درویش روز شنبه در همایش حکمرانی روستایی و مبانی تسهیل گری 
که در سالن همایش های مجتمع یاوران مهدی مسجد مقدس جمکران برگزار شد در 
سخنانی اظهار داشت: نظام تصمیم گیری در کشور ما دچار مشکلاتی است و به همین 

دلیل ممکن است گاهی تصمیمات مطلوب و بهینه ای گرفته نمی شود.
معاون آموزش مرکز مطالعات راهبردی و آموزش وزارت کشور گفت: مشارکت مردمی در 

بسیاری از امور مهم و راه گشا است.
وی ابراز داشت: اگر هر چقدر به دهیاری ها و بخشداری ها بودجه دهیم اما مشارکت 

مردمی در پیشبرد برنامه ها وجود نداشته باشد موفقیت لازم حاصل نخواهد شد.

رئیس جمهور گفت: هر گونه توسعه و پیشرفت کشور در گرو توسعه و پیشرفت 
آموزش و پرورش است.

آیت الله سید ابراهیم رئیسی  روز شنبه در سی  و ششمین اجلاس مدیران و روسای 
آموزش  و پرورش کشور که پیش از ظهر شنبه در سالن اجلاس سران برگزار شد، 
آموزش و پرورش را مهم ترین نهاد فرهنگی کشور و متولی امر تعلیم و تربیت خواند 
و گفت: آینده مدیریت، سیاست و اقتصاد کشور در آموزش و پرورش رقم می خورد 
و بی تردید توسعه کشور در گرو توسعه این نهاد است. رئیس جمهور با بیان اینکه 
مهم ترین ماموریت انبیای الهی تربیت مردم بوده است، افزود: امروز وظیفه خطیر و 
بسیار مهم تربیت انسان و انسان سازی بر عهده معلمان و نهاد آموزش و پرورش است.

هزینه هدفمند سرمایه گذاری برای تربیت نیروی انسانی فرهیخته است
آیت الله رئیسی با بیان اینکه جایگاه تعلیم و تربیت باید به عنوان یک جایگاه ممتاز 
و متعالی در جامعه تثبیت شود، تصریح کرد: هرگونه هزینه هدفمند در آموزش و 
پرورش، یک سرمایه گذاری برای کشور در راستای ارتقای آموزش یک نسل و تربیت 
نیروی انسانی فرهیخته است. رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت بازبینی اقدامات انجام 
شده در گذشته و احصای نظام مسائل آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: پیشنهاد 
بنده به این اجلاس و همه مدیران آموزش و پرورش این است که با نگاه نقادانه و 
منصفانه، نقاط ضعف و قوت روند حرکتی در گذشته را واکاوی و با شناخت مشکلات، 

راهکارهای ایجاد تحول و غلبه بر مشکلات را تدوین و ارائه کنند.
عدالت خواه شدن افراد در گرو تربیت صحیح در آموزش و پرورش است

رئیس جمهور در ادامه لزوم جبران عقب ماندگی ها در عدالت آموزشی را مورد تاکید 
قرار داد و افزود: بی عدالتی در نظام آموزشی صرفا مربوط به کمبود امکانات و تجهیزات 
در مناطق محروم نیست، گاهی تعیین ساعات و نوع چینش دروس خاص در برنامه 
درسی دانش آموزان، از مصادیق بی عدالتی است که رفع آن باید مورد توجه مدیران 
آموزش و پرورش قرار گیرد. اساساً عدالت خواه شدن افراد جامعه در گرو تربیت و 

آموزش صحیح در نهاد آموزش و پرورش است.
آیت الله رئیسی تقویت سطح کیفی آموزش در مدارس را از مصادیق ارتقای عدالت 
آموزشی در کشور خواند و افزود: مدارس دولتی پرچمداران آموزش عمومی در کشور 
هستند و به هیچ عنوان شایسته نیست در آزمون های هماهنگ کشوری، دانش آموزان 
این مدارس سطح علمی نازلی داشته باشند و این تلقی در کشور شکل بگیرد که 

موفقیت در گروی پیوستن به مدارس غیردولتی است.
مردمی کردن آموزش در کنار مدارس دولتی و خصوصی رویکردی جدید است

دکتر رئیسی با تاکید بر ضرورت مردمی سازی آموزش و پرورش و میدان دادن به 
مردم در این حوزه، گفت: والدین می توانند نقش بسیار مهمی در مردمی سازی تعلیم 
و تربیت ایفا کنند. شرایط کرونایی در کنار همه مشکلاتی که برای مردم و کشور ایجاد 
کرد، در عین حال تجربیات مفیدی به ارمغان آورد که یکی از آنها نقش و کمک کردن 

والدین به معلمان در تعلیم و تربیت بود.

آیت الله رئیسی افزود: مردمی کردن آموزش در کنار مدارس دولتی و خصوصی، 
رویکرد جدیدی است که اساس آن میدان دادن به گروه های مردمی و جهادی در 
عرصه آموزش و پرورش است. تقویت نقش نظارتی مردم در آموزش و پرورش، جلوه 

دیگری از مردمی کردن آموزش و پرورش است.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود تحقق اهداف سند بنیادین تحول 
در آموزش و پرورش را در گرو نگاه تحول گرایانه مدیران دانست و تصریح کرد: امروز و با 
گذشت ۴۳ سال از استقرار پیروزی انقلاب اسلامی، اقدامات ما باید مبتنی بر مبانی 

روشن، متقن و محکم با قابلیت اجرایی باشد.
دکتر رئیسی با اشاره به نقش و جایگاه دانشگاه فرهنگیان در اجرای سند بنیادین 
به  عمل  راستای  در  دانشگاه  این  که  کرد  پیشنهاد  پرورش  و  آموزش  در  تحول 
مسئولیت های خود از ظرفیت های مراکز پژوهشی و تحقیقی و همچنین دانشکده های 

علوم تربیتی سراسر کشور بهره و یاری بگیرد.
دولت مردمی به وعده خود برای اجرای طرح رتبه بندی معلمان عمل کرد

آیت الله رئیسی در بخش دیگری از سخنانش به تحقق وعده دولت برای رتبه بندی 
معلمان اشاره کرد و گفت: همانطور که وعده کرده بودیم با تعامل با مجلس، قبل از 
پایان سال اول دولت، طرح رتبه بندی معلمان پس از ۱۱ سال تاخیر اجرا گردید. در 
این زمینه مسائل مالی و بودجه ای مقدمه و فرع ماجرا بوده و برای دولت مردمی مسئله 

اصلی توجه به شأن، منزلت، مهارت و مهارت آفرینی معلمان بوده است.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به ایام سوگواری حضرت اباعبدالله الحسین)ع( و 
اسارت خاندان آل الله افزود: امام حسین)ع( معلم بشریت است و مهم ترین الگوی ما 
برای تعلیم و تربیت جامعه حضرت حسین بن علی )ع( و حضرت زینب کبری )س( 
هستند. امیدواریم به برکت همزمانی این اجلاس با این ایام مدیران و روسای آموزش و 

پرورش کشور بتوانند در وظیفه خطیر خود در هدایت جامعه موفق عمل کنند.

رئیس جمهور:
پیشرفت کشور در گرو توسعه آموزش و پرورش است 

 معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری گفت: 
من هم مانند دیگر کارشناسان بر این باور هستم که 
کنکور سیستم آموزش و پرورش را به گروگان گرفته 
و بهترین تصمیم این است که آموزش و پرورش به 

جامعه نزدیک شود. 
سورنا ستاری در سی و ششمین اجلاس مدیران و 
روسای آموزش و پرورش سراسر کشور اظهار داشت: 
حوزه  در  زیادی  فعالیت های  گذشته  سالیان  در 
نخبگانی با آموزش و پرورش داشتیم، جالب اینکه 
در بین ادوار مختلف فعالیتم بهترین برخورد را در 
این دوره در همکاری با دکتر نوری داشتیم و بالاترین 
خروجی نیز در همین دوره اتفاق افتاده است که از 
آن جمله می توان به مقوله احیا باشگاه پژوهشگران 
جوان که مدتی فعالیتش مسکوت مانده بود، اشاره 

کرد.
ستاری ادامه داد: برای ما ورود به حوزه های آموزش 
و پرورش در معاونت علمی بسیار ترسناک است و این 

به دلیل وسعت عملکرد و گستردگی حوزه آموزش و 
پرورش است. وی اضافه کرد: متاسفانه امروز با توجه 
به شتاب قابل وصف تکنولوژی نمی توان برای آینده 
آینده  از   مناسبی  پیش بینی  و  کرد  تصمیم گیری 

داشت.
ستاری با بیان اینکه همکاری های ما با آموزش و 
پرورش با توجه به تغییر ریل که این سیستم به ناچار 
مجبور است داشته باشد با توجه به تغییر تکنولوژی و 
تاثیراتش در بازارکار غیر قابل حدس است تاکید کرد: 
ما نمی توانیم حدس بزنیم چه اتفاقی در آینده قرار 
است شکل بگیرد. اساسا یکی از تعاملاتی که باید 
با آموزش و پرورش داشته باشیم این است که برای 

آینده چه تصمیمی اتخاد باید کرد؟
مردم را در تصمیم گیری های دولتی نمی بینیم

 ستاری تاکید کرد: دانشگاه باید از پول و حمایت 
دولتی جدا و از طریق فروش تکنولوژی به جامعه 
و  آموزش  از  انتظاری  چنین  ما  البته  کند.  ارتزاق 

پرورش نداریم هرچند که چنین پتانسیلی در آموزش 
و پرورش وجود دارد چنانچه طی این سالها شاهد 
بودیم، استارتاپ هایی که دانش آموزان ۱۰ تا ۱۲ 

ساله آن را بنیان نهادند.
باشیم  روشی  دنبال  به  باید  اینکه  بیان  با  وی 
کنیم،  نزدیک  جامعه  به  را  پرورش  و  آموزش  که 
که  کنیم  تدریس  دروسی  باید  کرد:  خاطرنشان 
کاربردی باشند باید دانش خارجی را بومی سازی 
کنیم باید تعامل بیشتری با یکدیگر داشته باشیم تا 
به جامعه نزدیک شویم. متاسفانه ما در برخی موارد 

مردم را در تصمیم گیری های دولتی نمی بینیم.
کرد:  اضافه  جمهموری  ریاست  علمی  معاون 
امروز ارتباط نزدیکی با سازمان کشف استعدادهای 
درخشان داریم. در حوزه تجهیز پژوهش سراها کار 
خوبی انجام شده و سرمایه گذاری کردیم تا امروز 
همه آزمایشگاه ها در مراکز تحقیقاتی از فناوری بومی 

و ایرانی استفاده می کنند.

معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری:

 کنکور، آموزش و پرورش را به گروگان گرفته است

 رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: اگر چه در 
مواردی باید با زبان صلح و سازش وارد شد؛ اما در رابطه با 

خطوط قرمز نظام باید پیوسته با قاطعیت به میدان آمد. 
به گزارش روابط عمومی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در دیدار سخنگوی 
کشورها  سایر  با  عزتمندانه  خارجه،ارتباط  امور  وزارت 
به خصوص کشورهای همسایه، در کنار توجه و نگاه به 
ظرفیت های داخلی را زمینه ساز پیشرفت، اقتدار و حل 
مشکلات مردم ارزیابی کرد و آن را رمز موفقیت در عرصه 

بین المللی دانست.
کشورها  سایر  که  برسیم  نقطه ای  به  باید  افزود:  وی 
احساس کنند که جمهوری اسلامی یک نظام پرتوان و 
برای  در عرصه های مختلف حرف  که  است  قدرتمندی 
گفتن دارد و بر اساس آن با ما تعامل داشته باشند. شرق و 
غرب باید بدانند که دورانی که بدون اجازه در تهران جلسه 
برگزار می کردند، گذشته است. امام جمعه قم، اقتدار را رمز 
موفقیت در عرصه بین المللی عنوان و تاکید کرد: آن چه 
در دنیا و مجامع بین المللی می تواند سبب احقاق حقوق 
است.  اقتدار  مسئولین،  اخلاص  بر  علاوه  شود،  کشور 
مورد  باشد،  برخوردار  اقتدار  از  که  جامعه ای  هر  امروزه 

احترام دیگر کشورها قرار می گیرد.
ادامه داد: جمهوری اسلامی نشان داده است که  وی 
با وجود تمامی مشکلات، سختی ها و فشارها، به سمت 
و سویی حرکت  می کند که مردمی که امروزه در تنگنا و 
سختی قراردارند، روزی بتوانند به واسطه اقتدار و پیشرفت، 
از استقلال خود حفاظت کرده و از حقوق خود در دنیا دفاع 

نمایند.
عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان رهبری خاطر نشان 
کرد: اینکه برخی می گویند تا کی با آمریکا دعوا دارید و با 

او به مخالفت می پردازید، به خاطر نگاه سطحی و ظاهری 
به قضایاست. مسیر استقلال، اقتدار و پیشرفت کشور در 
عرصه های مختلف است؛ البته این راه سختی های زیادی 
در پی دارد. همچنان که پیامبر ما که دین او امروزه به یک 
از  اعم  زیادی  بدل شده است، سختی های  دین جهانی 

جنگ ها و تحریم های اقتصادی را پشت سر گذاشت.
توافق باید به درستی انجام شود و با صداقت 

صورت پذیرد 
وی افزود: پیامبر گرامی اسلام )ص( از همان آغاز بعثت 
نبوت خود در معرض خطرات و سختی های بسیاری  و 
قرار گرفت؛ اما هیچ گاه از تلاش خود دست بر نداشت. 
اگر پیامبر )صلی الله علیه و آله(  تسلیم کفار شده بود 
کرده  آنان سر خم  تهدیدهای  و  پیشنهادها  مقابل  در  و 
بود، امروزه نامی از اسلام وجود نداشت. خداوند نیز در 
قرآن خطاب به پیامبر خود می فرماید »فَلَا تُطِعِ الْکَافِرِینَ 
وَجَاهِدْهُمْ بِهِ جِهَادًا کَبِیرًا« و این نشان دهنده این است که 
اگر چه در مواردی باید با زبان صلح و سازش وارد شد؛ اما 
در رابطه با خطوط قرمز باید پیوسته با قاطعیت به میدان 
آمد. دبیر شورای عالی حوزه های علمیه، توافقی را برای 
کشور مفید دانست که فواید بیشتری نسبت به هزینه های 
آن داشته باشد و گفت: فکر نمی کنم کسی با ذات توافق 
مخالف باشد و اگر هزینه فایده آن به نفع کشور و مردم 
باشد، مخالفتی با آن وجود نخواهد داشت؛ لکن نکته مهم 
اقناع افکار عمومی و نخبگان است که باید به درستی انجام 

شود و با صداقت صورت پذیرد.
ظرفیت های داخلی در حل بسیاری از مشکلات 

کشورو مردم راه گشاست
وی توجه به ظرفیت های داخلی را در حل بسیاری 
و  کرد  توصیف  راه گشا  کشور  و  مردم  مشکلات  از 

زمینه  بتوان  چه  هر  که  معتقدیم  ما  داشت:  بیان 
آرامش را برای مردم فراهم کرد، نباید کوتاهی کنیم؛ 
اگر مطابق  بگیریم.  نظر  در  نیز  را  آن  باید قیمت  اما 
فرمایش مقام معظم رهبری  خود تحریمی نکنیم و 
نگاه مان بیشتر به داخل کشور باشد و از ظرفیت های 
خدادادی، نیروی انسانی و نخبگانی کشور استفاده 
کنیم و احساس نکنیم که راه حل مشکلات ما صرفاً در 
خارج از کشور وجود دارد، طیف وسیعی از مشکلات و 

موانع حل خواهد شد.
باید ارتباط خود را با همسایگان تقویت کنیم 

وی در ادامه خواستار تقویت ارتباط با همسایگان شد 
با همسایگان تقویت  باید ارتباط خود را  ابراز داشت:  و 
کنیم؛ چرا که ظرفیت همسایگان برای پیشرفت کشور 
از ظرفیت سایر کشورهاست  بیشتر  بسیاری،  موارد  در 
با  دوستانه  غیر  و  ناصحیح  ارتباط  از  ناشی  تهدیدات  و 
همسایگان نیز بسیار بیشتر است؛ اما در این ارتباطات 
باشیم که عادی  توجه داشته  نکته  این  به  پیوسته  باید 
سازی روابط با رژیم صهیونیستی از جانب سایر کشورها، 
به هیچ وجه پذیرفته نیست. حسینی بوشهری در پایان 
ضمن آرزوی موفقیت برای دولتمردان، افزود: امیدواریم 
سَ عَلَی التقوی  سِّ

ُ
از آن جایی که این نظام مصداق بارز أ

این  خدایی  نگاه  با  اسلامی  انقلاب  بنیانگذار  و  است 
انقلاب را پیش برده است، علی رغم تمامی مشکلات و 
سوء تدبیرهایی که اتفاق افتاده، به تمدن اسلامی نزدیک 
این  در  که  یکپارچگی ای  با وجود  و خوشبختانه  شویم 
دولت بین قوا به چشم می خورد، امیدواریم پیش آمدهای 
خوبی را شاهد باشیم؛ البته حوزه علمیه و نخبگان باید در 
این راه پیوسته به عنوان دیده بانان فعال، اثرگذار و دلسوز 

حضور داشته باشند.

آیت الله حسینی بوشهری در دیدار سخنگوی وزارت امور خارجه:

 نسبت به خطوط قرمز نظام باید قاطع بود

آیت الله اعرافی:

 توسعه روستایی کشور باید آسیب شناسی شود
 مدیر حوزه های علمیه کشور با اشاره به توسعه روستاها در مقایسه با ابتدای پیروزی 
انقلاب اسلامی گفت:  روستاشناسی و آسیب شناسی توسعه روستا به منظور رسیدن 
به الگویی که آسیب ها را به حداقل برساند و در عین حال روستا را آباد و پرجاذبه کند، 

ضروری است. 
آیت الله علیرضا اعرافی روز شنبه در آیین افتتاحیه »نخستین دوره آموزشی حکمرانی 
روستایی و مبانی تسهیل گری« در مجتمع فرهنگی یاوران مهدی )عج( قم اظهار 
داشت: در زمینه توسعه روستا، کارهایی انجام شده اما حس می کنیم با نقص هایی 
توسعه  نیز  را  و خدمات  به روستاها می بریم  را  امکانات  ما  افزود:  مواجه است. وی 
می دهیم، و در این ۲ یا سه دهه اخیر  زیرساخت های مختلف از قبیل آب، برق، گاز و 

جاده ایجاد شده، اما نگاه جامع مبتنی بر آسیب شناسی نبوده است.
عضو فقهای شورای نگهبان خاطرنشان کرد: ما نیازمند یک الگوی جامع توسعه 
روستا در همه ابعاد فرهنگی، اقتصادی، اجتماعی، اشتغال، مسکن، کشاورزی و 

دامداری هستیم.
اعرافی با بیان اینکه روستا یک هویت و حریم دارد که باید مورد صیانت قرار گیرد گفت: 
در روستا ضمن آنکه خدمات مشترکی برای همه کشور وجود دارد، ولی هویت و حریم 
روستا نیز چه در بخش فیزیکی و سرزمینی و چه مرزهای فرهنگی و اجتماعی باید 

شناسایی و صیانت شود.
اعرافی تاکید کرد: حریم روستا باید مصون بماند و در توسعه شهری هضم نشود، اگر 

در یک روستایی هم این کار شد، جایگزین آن مورد توجه قرار بگیرد.
عضو فقهای شورای نگهبان همچنین با اشاره به اهمیت صیانت از جغرافیای فکری و 
معرفتی روستا گفت: تقویت زیرساخت ها با رعایت ویژگی هایی که باید در روستا باشد، 

مدنظر قرار گیرد.
 اعرافی ضرورت ایجاد مشاغل کوچک و خانگی روستایی در کنار شغل های معمول 
و رایج مانند کشاورزی و دامداری را حائز اهمیت ذکر کرد و گفت: آمایش سرزمین از 
موضوع هایی است که باید در حوزه روستایی مورد توجه باشد، البته آمایش هنوز هم در 

کشور ما با نگاه استانی، شهری و بخشی پیاده نمی شود.
وی ادامه داد: می توان در استان ها، شهرها و حتی روستاها با یک نگاه عمیق آمایشی 

تحول های بزرگی ایجاد کرد، خیلی از هنرها و مشاغل از بین رفته است.
اعرافی بیان کرد: از لحاظ فرهنگی در دهیاری ها و بخشداری ها، شورای فرهنگ 
عمومی نداریم، این موضوع در شورای انقلاب فرهنگی مطرح شده، یک پیشنهادهایی 
نیز آمده، اگر هسته شوراهای اسلامی، بخشداری ها و دهیاری ها و روحانیان تشکیل 

شود، می تواند بار چندین شورای فرهنگ عمومی را بر دوش بکشد.

علی محمدی*
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پشه ها بیشتر سراغ چه کسانی می روند؟!

ترکاندن توده های هیدرادنیت چرکی  می تواند منجر به عفونت و مشکلات 
دیگر شود.

هیدرادنیت چرکی یک بیماری مزمن است. تظاهرات اصلی آن توده های 
دردناکی است که در زیر پوست، زمانی که فولیکول های مو مسدود می شوند، 
تشکیل می شوند. علل آن ناشناخته است، اگرچه عوامل خطر مرتبطی مانند 
چاقی وجود دارد.  بروز هیدرادنیت چرکی از منطقه ای به منطقه دیگر متفاوت 
است. بر اساس برخی تحقیقات، بین ۱ تا ۴ درصد از جمعیت جهان این 

بیماری را دارند. منابع دیگر ۱ مورد در هر ۳۰۰ نفر را گزارش می دهند.
در مردان و همچنین در افراد چاق یا دارای اضافه وزن و سیگاری ها بیشتر 
دیده می شود. می تواند از سن بلوغ تا ۴۰ سالگی شروع شود. با افزایش سن، 

میزان بروز آن کاهش می یابد.
این بیماری که به عنوان آکنه اینورسا نیز شناخته می شود، یک بیماری 
مزمن است که فولیکول های مو را تحت تاثیر قرار می دهد. تظاهرات اصلی آن 
توده هایی است که در زیر پوست ایجاد می شوند که معمولًا دردناک و پر از چرک 
هستند. این آبسه ها ممکن است سوراخ هایی گرد داشته باشند، اما بدون نقطه 

مرکزی، مانند جوش ها.
به  تعداد زیادی غدد چربی و عرق ظاهر می شوند،  با  نواحی  توده ها در 
خصوص در جا هایی که پوست روی پوست ساییده می شود. رایج ترین مکان ها 

به شرح زیر است:

زیر بغل، باسن، ناحیه اطراف مقعد، ناحیه کشاله ران و ناحیه زیر پستان.
علائم دیگر آن شامل خارش، قرمزی، حساسیت و تورم است. توده ها وقتی 

باز می شوند ممکن است چرک با بوی بد ایجاد کنند.
معلوم نیست علت چه چیزی ممکن است باشد. عوامل  مرتبطی مانند 
نیکوتین و چاقی وجود دارد. در مورد دومی، این فرضیه وجود دارد که افراد 

سنگین وزن اصطکاک پوست به پوست بیشتری دارند.
همچنین، سایر شرایط پزشکی ممکن است در بیماران مبتلا به هیدرادنیت 

چرکی وجود داشته باشد:
آکنه، دیابت، سلولیت، بیماری کرون و سندرم تخمدان پلی کیستیک.

 چگونه می توان آن را درمان کرد؟
هیچ درمانی برای هیدرادنیت چرکی وجود ندارد. با این حال، تشخیص 

زودهنگام به جلوگیری از بدتر شدن آن کمک می کند.
گزینه های مدیریت پزشکی شامل موارد زیر است:

نوردرمانی رتینوئید ها برای مبارزه با آکنه مرتبط و تخلیه وجراحی آبسه ها 
دارو های  و  التهاب  و  درد  کاهش  برای  کورتیکواستروئید ها  از  استفاده  و 
یا  )خوراکی  بیوتیک های  وآنتی  ناپروکسن   یا  ایبوپروفن  مانند  ضدالتهابی 

موضعی( مثل آموکسی سیلین، تتراسایکلین و اریترومایسین.
از  به هیدرادنیت چرکی می تواند  مبتلا  بیمار  فوق،  درمان های  بر  علاوه 

توصیه ها و اقدامات زیر همیشه با مشورت پزشک استفاده کند:

پوشیدن لباس های گشاد برای جلوگیری از اصطکاک، قرار دادن کمپرس 
گرم روی ناحیه آسیب دیده، استفاده از محصولات پاک کننده موضعی )ضد 
باکتری و ضد عفونی کننده( اجتناب از دستمال مرطوب الکلی، هنگام اصلاح 

و استفاده از تکنیک های لیزر مو های زائد.
چرا ترکیدن توده های هیدرادنیت چرکی بد است؟

 ناراحتی ایجاد شده توسط این بیماری می تواند غیرقابل تحمل شود. به 
همین دلیل، برخی از بیماران ابتکار عمل برای ترکاندن هیدرادنیت چرکی را 

به عهده می گیرند.
اگرچه گاهی اوقات فشار ناشی از نشستن یا استفاده از کمپرس ممکن است 
باعث پارگی توده ها به خودی خود شود، اما توصیه نمی شود که خودتان آن ها 

را پاره کنید.
درست است که درد و تنش را تسکین می دهد، اما با این کار خطر جدی 
عفونت وجود دارد، زیرا ممکن است باکتری ها روی پوست یا دست ها هنگام 

ترکیدن توده های هیدرادنیت چرکی وجود داشته باشند.
علاوه بر این، ادامه بهبودی و ایجاد اسکار باعث ضخیم شدن ناحیه آسیب 

دیده و سفت شدن آن می شود. ظاهر و زیبایی آن را تغییر میدهد.
علاوه بر این ممکن است فیستول ها ایجاد شوند که فضا های توخالی یا 
گذرگاهی در بافت هستند. این ها باعث درد می شوند و برای ترمیم نیاز به عمل 

جراحی دارند.
همانطور که در بالا ذکر شد، همه این شرایط می توانند به طور طبیعی در 
هنگام ابتلا به هیدرادنیت چرکی رخ دهند. با این حال، ترکیدن توده ها باعث 

تشدید مشکل می شود.
وقتی تصمیم می گیریم توده های هیدرادنیت چرکی را بترکانیم، ممکن است 

چندین عارضه عمومی رخ دهد. از جمله آن ها موارد زیر است:
ادغام فیستول ها با تخریب بافت زیر جلدی، زخم های مزمن لنف و ادم 

مزمن.
همچنین فشار های ایجاد شده می تواند سلول های پوست را در دراز مدت، 
اما نه همیشه تغییر دهد. کارسینوم سلول سنگفرشی یا آدنوکارسینوم ترشحی 
مخاطی ممکن است در نواحی عمیق اسکار ایجاد شود. بهتر است از ترکیدن 

آن جلوگیری شود
در برخی از افراد ممکن است در طول زندگی شعله وری های مکرری وجود 
داشته باشد. در برخی دیگر، بیماری با دارو یا جراحی بهبود می یابد. همچنین 

ممکن است به خودی خود بهبود یابد.
از آنجایی که علل هیدرادنیت چرکی به وضوح شناخته نشده است، نمی توان 
از آن پیشگیری کرد حداکثر می توان از تشدید و شعله ور شدن یا عوارض 

خاص آن جلوگیری کرد.
در این رابطه، باید احتیاط را هم در مورد محصولات استفاده شده و هم 
در مورد لباس ها رعایت کرد و از لباس هایی که باعث اصطکاک یا ساییدگی 

می شوند اجتناب کرد. 
همچنین توصیه می شود همیشه وزن مناسب داشته باشید و بهداشت 
مناسب مناطق آسیب دیده را حفظ کنید و از سیگار کشیدن خودداری کنید. 

نکته آخر اینکه، توده ها را لمس نکنید یا برای ترکیدن آن ها فشار وارد نکنید.

علائم هیدرادنیت چرکی چیست؟

محققان ایرلندی می گویند؛این جوش ها را هرگز نفشارید

۲ دقیقه پیاده روی بعد از غذا ریسک 
دیابت را کاهش می دهد

محققان می گویند حتی یک پیاده روی کوتاه پس از صرف غذا می تواند به 
هضم غذا و کاهش قند خون کمک کند.

به نقل از هلث لاین، محققان می گویند یک پیاده روی ۲ دقیقه ای بعد از غذا 
خوردن می تواند به کاهش قند خون کمک کرده و خطر ابتلاء به دیابت نوع ۲ را 

کاهش دهد.
این نتایج متاآنالیز جدید از هفت مطالعه توسط محققان دانشگاه لیمریک در 

ایرلند است.
نتایج بررسی نشان می دهد که بهترین زمان برای پیاده روی در مدت ۶۰ تا ۹۰ 
دقیقه پس از صرف غذا است. در این زمان، قند خون به طور معمول به اوج خود 

می رسد.
شرکت کنندگان در مطالعه به گروه های ایستاده و پیاده روی تقسیم شدند. قرار 
شد هر دو گروه طی یک روز ۲ تا ۵ دقیقه در هر ۲۰ تا ۳۰ دقیقه در فعالیت شرکت 

کنند.
محققان گفتند حتی فقط چند دقیقه پیاده روی آهسته با شدت زیاد برای ایجاد 

افت قابل توجه در قند خون برای شرکت کنندگان در مطالعه کافی بود.
نکته قابل توجه، پیاده روی پس از غذا با افزایش تدریجی تر و اُفت قند خون 

نسبت به نشستن یا حتی ایستادن همراه بود.
افراد مبتلا به چاقی در این مطالعه نتایج قابل توجهی در کاهش قند خون در 

حالت ایستاده بعد از غذا در مقایسه با نشستن تجربه کردند.
محققان همچنین اظهار داشتند که پیاده روی برای مدت زمان طولانی تر پس از 

غذا می تواند فواید دیگری هم داشته باشد.
یک پیاده روی کوتاه و پرسرعت پس از غذا برای افرادی که دارای فشار خون بالا 

یا دیابت هستند مفید است.
روانشناسی  متخصص  و  اندام  تناسب  متخصص  پرلوس«،  »هیلی  گفته  به 
ورزشی، »پیاده روی و ایستادن می تواند بر متابولیسم گلوکز تأثیر بگذارد. گلوکز 
پس از وعده های غذایی در جریان خون آزاد می شود و منجر به افزایش قند خون 
می شود. در حالی که افزایش جزئی قند غیرطبیعی نیست، اما حفظ سطح قند 

در مدیریت دیابت بسیار مهم است.«
وی توضیح داد: »با درگیری فعال عضلات در پیاده روی، عضلات شما گلوکز 
اضافی موجود در جریان خون را مصرف می کند. جریان بهتر خون برای عضلات و 
اندام ها شما حیاتی است و در نتیجه یک سیستم عروقی سالم تر ایجاد می شود.«

پیاده روی بعد از شام همچنین سروتونین را آزاد می کند که به خواب بهتر کمک 
می کند، یک ذهنیت مثبت را تقویت می کند و حافظه را افزایش می دهد.

به گفته محققان، سایر فواید پیاده روی بعد از صرف غذا شامل موارد زیر است:
• تنظیم حرکت روده

• بهینه سازی سیستم لنفاوی برای از بین بردن ضایعات لنفاوی
• افزایش جریان خون تازه به همه اندام ها

• انتشار "هورمون های شادکننده"، از جمله دوپامین، اکسی توسین، سروتونین 
و اندورفین های طبیعی / قاتلان درد که باعث کاهش هورمون های استرس در 

بدن می شود
• افزایش متابولیسم چربی با حفظ ضربان قلب با شدت کمتر، ضمن به حداقل 

رساندن تحریک کورتیزول
• با کاهش هورمون های استرس، شروع التهاب را کاهش می دهد.

 
محققان چینی می گویند؛

فعالیت روزانه احتمال ابتلا به زوال عقل را 
کاهش می دهد

مطالعه جدید نشان می دهد که مطالعه، انجام یوگا و گذراندن وقت با خانواده و 
دوستان ممکن است به کاهش خطر ابتلا به زوال عقل کمک کند.

به نقل از مدیسن نت، »لین لو«، نویسنده این مطالعه از دانشگاه پکن، گفت: 
»مطالعات قبلی نشان داده است که فعالیت های تفریحی در اوقات فراغت با فواید 
سلامتی مختلفی مانند کاهش خطر سرطان، کاهش فیبریلاسیون دهلیزی و 

ایجاد آرامش روانی در فرد مرتبط است.«
لو افزود: »با این حال، شواهد متناقضی در مورد نقش فعالیت های اوقات فراغت 
در پیشگیری از زوال عقل وجود دارد. تحقیقات ما نشان داد که فعالیت های اوقات 
فراغت مانند ساختن کاردستی، ورزش یا کار داوطلبانه با کاهش خطر زوال عقل 

مرتبط است.«
برای مطالعه جدید، محققان ۳۸ مطالعه را بررسی کردند که شامل بیش از ۲ 
میلیون نفر بود که مبتلا به زوال عقل نبودند. از این تعداد، ۷۴,۷۰۰ نفر در طول 

سه سال پیگیری به زوال عقل مبتلا شدند.
محققان دریافتند افرادی که در فعالیت های اوقات فراغت شرکت می کنند، ۱۷ 
درصد کمتر از افرادی که این کار را انجام می دهند، در معرض خطر زوال عقل 

قرار دارند.
این مطالعه به بررسی فعالیت های ذهنی، فیزیکی و اجتماعی پرداخت.

فعالیت های ذهنی شامل مطالعه، نوشتن تفریحی، تماشای تلویزیون، گوش 
دادن به رادیو، نواختن آلات موسیقی، استفاده از کامپیوتر و ساختن کاردستی 
بود. افرادی که این فعالیت ها را انجام می دادند ۲۳ درصد کمتر در معرض خطر 

زوال عقل بودند.
شنا،  دویدن،  پیاده روی،  جمله  از  بدنی  فعالیت های  دریافتند  محققان 
دوچرخه سواری، استفاده از دستگاه های ورزشی، و یوگا با کاهش ۱۷ درصدی 

خطر زوال عقل مرتبط است.
شرکت در فعالیت های اجتماعی مانند برقراری ارتباط با دیگران، شرکت در 
کلاس ها، پیوستن به انجمن ها و گروه ها، کار داوطلبانه، گذراندن وقت با اقوام یا 
دوستان، یا حضور در اماکن مذهبی با ۷ درصد کاهش خطر ابتلاء به زوال عقل 

مرتبط بود.
لو در ادامه افزود: »این متاآنالیز نشان می دهد که فعال بودن فوایدی دارد و 
فعالیت های زیادی وجود دارد که به راحتی می توان آنها را در زندگی روزمره گنجاند 
که می توانند برای مغز مفید باشند. تحقیق ما نشان داد که فعالیت های اوقات 
فراغت ممکن است خطر ابتلاء به زوال عقل را کاهش دهد. مطالعات آینده باید 
شامل حجم نمونه بزرگ تر و زمان پیگیری طولانی تر باشد تا ارتباط بیشتری بین 

فعالیت های اوقات فراغت و زوال عقل آشکار شود.«

سلامت

معاون بهداشت وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی :

توصیه ها در خصوص آبله میمونی را
 جدی بگیرید

معاون بهداشت وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی گفت: رعایت توصیه های 
بهداشتی مهمترین راه برای مقابله با آبله میمونی است.

دکتر کمال حیدری با شرکت در برنامه رادیو ایران در خصوص مشاهده آبله میمونی 
در کشور و حال فرد مبتلا افزود: الحمدلله خوب هستند و مشکلی نیست این هموطن 
عزیز ساکن اهواز هستند و این خانم از طریق همسر خودشان که ساکن کانادا بودند 
و به ایران مراجعت کردند مبتلا شدند این بیماری در تماس بسیار نزدیک و مستقیم 
انتقال پیدا می کند خوشبختانه برخلاف اینکه ما الان در ایام کرونا این ذهنیت شده 
که بیماری ها خیلی سریع به هم انتقال پیدا می کند مانند بیماری تنفسی کرونا، آبله 
میمونی با تماس خیلی نزدیک و مستقیم انتقال پیدا می کند و پدیده بیماری به این 
صورت است که با تاول ها یا دانه هایی که روی بدن مانند دست و پا و اندام و صورت ایجاد 
می شود و بصورت پراکنده تاول های ریز می زند، فرد بیما مورد اشاره با این علائم خدمت 
همکاران ما مراجعه کرد و او را برای آزمایش ارجاع دادند، زیرا مشکوک به بیماری آبله 

میمونی بود.
باید  با حداقل ۱۵ بیماری دیگر شبیه است و  دکتر حیدری گفت: این بیماری 
تشخیص آزمایشگاهی صورت بگیرد تا مشخص شود و در آزمایش های اولیه مشخص 
شد و برای تائید نهایی به آزمایشگاه مرجع کشوری پاستور انتقال داده شد و تأیید شد 
که ایشان این بیماری را گرفتند و الحمدلله همان لحظه اول همکاران ما آموزش هایی 
که به ایشان دادند و مراقبت هایی که خود ایشان کردند و از طرف دیگر اطرافیانی را 
که با ایشان در تماس بودند هم آموزش دادند وقرنطینه کردند و هم پیگیر شدند و 
خوشبختانه هیچ مشکلی ندارند و هیچ کدام از اطرافیان هم هیچ علامتی نداشتند 

و مبتلا نشدند.
مجری: یعنی همسر ایشان ناقل بودند، ولی علائمی نداشتند یعنی مانند کرونا 

که ممکن است ما ناقل باشیم، ولی علائم نداشته باشیم؟
دکتر حیدری پاسخ داد: بله، علائم که همان دانه ها یا تاول های کوچک روی پوست 

است، ولی در دوره انتهایی بیماری بوده که همسر خود را آلوده کرده است.
مجری: چه نکته هایی را باید عموم مردم رعایت کنند؟

دکتر حیدری گفت: علایمی، چون تب، بدن درد، سر درد، کمر درد و تورم غدد 
لنفاوی اهمیت دارد، همچنین دانه های بسیاری که در بدن، صورت، پشت دست، روی 
دست و پا می زند، اگر کسی این علائم را داشت به همکاران ما که در همه استان ها و 
دانشگاه ها آموزش های لازم را دیده اند مراجعه کند و آزمایشگاه های ما در سراسر کشور 

برای این شناسایی بیماری آماده است.
آقای حیدری ادامه داد: البته اگر کسی همه این ها علائم را داشت دلیل بر 
این نیست که آبله میمونی باشد، چون این علایم با ۱۵ گروه بیماری دیگر شبیه 
یکدیگر هستند، آبله میمونی خیلی راحت انتقال نمی یابد، ولی باید مراقب باشند 
هر کسی این علائم را داشت اول خودش در تماس با دیگران مراقب باشد و به 
همکاران ما مراجعه کند تا راهنمایی و مراقبت کنند، خوشبختانه این بیماری مرگ 
و میر آنچنانی ندارد، نگران کننده نیست، ولی باید مراقب بود تا دیگران را آلوده 

نکند.
مجری: شما اشاره کردید به اینکه اگر کسی علائمی را داشت چه کار هایی باید 
انجام دهد، ما برای کرونا می گوییم استفاده از ماسک و شست و شوی مرتب 
دست ها که این ها برای پیشگیری از ابتلا به کرونا است و برای اینکه از بیماری 

آبله میمونی پیشگیری کنیم باید چه کنیم؟
دکتر حیدری گفت: اگر این زخم ها یا تاول ها پاره شود و یا زخم باز شود می تواند 
محیط را آلوده کند یا اگر شخصی به شخص دیگر دست بدهد و این ترشحات انتقال 
یابد انتقال بیماری رخ می دهد، دوره قرنطینه این بیماری ۲ یا ۴ هفته طول می کشد و 

باید مراقب باشد دیگران را آلوده نکند.
مجری: ممکن است مردم این روز ها مسافری داشته باشند که به خارج از 
کشور رفته است و حالا برمی گردد، آزمایش خاصی باید انجام دهد که خیالشان 

راحت باشد؟
دکتر حیدری گفت: خیر، هیچ مراقبت و آزمایش خاصی نیاز نیست و همکاران ما 
در مرز ها افراد علامت دار را رصد می کنند و اگر فردی این علائم را داشت به همکاران 
ما مراجعه کند تا راهنمایی شود و سرویس لازم در سراسر کشور برای ارائه به همکاران 

و هموطنان آماده است.
وی ادامه داد: هم اکنون بیشترین آلودگی در کشور های آمریکا، کانادا، اسپانیا، قطر، 
عربستان و امارات دیده شده است، اما عدد ها پایین است و ۳۱ هزار نفر مبتلا به آبله 

میمونی از ابتدای سال میلادی تا الان حدود ۸ ماه گزارش شده است.
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معاون دادگستری استان قم:

بدون تردید سرسلسله همه درمان ها 
پیشگیری است 

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان قم با بیان این که بدون 
تردید سرسلسله همه درمان ها پیشگیری است،در خصوص جایگاه حجاب و عفاف 
گفت: حجاب و عفاف یکی از موضوعات مهمی است که بسیاری از آسیب های اخلاقی 

را در پی دارد و باید به طور ویژه ای مورد توجه باشد. 
حجت الاسلام والمسلمین مجید یزدی در جلسه ای با دبیر و اعضای ستاد امر به 
معروف ونهی از منکر استان قم، باقدردانی از تلاش های صورت گرفته در ماه های اخیر 
اظهار داشت: موضوع بی تفاوتی نسبت به جنایات و منکرات و بدی ها در جامعه از 
موضوعاتی است که در بسیاری از کشورهای پیشرفته جهان فراگیر شده و آسیب هایی 

را به همراه دارد.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان قم بیان کرد: بسیاری از 
جوامع امروز گرفتار این بی تفاوتی ها هستند؛ اگر فریضه امر به معروف و نهی از منکر در 
جامعه ما نیز مورد بی توجهی قرار بگیرد رفته رفته همه جامعه گرفتار می شوند و آسیب 

های کلانی به جامعه وارد می شود.
با ارزشی دارند و  وی تصریح کرد: رهبری در خصوص این فریضه الهی، منویات 
فرمودند تذکر لسانی و نهی فعل و نه فاعل باید مد نظر باشد و این دو برگرفته از آیات 
و روایات و اصل کلیدی است و وظیفه همه انسان هاست؛ به خصوص پیشگامان این 
عرصه مهم باید به آن توجه داشته باشند. حجت الاسلام والمسلمین یزدی عنوان کرد: 
دادگستری علاوه بر اینکه امر به معروف را تکلیف شرعی خود می داند آن را جز وظیفه 
ذاتی خود قلمداد کرده و در هر لحظه ای نیاز باشد برای واجب دینی وارد عرصه می شود 
و به حمایت از آمران به معروف و ناهیان از منکر می پردازد. معاون اجتماعی و پیشگیری 
از وقوع جرم دادگستری استان قم در ادامه اظهار داشت : در راستای انعقاد تفاهم نامه 
با ستاد نیز باید برش استانی تنظیم شود و متعهد باشیم غیر از وظیفه شرعی به عنوان 
وظیفه ای مهم اجتماعی و انسانی به این عرصه ورود کنیم. وی گفت:نمایشگاهی در 
دادگستری در دو عرصه پیشگیری از آسیب های اجتماعی و دیگری فرهنگ سازی 
برپاست و در این دو عرصه مهم تلاش می کنیم؛ بدون تردید سرسلسله همه درمان ها 

پیشگیری است.
حجت الاسلام والمسلمین یزدی در خصوص جایگاه حجاب و عفاف نیز افزود: 
حجاب و عفاف یکی از موضوعات مهمی است که بسیاری از آسیب های اخلاقی را در 

پی دارد و باید به طور ویژه ای مورد توجه باشد.
وی تصریح کرد: اولویت کار در امر به معروف این است که مختص خدا باشد و به 
صورت تیمی انجام شود، باید ما نیز به تیم ستاد امر به معروف و نهی از منکر بپیوندیم، 

هر چند وظیفه فردی ما نیز هست و همه باید قیام به فعل کنیم.

دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم:

فریضه امر به معروف در پیشگیری
 از آسیب ها و جرائم کار ساز است

دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم گفت: تحقق فریضه امر به معروف و 
نهی از منکر در پیشگیری از آسیب ها و جرائم کارساز است. 

حجت الاسلام والمسلمین علی اصغر گرجی در دیدار با حجت الاسلام والمسلمین 
مجید یزدی معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع دادگستری استان قم با ارائه گزارشی 
از برنامه های شکل گرفته اظهار داشت: در چند ماه اخیر توفیق خدمت در ستاد امر به 
معروف و نهی از منکر را داشته ایم و این بار سنگین بر دوش ما قرار گرفت و با فضل الهی 
و یاری مومنین این مسئولیت را عهده دار شدیم و این نصرت الهی قدم به قدم قابل 
مشاهده بوده است. دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم افزود: با توجه 
به دغدغه مندی شما و بهره گیری از نظرات در انعقاد تفاهم نامه امیدواریم مشارکت 
خوبی بین معاونت پیشگیری و ستاد شکل بگیرد. وی با اشاره به اینکه تحقق فریضه 
امر به معروف و نهی از منکر در پیشگیری از آسیب ها و جرائم کارساز است بیان کرد: 
اهداف در ستاد و معاونت پیشگیری طبعا یکی است و عناوین مختلف می باشد، چون 

راهکار اسلام امر به معروف و نهی از منکر برای پیشگیری از گناه و تخلف و فساد است.
حجت الاسلام والمسلمین گرجی عنوان کرد: این تفاهم نامه می تواند به صورت 
رسمی در سطح استان شکل بگیرد و یا برش استانی در سطح ملی باشد، یکی از 

بندهای تفاهم نامه نیز معرفی یک نماینده از طرفین در جهت پیگیری مطالبات است.
 

رئیس اتحادیه نانوایان استان قم :

قم، بهترین استان از نظر کیفیت نان و 
فعالیت واحدهای نانوایی است

رئیس اتحادیه نانوایان استان قم گفت: خوشبختانه مشکل خاصی در قم وجود ندارد 
و وضعیت نانوایی های قم از بسیاری از استان های کشور بهتر است. 

محمد رنگرز در پاسخ و افزایش گلایه های شهروندان از نانوایی ها، اظهار کرد: در 
خصوص ارسال نان به سوپرمارکت ها، همچین موضوعی وجود ندارد مگر آنکه در یک 

واحد نانوایی، نان اضافه باشد و آن به سوپرمارکت ها ارسال شود.
وی با اشاره به افزایش سهمیه نانوایی های استان قم،افزود: این اتفاق به خصوص 
در مناطقی مانند پردیسان که با مشکل کمبود نانوایی مواجه بودیم توانسته اثرگذاری 
مطلوبی داشته باشد. رئیس اتحادیه نانوایان استان قم در خصوص ابراز نارضایتی مردم 
از کاهش خودسرانه ساعت کاری برخی از نانوایی ها، مطرح کرد: اگر واحدی این گونه 
تخلفات را داشته باشد به صورت مکتوب به اتحادیه ارسال کنید و در نتیجه ظرف 
مدت ۲۴ ساعت پیگیری لازم انجام خواهد شد. وی با بیان اینکه خوشبختانه مشکل 
خاصی در استان قم وجود ندارد، خاطرنشان کرد: قم، بهترین استان از نظر کیفیت 
نان و فعالیت واحدهای نانوایی است. رنگ رز در پایان با اشاره به اینکه استان قم سومین 
نان باکیفیت تافتون و لواش را در کشور دارد، تصریح کرد: همچنین نان سنگک قم نیز 
دومین نان باکیفیت کشور است. نکته جالب توجه در این گفت وگو این است که رئیس 
اتحادیه نانوایی ها علاوه بر اینکه در هیچ موردی تخلفات مطرح شده در حوزه نانوایی ها 
را نپذیرفت بلکه در دنیایی که به سرعت درحال الکترونیکی و هوشمند شدن حرکت 

می کند، تاکید دارد که مردم شکایت های خود را کتبا به اتحادیه اعلام کنند.
 

مدیر ستاد دیه استان قم:

۱۴۷ زندانی جرایم غیرعمد در قم نیازمند 
کمک خیران هستند

 مدیر ستاد دیه استان قم گفت: در حال حاضر، ۱۴۷ نفر به دلیل جرایم جرایم غیرعمد 
در این استان زندانی هستند و برای آزادی، نیازمند کمک خیران می باشند. 

رضا مرادی پور افزود: ۱۳۴ نفر از این افراد،  محکوم مالی، ۱۲ نفر محکوم مهریه و یک 
نفر بابت دیه غیرعمد در زندان است.

وی اضافه کرد: میزان بدهی این افراد حدود ۱۰۰ میلیارد تومان تخمین زده می شود 
و در تلاش هستیم به روش های مختلف، بدهی این افراد را تامین و زمینه آزادی آن ها 
نیز تعداد ۵۹ زندانی جرایم غیرعمد  ابتدای سال جاری  از  فراهم شود. وی گفت: 
با بدهی ۴۵ میلیارد ریال توسط این ستاد آزاد شدند که ۹ میلیارد ریال از بدهی این 

زندانیان با برگزاری جلسات صلح و سازی از شکات تخفیف گرفته شد.
وی اضافه کرد: ۶ میلیارد ریال آورده مددجویان، ۶ میلیارد ریال وام قرض الحسنه، ۱۹ 
میلیارد ریال کمک خیرین و ۵ میلیارد ریال هم به صورت پذیرش اعسار تامین شده است.
وی خاطرنشان کرد: سال گذشته ۱۲۴ نفر از محکومان مالی در این استان با کمک 

خیران و پیگیری این ستاد آزاد شدند که از این تعداد، ۱۱۹ نفر مرد و پنج نفر زن بودند.
 

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد؛

اعزام ۳ دستگاه اتوبوس مددجویان
 به عتبات عالیات

مدیرکل بهزیستی استان قم از اعزام ۳ دستگاه اتوبوس از مددجویان به عتبات عالیات 
خبرداد. 

مهدی پهلوانی ستوده در گفت وگویی، ضمن اعلام خبر فوق، اظهار کرد: علاوه بر این 
سه دستگاه، یک دستگاه اتوبوس نیز درحال حاضر در خاک عراق است.

وی اضافه کرد: این اتوبوس حامل دختران شبانه روزی بوده که از تاریخ ۲۵ مردادماه 
اعزام شده و در تاریخ ۱ شهریورماه به کشور باز می گردند.

که  نیز  دیگر  اتوبوس  استان قم خاطرنشان کرد: سه دستگاه  بهزیستی  مدیرکل 
متشکل از مددجویان و عمدتا ناشنوایان است، به مناسبت اربعین حسینی در تاریخ ۱۶ 

شهریورماه اعزام خواهند .

مدیر عامل بنیاد خیرین حوزه های علمیه خبر داد؛

راه اندازی پویش خانه های حسینی
 برای حمایت از مستاجران 

مدیر عامل بنیاد خیرین حوزه های علمیه گفت: یکی از مهم ترین فعالیت های این 
روزهای بنیاد راه اندازی پویش خانه های حسینی است که در آن، مستاجر متعهد می 
شود در ازای تخفیفی که از صاحب خانه می گیرد به صورت مستمر در خانه ای که اجاره 
کرده، مراسم روضه برپا کند یا زیارت عاشورا بخواند و یا خانم خانه برای کودکان کلاس 

قرآن و نهج البلاغه داشته باشد. 
حجت الاسلام فخر روحانی روز چهارشنبه در نشست خبری با اصحاب رسانه با اشاره 
به فعالیت یک ساله بنیاد خیرین حوزه های علمیه اظهار داشت: در این چند سالی که 
به مناسبت برخی فعالیت ها با خیرین در ارتباط بودیم خیرین خواستار ارتباط بیشتر با 

حوزه علمیه هستند.
وی ادامه داد: با درایت آیت الله اعرافی و با توجه به سابقه ارزشمندی که در رابطه 
با بنیاد خیرین المصطفی که از ابداعات ایشان بود، داشت، بنیاد خیرین حوزه های 
این  ایام سالگرد تاسیس  این  و  اندازی شد  اواخر مرداد سال گذشته راه  علمیه در 
مجموعه می باشد در این یک سال گذشته علاوه بر اینکه عمده وقت بنیاد صرف 
تشکیل ساختار و تدوین آیین نامه ها و دستورالعمل ها و توسعه ظرفیت های اولیه 
مجموعه شد،اما با توجه به حجم نیازمندی های طلاب و مدارس و واحدهای مختلف 
صفی و ستادی حوزه علمیه خصوصاً ارجاعات حوزه مدیریت تبرعات و کمک های 

خیرین جذب شد.
وی افزود: توزیع کمک های بنیاد در کمیسیونی که به این منظور تحت اشراف مستقیم 
دفتر مدیر حوزه های علمیه راه اندازی شده تصمیم گیری می شود و در کمترین زمان 
ممکن بدون بروکراسی های خاص اداری و به صورت شفاف به جامعه هدف توزیع می 
شود. مدیر عامل بنیاد خیرین حوزه های علمیه بیان داشت: کمک هزینه ودیعه مسکن، 
پرداخت اقساط، کمک هزینه سلامت و درمان جهیزیه و ازدواج کمک به ایتام، حمایت 
از چاپ و نشر آثار نخبگان اعطای کمک معیشتی و حمایت از گروه های جهادی از اهم 

فعالیت های بنیاد در سال گذشته بوده است.
به گزارش  خبرگزاری حوزه، وی خاطر نشان کرد: نکته بسیار مهمی که در مورد بنیاد 
خیرین وجود دارد این است که عملکرد این بنیاد مختص به طلاب و روحانیون نیست 
بلکه مجموعه خیرینی که حوزه های علمیه را مورد اعتماد خود می داند کمک هایشان 
را به این مجموعه اختصاص می دهند تا با توجه به نیات خیر آنها توزیع گردد و میزان 
قابل توجهی از این کمک ها در غیر حوزه اما به صورت هدفمند و با پیوست فرهنگی 

تبلیغی توزیع می گردد.
در یک  اجتماعی  و سوانح  وقایع  از  در هیچ کدام  مثال  به عنوان  افزود:  وی 
مانند  است،  داشته  امدادرسانی  و  حضور  بنیاد  اینکه  مگر  نبوده  گذشته  سال 
واژگونی قطار و همچنین  آبادان،  زلزله کرمان، حادثه متروپل  سیل هرمزگان، 
برپایی  و  غدیر  سعید  عید  ادغام  رمضان  مبارک  ماه  در  مناسبتی  فعالیت های 
گروه های  واسطه  به  معمولا  که  عزاداران  عموم  اطعام  و  محرم  ماه  در  عزاداری 
تبلیغی حوزوی که به این مناطق محروم اعزام می شود انجام می گیرد و این 

کمک ها به صورت هدفمند صورت خواهد گرفت.
مدیر عامل بنیاد خیرین حوزه های علمیه تاکید کرد: در دهه اول محرم تعداد 
۶۹ نفر از بیمارانی که توانایی پرداخت هزینه های درمان را نداشتند با کمک 
خیرین بنیاد ترخیص شدند و این پاسخی است به سلبریتی هایی که کمک های 
جامعه ی مذهبی را صرفا در برگزاری مراسمات عنوان نموده اند. لازم به ذکر است 
۱۶۰ تن از خانواده های ایتام تحت پوشش مستقیم بنیاد هستند. همچنین 
فعالیت عظیمی برای اربعین حسینی و تشکیل موکب در مرز ایران و عراق از 

برنامه های پیش روی بنیاد است.
وی بیان داشت: یکی از مهم ترین فعالیت های این روزهای بنیاد راه اندازی پویش 
خانه های حسینی است که در آن، مستاجر متعهد می شود در ازای تخفیفی که از 
صاحب خانه می گیرد به صورت مستمر در خانه ای که اجاره نموده مراسم روضه برپا 
کند یا زیارت عاشورا بخواند و یا خانم خانه برای کودکان کلاس قرآن و نهج البلاغه 

داشته باشد. 
این طرح فعلا در قم اجرا می شود و متقاضیان چه کسانی که صاحب خانه هستند و 
دنبال مستاجری با این شرایط می گردند و چه افراد متدینی که حاضرند چنین شرطی را 
بپذیرند می توانند از طریق سایت بنیاد ثبت درخواست کنند تا در اسرع وقت با هم مرتبط 
بشوند. در این طرح هم مشکل مسکن بسیاری از افراد حل خواهد شد و نیازی نیست 
به سراغ ربا و وام های با سود بالا بروند و هم یک سنت حسنه دیرینه در میان خانه ها احیا 

می شود و طرفین از ثواب اخروی آن برخوردار خواهند شد.
  

رئیس شورای اسلامی استان قم :

شهدا مانند امامزادگان، شاخص های 
فرهنگی هستند

رئیس شورای اسلامی استان قم گفت: شهدا مانند امامزادگان شاخص های فرهنگی 
هستند و می توانند دستگیر ما از نظر معنوی و مادی باشند و همانطور که خون پاک 
شهدا تضمین کننده حفظ انقلاب اسلامی است، مشکلات انقلاب و نظام اسلامی نیز 

به برکت خون آنها قابل حل است. 
ماشاءالله سعادتمند در حاشیه مراسم گلباران و عطرافشانی شهدای دهستان نیزار 
مدفون در آرامستان شیخان قم، اظهار داشت: آیات و روایات زیادی درباره مقام شهدا 
وجود دارد که در کنار این ها کلام حضرت امام خمینی)ره( است که می فرمایند: شهید 

نظر می کند به وجه الله.
وی با اشاره به سخن مقام معظم رهبری مبنی بر این که گرامیداشت یاد و خاطره شهدا 
کمتر از شهادت نیست، افزود: برگزاری آیین های بزرگداشت و یادواره های شهدا در 
مناسبت ها و مکان های مختلف کار ارزشمندی است که از سوی مسئولان و جریان های 

مردمی اجرا می شود.
رئیس شورای اسلامی استان قم با بیان این که بحمدالله در استان قم در تمامی شهرها 
و بخش ها یادواره ها و کنگره های شهدا برگزار می شود، گفت: سال هاست که یادواره 
شهدای دهستان نیزار در حال برگزاری است که این منطقه شهدای زیادی را تقدیم 

انقلاب و دفاع مقدس کرده است.
وی ضمن تقدیر از دست اندرکاران برگزاری آیین های گرامیداشت یاد و خاطره شهدا 
گفت: شهدا به این آیین ها و یادواره ها نیاز ندارند، بلکه ما و نسل ما و آینده ما به این 

مراسمات نیاز دارد.
سعادتمند خاطرنشان ساخت: شهدا مانند امامزادگان شاخص های فرهنگی هستند و 
می توانند دستگیر ما از نظر معنوی و مادی باشند و همانطور که خون پاک شهدا تضمین 
کننده حفظ انقلاب اسلامی است، مشکلات انقلاب و نظام اسلامی نیز به برکت خون 

آنها قابل حل است.
خاطرنشان می شود: مراسم اختتامیه یادواره جامع شهدای دهستان نیزار در آخرین 
جمعه ماه محرم چهارم شهریورماه، با حضور خانواده شهدا مسئولین کشوری و لشکری 

و مردم منطقه در امامزاده عبدالله)ع( قم برگزار می گردد.
 

امام جمعه پردیسان تبیین کرد:

تأثیر فعالیت ۲۳ هزار طلبه مطالبه گر
 در پردیسان 

امام جمعه پردیسان  گفت : در بحث مشارکت های مردمی ۲۳ هزار طلبه ای که در 
پردیسان هستند و عمدتا مطالبه گر می باشند را در کنار خود برای احیای فریضه امر به 

معروف و نهی از منکر داریم.
حجت الاسلام والمسلمین محمدرضا حامدی در جلسه شورای امر به معروف ونهی از 
منکر پردیسان که با حضور دبیر ستاد امر به معروف ونهی از منکر استان برگزار شد، اظهار 
داشت: منطقه پردیسان از نظر تقسیمات جغرافیایی جز منطقه ۸ قم است و بخش و 

شهرستان نیست و مانند بسیاری از مناطق امتیازات و نواقصی هم دارد.
وی با اشاره به برخی از امتیازات منطقه خاطرنشان کرد: منطقه ۸ یک امام جمعه و 
نماز جمعه دارد و اتفاق با شکوهی می افتد، هر چند چنین ظرفیتی آن چنان مورد توجه 

مسئولان نیست، در حالی که ویژگی ممتاز و ظرفیت مهمی به شمار می رود.
امام جمعه پردیسان گفت: در امر به معروف نیز مشورت هایی داشته ایم، از جمله 
برنامه هایی که اهتمام داشته ایم اجرای این فریضه الهی است، در این ارتباط با متولیان و 

دست اندرکاران در ستاد مشورت کرده ایم .
وی با اشاره به برگزاری جلسات مختلف افزود: در طول این مدت موضوعات خوبی را 
پیگیری کردیم و مسائل روز و مختلف از جمله بوستان ها و اصناف مورد ارزیابی قرار گرفت 

و مصوباتی تدوین و پیگیری می شود.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم گفت: در کشورهای توسعه یافته و 
پیشرفته سگ نمی تواند آزادانه رها باشد و اگر سگی، کسی را مورد گزش قرار دهد، 

صاحب آن می بایست پاسخگو باشد. 
محمدرضا عابدی مقدم در پنجاه و ششمین نشست از سلسله نشست های مرکز 
مطالعات و پاسخ گویی به شبهات حوزه که با عنوان »نگهداری حیوانات خانگی؛ 
بررسی ابعاد زیست محیطی« برگزار و از تلویزیون اینترنتی پاسخ پخش شد، گفت: 
امروز مقوله نگهداری حیوانات اعم از وحشی و اهلی در منازل و اماکن مختلف زیاد و 

به پدیده ای اجتماعی، زیست محیطی و حتی امنیتی تبدیل شده است.
وی افزود: این امر در بلندمدت آثار و تبعات خود را نشان خواهد داد؛ هرچند که در 
حال حاضر نیز قاچاق برخی گونه ها و بردن آن ها به محیط های جدید موجب ایفای 

نقش مهاجمانه در زیست گاه های جدید شده است.
انتقال حیوانات از یک زیستگاه به زیستگاهی دیگر می تواند خطراتی را به دنبال 

داشته باشد
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم خاطرنشان کرد: گونه ای مانند 
راکن که از استرالیا وارد ایران شده یا نوتریا که از آذربایجان و شوروی سابق وارد کشور 
ما شده است، قابل کنترل نبوده و حذف آن ها از محیط زیست نیز غیرممکن می 

باشد.
وی زنده گیری حیوانات از زیست گاه ها و انتقال آن ها به منازل و اماکن مختلف را 
نوع دیگری از این انتقالات نابجا دانست و گفت: نگهداری حیواناتی همچون برخی 
پرندگان، خزندگان، دوزیستان و پستانداران در منازل می تواند تبعاتی را برای افراد و 
طبیعت به دنبال داشته باشد؛ مثلًا قاچاق سنجاب زاگرس می تواند به آبادانی جنگل 
های بلوط در کشور آسیب زده و این امر می تواند طبیعت و محیط زیست کشور ما 

را از بین ببرد.
میمون پرخاشگر و همه چیز خواری که به کشور ما آمده

عابدی مقدم گونه های حیوانات رها شده در محیط های شهری و روستایی را 
حامل خطراتی برای انسان ها برشمرد و تصریح کرد: گونه ای از میمون مانند رزوس 
که متأسفانه وارد ایران شده، ممکن است حامل ویروس بیماری هایی نظیر هاری، 
ابولا و انواع بیماری های قارچی، میکروبی و ویروسی دیگری باشد. این حیوان بسیار 

پرخاشگر، همه چیز خوار و غیرقابل پیش بینی است.
وی در ادامه به برخی تبعات نگهداری حیوانات اهلی پرداخت و افزود: به طبع 
همین مسیری که برای حیوانات وحشی در حال اتفاق است، برای حیوانات اهلی 
نیز وجود دارد. حیوانات خانگی همچون سگ، در اصل حیواناتی وحشی بوده اند 
که توسط انسان ها کنترل شده تا مورد بهره برداری قرار گیرند. از مهمترین این بهره 

برداری ها می توان به نگهبانی و مراقبت از گله ها اشاره کرد.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست قم بیان داشت: پیشرفت های بشر در قرون 

گذشته نیاز او به نگهداری حیوانات اهلی در منازل را از بین برده است.
آیا نگهداری حیوانات در منزل، رعایت حقوق آن ها را هم در پی دارد؟

وی سپس به ابعاد حقوقی نگهداری حیوانات پرداخت و گفت: باید دید آیا با 
نگهداری حیوانات در منازل، حقوق آن ها نیز رعایت می شود؟ نگهداری حیوانات 
در منازل مسئولیت های مختلفی همچون تأمین مواد بهداشتی مخصوص، تغذیه 
ویژه، قفس مخصوص و پیاده روی را به دنبال دارد و صرف وقت و هزینه هایی را برای 

صاحب آن ایجاد خواهد کرد.
عابدی مقدم اظهار کرد: فردی که از یک حیوان نگهداری می کند، از آنجا که 
مسئولیت رفع مسائل مرتبط با آن را پذیرفته است، فرصت های مختلفی در زندگی 

شخصی خود را از دست می دهد و این مسأله محل تأمل است.
ویژگی های ذاتی سگ سانان

وی با تأکید بر پدیده حیوانات رها شده بویژه سگ ها و گربه های ولگرد به عنوان 
یکی از معضلات روز در حوزه حیات وحش، عنوان داشت: موضوعی که متأسفانه در 
حال خروج از کنترل است، مسأله سگ های ولگرد می باشد؛ سگ سانان حیواناتی 
قلمروطلب بوده که معمولا به صورت گله ای و خانوادگی زندگی می کنند. حتی سگ 
های باصاحب هم دارای روحیه تهاجم هستند و این ویژگی در مورد سگ های بی 

صاحب به مراتب جدی تر است.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست قم گفت: قلمروطلبی سگ سانان آسیب 
های مختلفی را در سطح محیط زیست به دنبال داشته و تاکنون گونه هایی همچون 
یوزپلنگ، پلنگ، قوچ، میش، خرگوش وحشی، آهو و جبیر به خاطر حمله سگ ها از 

بین رفته و یا در معرض انقراض قرار گرفته اند.
وی ادامه داد: سگی که با تعداد دیگری از همراهانش به زیست گاهی حمله می 
کند، موجب ناامنی آن منطقه شده، دیگر سگ سانان را هم به مناطق دیگر سوق می 

دهد و آسیب های مختلفی را برای زندگی ما انسان ها نیز ایجاد نماید.
گونه های هیبریدی سگ سانان بسیار خطرناک است

عابدی مقدم راهکارهای مقابله با ازدیاد سگ های بی صاحب و باصاحب را برشمرد 
و خاطرنشان کرد: برخی از گونه های سگ سان با سگ های باصاحب و بی صاحب 
زادآوری داشته و گونه های هیبریدی یا ترکیبی و عجیبی را تولید کرده اند؛ گونه 
هایی همچون شغال طلایی و گرگاس که از گونه های هیبرید می باشند، از یک سو 
دارای برخی ویژگی های سگ ها بوده و از سوی دیگر بسیار خطرناک هستند و رفتار 

حیوانات وحشی را بروز می دهند.
وی گفت: گونه های هیبریدی موجب تضعیف ژنتیکی گونه های متنوع جانوری 
در سگ سانان وحشی می شوند. با حذف یک گونه از حیوانات در حیات وحش، 
در آینده با مخاطره مواجه خواهیم شد. زیرا حیات همه حیوانات در زیستگاه های 
مختلف به یکدیگر وابسته بوده و برای ایجاد تعادل در جمعیت و تغذیه به هم مرتبط 

هستند.
نگهداری حیوانات در منازل، هزینه های زمانی، اقتصادی، بهداشتی و 

روانی را به دنبال دارد
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست قم بیان داشت: پدیده ای که در حال حاضر 
با آن مواجه هستیم این است که افراد حاضرند سگ ها را حتی به عنوان حیوانات 
زینتی نگهداری کنند؛ مسئولیت هایی که این افراد در قبال این نگهداری می پذیرند، 

از جهات مختلف زمانی، اقتصادی، بهداشتی و روانی بسیار هزینه بردار خواهد بود.
وی ضمن تأکید بر عدم رعایت حقوق حیوانات در منازل، افزود: خیلی ها برخلاف 
واقع تصور می کنند با شستن حیوانات در حمام و یا پوشاندن لباس به آن ها حقوق آن 
ها را رعایت کرده اند؛ اما این در حالی است که این حیوانات متعلق به حیات وحش 
بوده و بهترین زندگی برای آن ها همان زندگی در زیستگاه های طبیعی خودشان 
است. به گزارش خبرنگار خبرگزاری حوزه، عابدی مقدم اظهار کرد: افرادی که 
حیوانات را به خانه آورده و آن ها را نگهداری می کنند، فقط جهت رساندن خودشان 
به آرامش و رفع کمبودهای روحی، روانی و عاطفی خود آن افراد این اقدامات را انجام 

می دهند.
وی گفت: حیوانات خانگی با شرایط انسانی و بالاجبار وفق داده می شوند؛ این 
ما انسان ها هستیم که داریم برای آن ها تعیین تکلیف می نماییم و این امر در واقع 

ظلمی فاحش در حق حیوانات است.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست قم با تأکید بر رهاسازی حیوانات خانگی 
عنوان داشت: برخی افراد بعد از مدتی از نگهداری حیوانات خسته شده و آن ها 
را رها می نمایند و در اثر این امر ما با پدیده ای مانند سگ های بی صاحب مواجه 

می شویم.
بین ۸۰۰ تا ۹۰۰ بیماری مشترک بین انسان و حیوانات وجود دارد

وی با اشاره به مسائل بهداشتی مربوط به حیوانات خانگی ادامه داد: تقریبا بین 
۸۰۰ تا ۹۰۰ بیماری مشترک بین انسان و حیوان وجود دارد که به آن ها زئونئوز گفته 
می شود. این بیماری ها علی رغم همه رعایت های بهداشتی که می شود، باز هم 

وجود داشته و پدیده ای پیچیده به شمار می رود.
عابدی مقدم خاطرنشان کرد: سگی که در یک محیط مسکونی کوچک همچون 
آپارتمان نگهداری می شود، زمان می برد تا بیاموزد ادرار و مدفوع خود را در چه محلی 
تخلیه نماید. همین مدت زمان برای انتقال میکروب و ویروس های مختلف به محیط 

زندگی انسان ها کافی است.
وی افزود: کم شدن روابط بین انسان ها و کاهش رفت و آمدهای خانوادگی نیز یکی 
دیگر از انواع آسیب هایی است که در پی نگهداری حیوانات در منازل به وجود خواهد 

آمد. لازم است که موضوع را کارشناسان خانواده و مسائل اجتماعی توضیح دهند.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست قم خاطرنشان کرد: حتی رفتار پرخاشگرانه 
یک حیوان دارای ذات وحشی از خود بروز می دهد می تواند بر انسان ها تأثیرگذار 

باشد.
تولید ۵۰ توله سگ در یک سال 

عابدی مقدم افزایش جمعیت سگ های رها را یکی از مسائل مخاطره آمیز دانست 
و گفت: متأسفانه برخی افراد که ادعای حیوان دوستی داشته و خود را داعیه دار دفاع 
از حقوق حیوانات می دانند، با جمع آوری پسماندهای غذایی برای سگ های رها، 
موجب افزایش جمعیت آن ها می شوند؛ یک سگ در ۹ ماهگی می تواند تولید مثل 
داشته و در طول یک سال حدود ۵۰ توله از یک سگ به وجود می آید. این امر یک 

پدیده مخاطره آمیز در کشور ماست که نیاز به مدیریت دارد.
قوانین مربوط به نگهداری حیوانات در کشورهای توسعه یافته

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست قم شرایط نگهداری حیوانات خانگی در 
کشورهای مختلف را برشمرد و تصریح کرد: در کشورهای توسعه یافته و پیشرفته سگ 
ها شناسنامه داشته و هر فردی که سگ را نگهداری می کند باید مسئولین ذیربط را 
مطلع نماید. تکثیر یا تحویل سگ به شخص دیگر باید گزارش داده شود. سگ در این 
کشورها نمی تواند آزادانه رها باشد و اگر سگی کسی را مورد گزش قرار دهد، صاحب 
آن می بایست پاسخگو باشد. وی با اشاره به قوانین تدوین شده در ایران با موضوع 
نگهداری حیوانات افزود: در این خصوص برای کسی که نتواند حیوان خود را کنترل 

کند، جرم انگاری و مجازات تعیین شده است.
عابدی مقدم بیان داشت: در مورد سگ های بی صاحب متأسفانه خیلی از آن ها 
دارای سرمنشأ سگ های دارای صاحب بوده اند و اگر کنترل نشوند علاوه بر انتقال 
بیماری های کشنده ای همچون هاری، می توانند آسیب های مختلف دیگری را به 

مردم و محیط زیست وارد کنند.
راهکار کنترل سگ های بی صاحب چیست؟

وی در ادامه به ارائه راه حل برای کنترل سگ های بی صاحب پرداخت و گفت: در 
حال حاضر بهترین راه حل این است که سگ های بی صاحب بخصوص گونه هایی 
را که پرچم یا رئیس گله هستند، زنده گیری، عقیم سازی، واکسیناسیون و بخشی از 
آن ها را در مراکز خاصی نگهداری کنیم تا در مراحل بعد تعدادی از آن ها را به افراد 
داوطلب واگذار کرده و مابقی را در زیستگاه نگه داریم. زیرا سگ ها قلمروطلب بوده و 

اگر سگی از آن قلمرو مد نظر ما خارج شود، گونه دیگر به آنجا خواهد آمد.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست قم اظهار کرد: برخی افراد به این روش که از 
سوی کارشناسان امر ارائه شده است انتقاد دارند؛ باید در پاسخ به این افراد گفت که 
جامع نگری و رعایت حقوق انسان ها و حیوانات به صورت توأمان اقتضا می کند از 
رشد بی رویه جمعیت سگ ها در کشور جلوگیری نماییم. به نظر می رسد این روش 
می تواند تنها راه حل و یا حداقل اینکه راه حل فعلی کنترل سگ های بی صاحب 
باشد تا هم علاوه بر رعایت اخلاق، آسیب های ناشی از این امر هم کاهش پیدا کند.
وی با تأکید بر اینکه رعایت حقوق حیوانات باید از منظرهای مختلف بررسی 
شود، عنوان داشت: آیا افراد مدعی رعایت حقوق حیوانات، غذاها و شرایط زیستی 

طبیعی، سالم و مناسب سگ ها را تأمین می نمایند؟
زنده گیری، عقیم سازی، واکسیناسیون و رهاسازی کنترل شده

عابدی مقدم گفت: زنده گیری، عقیم سازی، واکسیناسیون و رهاسازی کنترل 
شده روشی علمی و منطقی است که در آن هم حفظ حقوق این حیوانات لحاظ شده 
و هم رعایت حقوق اجتماعی و زیستی مردم کشور را به دنبال دارد. این روش هم به 
کنترل جمعیت این حیوانات کمک کرده و هم قلمروهای آن ها را خالی نخواهد کرد.
وی ادامه داد: بیماری هایی که از طریق حیوانات به انسان ها منتقل می شود 

هزینه های مالی و روحی هنگفتی را بر افراد جامعه و دولت تحمیل می کند.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست قم پسماندهای مورد استفاده برای تغذیه سگ 
های بی صاحب را دارای مخاطرات مختلف برشمرد و خاطرنشان کرد: برخی افراد با 
هدف تغذیه این حیوانات و آوردن لاشه هایی که باید معدوم شوند، مخاطرات محیط 
زیستی را ایجاد می کنند. وقتی این پسماندها را رها می کنیم شرایطی را برای نزدیک 
شدن حیوانات وحشی به محیط های شهری و به همین سگ های بی صاحب ایجاد 

می نماییم.
آیا حمل و نقل سگ ها در محیط های آپارتمانی تضییع حقوق دیگران نیست؟

وی گفت: امروزه سگ ها را در محیط های آپارتمانی نگهداری می نمایند. اقتضای 
زندگی امروز ما ایجاب کرده که در محیط آپارتمان زندگی کنیم؛ اما باید دید حمل و 
نقل سگ ها در محیط های آپارتمانی تضییع حقوق دیگران نیست؟ آیا نگهداری آن 
ها به لحاظ مباحث بهداشتی تضییع حقوق همسایگان نیست؟ آیا با این کار حقوق 

آن حیوان که در اصل متعلق به طبیعت و محیط زیست است از بین نمی رود؟
عابدی مقدم بیان داشت: از نظر محیط زیست شهری حضور این سگ ها در 
محیط هایی همچون پارک ها موضوعی حاد و چالش برانگیز خواهد بود. حضور این 
حیوانات در پارک ها باعث از بین رفتن امنیت مردم و حتی پرندگانی که تابحال در این 
اماکن زندگی می کردند، شده است. وی ضمن بیان برخی وظایف کارکنان سازمان 
حفاظت محیط زیست افزود: محیط بانان در حال حاضر به صورت شبانه روزی در 
پاسگاه های مناطق مورد حفاظت این سازمان حضور داشته و از محیط زیست کشور 
مراقبت می نمایند. اما با توجه به مسائل و مشکلاتی که در کشور وجود دارد موضوع 
سگ های بی صاحب در حال تبدیل به یکی از مشکلات سنگین برای ما می شود. 
حضور سگ های بی صاحب در زیست گاه ها منجر به این شده که ما با مخاطراتی 

مواجه شویم و مشکلاتی برای مناطق تحت محافظت به بار بیاید.
پایان خاطرنشان کرد: لازم است  یگان حفاظت محیط زیست قم در  فرمانده 
دستورالعمل هایی که برای مدیریت این مسئله در کشور تدوین شده، رعایت گردند، 
کسانی که صاحب سگ هستند آن ها و توله هایشان را در هر محیطی رها نکنند و 

همه ما باید از غذا دادن به سگ های ولگرد در هر جا خودداری کنیم.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم مطرح کرد: 

راهکار علمی و منطقی
 برای کنترل سگ های بدون صاحب
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معاون وزیر صمت خبرداد:

بازگشت یک هزار و ۷۰۰ واحد تعطیل
 به چرخه تولید 

معاون وزیر صمت گفت: ۱۲ هزار واحد صنعتی تعطیل در شهرک ها و نواحی 
صنعتی شناسایی و مورد بررسی قرار گرفته است و تاکنون یک هزار و ۷۰۰ واحد 

تعطیل، به چرخه تولید بازگشتند.
علی رسولیان با اشاره به تامین زیرساخت ها درشهرک های صنعتی به استمرار 
صنایع به ویژه صنایع کوچک تاکید و تصریح کرد: با تامین زمین و زیرساخت ها 
مانند آب، برق و... با واگذاری این زمین ها به فعالان اقتصادی، در سال گذشته 

نزدیک به ۷ هزار هکتار زمین برای استقرار صنایع جدید تامین شد.
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران افزود: در ماه های آتی ۸ هزار میلیارد تومان اعتبار برای تامین زیرساخت های 
در شهرک ها و نواحی صنعتی تخصیص داده می شود. وی تأکید کرد: همچنین، 
۵۵ طرح در استان یزد در حال افتتاح است که مسئولان استانی ۴۰۰ میلیارد 
تومان در این زمینه تامین خواهند کردند. معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت، با 
اشاره به به مشکلاتی که سال گذشته در زمینه تامین برق صنایع وجود داشت، 
گفت: با حمایت وزارت نیرو تلاش می شود که تا پایان سال آینده ۳ هزار مگاوات 
برق وارد ناحیه شهرک ها و نواحی صنعتی کشور شود. ¬رسولیان در ادامه افزود: 
صنایع کوچک به واسطه اشتغال آفرینی و توسعه اقتصادی حائز اهمیت بوده و 
پتانسیل های لازم جهت ایجاد تحول در پیشرفت اقتصادی را دارا هستند. وی با 
بیان سهم ۹۴ درصدی صنایع کوچک و متوسط در شهرک های صنعتی کشور، 
تصریح کرد: اتخاذ نگرشی دقیق تر و جدی تر به حوزه صنایع کوچک همانند 
پوشاک، ضرورت دارد و امیدواریم با حمایت از این صنایع شاهد نتایج مطلوبی 
در این زمینه باشیم. معاون وزیر صمت ادامه داد: بیش از ۴۹ هزار و ۵۰۰ واحد 
تولیدی در مجموع شهرک ها و نواحی صنعتی وجود دارد که نزدیک به یک میلیون 
شغل در این واحد ها ایجاد شده است. رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان 
صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران با تاکید بر حمایت از واحد های صنعتی 
و صنایع کوچک، تصریح کرد: تامین تسهیلات برای بازاریابی و رشد در زمینه کاری 
و برندسازی، از مجموعه کار هایی است که در این زمینه در حال انجام است. وی 
افزایش ظرفیت واحد های صنعتی را از دیگر مباحث مهم دولت سیزدهم دانست و 
گفت: طی سال گذشته، شناسایی واحد ها و صنایعی که کمتر از ظرفیت موجود 

در حال فعالیت بوده یا تعطیل هستند، در سطح کشور انجام شده است.

وزیر صمت: 

صادرات قطعات خودرو و توربین قدرت 
ایران را نشان می دهد

وزیر صمت با اشاره به حضور ایران در نمایشگاه »اتومبیلیتی« مسکو، گفت: 
صادرات قطعات خودرو یا توربین و دیگر محصولات با فناوری بالا به روسیه نشان از 

قدرت جمهوری اسلامی ایران دارد.
سیدرضا فاطمی امین با اشاره به اهمیت حضور ایران در نمایشگاه اتومبیلیتی 
مسکو، اظهار کرد: بیش از آنکه برای کشورها سود صادرات مهم باشد، این نکته 

دارای اهمیت است که چه کالایی صادر می کنند.
وزیر صمت افزود: یک شاخص جهانی درباره صادرات وجود دارد به نام »شاخص 
پیچیدگی« که در آن میان صادرات مواد غذایی با محصولاتی که از فناوری بالا 

برخوردارند، تفاوت بسیاری وجود دارد.
فاطمی امین با بیان اینکه هر چه محصولات صادراتی یک کشور از فناوری 
پیچیده تری برخوردار باشد، شاخص جهانی آن کشور ارتقا پیدا می کند، گفت: 
در تعیین جدول کشورها، به این موضوع نگاه می کنند که چند کشور در جهان در 
حال تولید آن محصول صادراتی هستند و چند کشور نیز وارد کننده هستند؛ هر 
چه تعداد تولیدکننده کمتر و واردکننده بیشتر باشد، آن کالا ارزش بیشتری پیدا 
می کند. وی حضور در نمایشگاه اتومبیلیتی مسکو را فرصتی برای ارائه محصولات 
با فناوری بالا خواند و گفت: وقتی ما پهپاد، دستگاه اکسیژن ساز و ربات جراح به 
کشورهای مختلف صادر می کنیم، نشان از قدرت ما دارد و به شناخته شدن ما 
در جهان کمک می کند. وزیر صمت با بیان اینکه در تجارت با روسیه، پیوندهای 
اقتصادی اهمیت دارد، گفت: پیوندهای اقتصادی به تحکیم روابط دو کشور 
می انجامد و همچنین روسیه یک کشور دارای فناوری بالا محسوب می شود و 
صادرات قطعات خودرو یا توربین و دیگر محصولات با فناوری بالا به این کشور 
نشان از قدرت جمهوری اسلامی ایران دارد. فاطمی امین تاکید کرد: در تجارت 
با هر کشور لازم است که کسب و کارها به هم پیوند بخورند و این پیوند فقط با 
صادرات و واردات ممکن نیست، بلکه باید به تولید مشترک و تأسیس شرکت های 

مشترک فکر کنیم تا این پیوندها ناگسستنی شود.
وی در پایان با اشاره به موضوع ثبات در قیمت، کیفیت و مقدار کالای صادرات 
گفت: حضور در بازارهای بزرگ نیازمند کارهای بزرگ است، شما نمی توانید در بازار 
بزرگی مانند روسیه هر روز در کیفیت و قیمت به بهانه های مختلف تغییرات ایجاد 

کنید، زیرا این امر منجر به بی اعتمادی خواهد شد.

معاون شرکت بازرگانی دولتی ایران:

موجودی برنج کشور برای هر میزان 
تقاضای بازار کافی است

معاون بازرگانی خارجی شرکت بازرگانی دولتی ایران با اعلام اینکه بخشی از 
نیازهای بازار برنج کشور از طریق واردات انجام می شود، گفت: این شرکت در کنار 
بخش خصوصی، مطابق با تکالیف ابلاغی و سیاست های تنظیم بازار، انواع برنج 
خارجی را وارد کشور می کند که این برنج ها تحت نظر دستگاه های نظارتی از طریق 
شبکه های توزیع سراسری به نحوی که مستقیماً در دسترس مردم قرار گیرد، در 
بازار توزیع می شود.  امیر طالبی با تأکید بر اینکه موجودی برنج کشور برای هر 
میزان تقاضای بازار کافی است، افزود: بخشی از افزایش قیمت این محصول در 
کشور به دلیل رشد هزینه های تولید است، ضمن اینکه افزایش ۲۵ درصدی قیمت 
برنج در مبادی وارداتی طی ماه های اخیر بر رشد قیمت این محصول در داخل 
کشور تأثیر گذاشت.  وی با اشاره به اینکه شرکت بازرگانی دولتی ایران در راستای 
تنظیم بازار برنج، این کالا را از مبادی کشورهای هند، پاکستان و تایلند به کشور، 
وارد و در بازار توزیع می کند، اظهار کرد: شروع فصل برداشت و افزایش عرضه 
برنج داخلی به بازار، طبیعتاً در کاهش قیمت این محصول مؤثر خواهد بود، هر 
چند قیمت برنج خارجی در کشور افزایش چندانی نداشته است. معاون بازرگانی 
خارجی شرکت بازرگانی دولتی ایران با اعلام اینکه در حال حاضر، شرایط خاصی 
در بازارهای بین المللی کالاهای اساسی حاکم است، خاطرنشان کرد: فرا رسیدن 
بازارهای  فصل برداشت برنج در کشورهای تولیدکننده و افزایش عرضه آن در 
جهانی، بر کاهش قیمت این محصول تأثیر خواهد گذاشت، ضمن اینکه تمایل 
برای افزایش ذخایر برنج و سایر کالاهای اساسی از سوی بسیاری از کشورهای 

جهان را نیز باید در ثبات نسبی یا نوسانات احتمالی قیمت ها در نظر بگیریم.

دستیار ویژه رییس سازمان بورس خبر داد: 
واگذاری ایران خودرو و سایپا در نیمه دوم سال 
دستیار ویژه رییس سازمان بورس اظهار داشت: هنوز ارزشگذاری ایران خودرو و 
سایپا انجام نشده و تعیین ارزش آنها زمان بر بوده است اما در نیمه دوم سال جاری 

واگذاری انجام خواهد شد. 
برای  تصمیمات  آخرین  اشاره  با  روزشنبه  خبری  نشست  در  ساحی  مهدی 
واگذاری سهام سایپا و ایران خودرو اظهار داشت: هنوز ارزشگذاری این دو شرکت 
انجام نشده است و تعیین ارزش آنها زمان بر بوده است اما در نیمه دوم سال 
جاری واگذاری انجام خواهد شد. دستیار ویژه رییس سازمان بورس درباره عرضه 
خودرو در بازار سرمایه گفت: در ادامه کار، خودروی بیشتری در بورس کالا عرضه 
می شود. وی همچنین با اشاره به بازگشایی نماد پرسپولیس و استقلال اظهار 
داشت: بخشی از قراردادهای این دو باشگاه افشا شده اما برای افزایش شفافیت 

باید تمام قراردادها افشا شوند که تمام قراردادها افشا خواهند شد.

معاون امور اقتصادی وزیر اقتصاد با بیان اینکه درآمد سرانه کشور در یک دهه 
گذشته با شیب نزولی ٣٢ درصد کاهش یافت، گفت: ۱۸ میلیون و ۹۰۰ هزار 
به سامانه مالیاتی متصل و هشت میلیون حساب تجاری  دستگاه کارتخوان 

جدید در دولت سیزدهم شناسایی شده است. 
سید محمد هادی سبحانیان روزشنبه در نشست خبری خود با خبرنگاران، 
با بیان اینکه عدالت مالیاتی و گسترش چتر مالیاتی در اولویت دولت و تیم 
اقتصادی قرار دارد، اظهار کرد: اتصالات پایانه های فروشگاهی به سامانه های 

مالیاتی به صورت هفتگی توسط وزیر  اقتصاد پیگیری می شود.
وی افزود: در هوشمندسازی نظام مالیاتی ۱۸ میلیون و ۹۰۰ هزار کارتخوان 
ساماندهی و برای آنها پرونده مالیاتی تشکیل شد، البته تعداد محدودی برای 
مشاغل خاص هنوز ساماندهی نشد است. همچنین هشت میلیون حساب 

تجاری در کشور در دولت سیزدهم شناسایی شده است. 
معاون اقتصادی وزیر اقتصاد با اشاره به وضعیت اقتصادی کشور در آغاز به کار 
دولت سیزدهم گفت: در طی یک دهه گذشته بین سال های ١٣٩١ تا ١۴٠٠ 
نرخ رشد اقتصادی حدود یک درصد بود که اگر سال ١۴٠٠ را مورد محاسبه قرار 

ندهیم، نرخ رشد اقتصادی به نیم درصد می رسد. 
سبحانیان با بیان اینکه درآمد سرانه کشور در یک دهه گذشته شیب نزولی 
داشت، بیان کرد: در مدت زمان مذکور؛ درآمد سرانه کشور تا ٣٢ درصد کاهش 
یافت که نشان می دهد طی یک دهه گذشته فشار اقتصادی بر مردم افزایش 

یافته است.
وی ادامه داد: در این مدت تشکیل سرمایه در بخش ماشین آلات و ساختمان 

هم نزولی بود و به ٨ درصد برنامه ریزی شده نرسید و برنامه ها محقق نشد.
معاون وزیر اقتصاد تاکید کرد: در این بازه زمانی نرخ تشکیل سرمایه ثابت 
خالص هم شیب نزولی داشت و در برخی از سال ها از جمله سال های ٩٨، ٩٩ 
و ١۴٠٠ میزان استهلاک در کشور به حدی پایین بوده که سرمایه موجود هم 
حفظ نشده است. متغیرهای پولی در این مدت افزایش قابل توجهی را داشتند.
سبحانیان گفت: در ١٠ سال گذشته هم پایه پولی و هم نرخ رشد نقدینگی به 
شدت افزایش داشت به طوری که نقدینگی از ۶٣٩ هزار میلیارد تومان در سال 

٩٢ به ۵ هزار هزار میلیارد تومان رسید.

 مدیریت خلق پول مهم ترین ابزار دولت برای کنترل تورم
برای  اقتصاد  وزارت  برنامه  ایرنا در خصوص  به  پاسخ  اقتصاد در  وزیر  معاون 
کنترل تورم، گفت: تمام تلاش دولت برای کنترل رشد نقدینگی، انضباط پولی و 

مالی و ثبات در بازار ارز است.
وی افزود: به همین دلیل است که دولت در ماه های گذشته موفق مسیر را 
با آن مواجه بودیم  افزایشی که در شاخص قیمت در مردادماه  و  اصلاح کند 

به واسطه اصلاح یارانه ای بود که پیش بینی شده بود.
تورم مدیریت خلق پول  برای کنترل  ابزار دولت  سبحانیان گفت: مهم ترین 
شبکه بانکی است و در حوزه پولی درصدد هستیم نظارت بیشتری در شبکه 
بانکی ایجاد شود و ترازنامه بانک ها کنترل شود و معتقدیم کنترل نقدینگی از 

این مسیر می گذرد.
کالابرگ الکترونیکی از اول مهرماه اجرایی می شود

کالابرگ  اجرای  بحث  کرد:  در  بیان  الکترونیکی  کالابرگ  مورد  در  وی 
الکترونیکی، دولت بر اساس قانون عمل می کند و تاخیر در اجرای این موضوع 
به دلیل مباحث فنی است. معاون اقتصادی وزیر اقتصاد تصریح کرد: مهم ترین 
آماده سازی  تنها ملاحظه  و  این است که مردم دچار مشکل نشوند  مصلحت 
زیرساخت ها است. سبحانیان گفت: کالابرگ الکترونیکی به صورت پایلوت از 
اول مهرماه با نفع حداکثری انجام می شود و امکان اجرای آزمایشی آن برای 

برخی اقشار انجام شده است.
انتشار صورت های مالی 313 شرکت برای نخستین بار 

حوزه  در  اقتصاد  وزارت  کرد:  اظهار  شفافیت،  ایجاد  خصوص  در  وی 
شفاف سازی انتشار صورت های مالی بانک ها و شرکت های دولتی را برای کارآمد 
کردن عملکرد شرکت ها در دستور کار قرارداد و اطلاعات مربوط به ۳۱۳ شرکت 

دولتی شامل هفت بانک و سه بیمه در کدال منتشر شد.
معاون وزیر اقتصاد ادامه داد: با توجه به نقش این شرکت ها در اقتصاد کشور، 

انتشار صورت های مالی می تواند آنها را مسئولیت پذیر کند.
سبحانیان گفت: بحث عرضه خودرو در بورس کالا نیز اقدامی بود که توسط 
وزارت اقتصاد انجام شد، البته وزارت اقتصاد به دنبال این است که بازار اموال و 

مستغلات را نیز راه اندازی شود تا فضای دلالی را از بین برود.

وی با بیان اینکه بحث دیگر در حوزه شفافیت، موضوع نظام بخشی به حساب 
خزانه مطرح است، بیان کرد: بر اساس قانون همه دستگاه ها باید مراودات مالی 
خود را در حساب های خزانه مستقر کنند و شاهد هستیم که ۵۴ شرکت دولتی و 

برخی دانشگاه ها به وظایف خود عمل نکردند.
مهم ترین اقدام دولت رفع انحصارات و حذف امضاهای طلایی بود

معاون وزیر اقتصاد با اشاره به ساماندهی مجوزدهی به کسب وکارها، گفت: 
البته  بود،  طلایی  امضاهای  حذف  و  انحصارات  رفع  دولت  اقدام  مهم ترین 
عمل  خود  قانونی  وظایف  به  دستگاه ها  و  نداریم  مطلوبی  وضعیت  همچنان 
نمی کنند. هیچ دستگاهی حق ندارد از متقاضی کاغذ مطالبه کند یا شرطی 

خارج از شرایط تعیین شده درخواست کند.
به گفته وی، بر اساس آمار از ابتدای سال تا ۱۳ مردادماه درخواست ۲ هزار و 
۶۰۰ مجوز کسب وکار بررسی شده و ۱۵۰۰ شرط مبهم و فاقد پشتوانه قانونی 

حذف شده است.
سبحانیان با بیان اینکه ۳۰ هزار مجوز صنفی در کشور صادر می شود، افزود: 
در صدور این مجوزهای صنفی امضاهای طلایی نقش دارند و برای نخستین بار 
این مجوزها را شفاف و استاندارد کردیم و از میان سه هزار صنف رسته صنفی دو 

هزار و ۴۰۰ رسته ثبت محور خواهد بود.
پرداخت 33 هزار میلیارد تومان وام برای ایجاد اشتغال

معاون وزیر اقتصاد در مورد پرداخت وام خرد برای ایجاد اشتغال نیز گفت: در 
سال ۹۹ رقم ۱۳۰۰ میلیارد تومان منبع برای تسهیلات خرد در نظر گرفته شده 
بود که این رقم در سال گذشته این رقم در بودجه به ۱۹ هزار میلیارد تومان رسید.
وی افزود: با رایزنی وزارت اقتصاد منبع تسهیلات خرد از ۱۹ هزار میلیارد تومان 
به ۴۵ هزار میلیارد تومان رسید تا در اختیار طرح های اشتغال قرار گیرد. بر این 
اساس در کشور بیش از ۷۱ هزار طرح در استان ها مورد تایید قرار گرفته است 
که از این تعداد ۲۴ هزار طرح تسهیلات دریافت کردند که ارزش ریالی آن حدود 

۳۳ هزار میلیارد تومان است.
افزایش پوشش جبران هزینه نانوایان انجام می شود 

سبحانیان درمورد عدم تجهیز برخی نانوایان به کارتخوان گفت: به دلیل برخی 
عدم تطابق ها امکان استقرار دستگاه کارتخوان در برخی نانوایی ها وجود نداشت 

که باید برطرف شود.
وی بیان کرد: در این طرح به ازای هر نان ۱۵ درصد به نانوا می رسد تا پوششی 
برای جبران هزینه نانوایان باشد و در نظر داریم در دوره های بعد این رقم افزایش 
یابد. معاون وزیر اقتصاد با بیان اینکه انگیزه تخلف در نانوایی های وجود دارد 
گفت: با اجرای طرح خرید نان با کارتخوان میزان آرد تبدیلی به نان مشخص 

می شود.
مالکین معترض تا 1۰ شهریور امکان اعتراض دارند

معاون وزیر اقتصاد در ادامه با اشاره به مالیات خانه های خالی اظهار کرد: 
مالکینی که به عنوان مالیات دهنده شناخته شده اند، اما به این موضوع اعتراض 
دارند باید اعتراض خود را با ورود به سامانه تا ۱۰ شهریورماه اعلام کنند تا دوباره 
مورد بررسی قرار گرفته و در لیست حذفیات قرار بگیرند در غیر این صورت و اگر 

بعد از این تاریخ اعتراض کنند وارد مرحله دادرسی خواهند شد.
کشور باید برای هر سناریویی برنامه مشخص داشته باشد 

هر  برای  باید  کشور  اقتصاد  گفت:  تحریم ها  لغو  خصوص  در  سبحانیان 
سناریویی برنامه مشخص داشته باشد زیرا اگر توافق انجام شود یا خیر شرایط 

متفاوت خواهد بود که برای مواجهه با آن باید آماده باشیم.
وی تاکید کرد: حتماً باید در حوزه سیاست های ارزی، پولی و مالی تلاش کنیم 
ریل اصلاحی که دولت شروع کرده را ادامه دهیم و تجربه شکست رویکردهای 

قبلی را تکرار نکنیم.
معاون وزیر اقتصاد افزود: دولت ثبات در بازار ارز را دنبال خواهد کرد و انضباط 

مالی و پولی در دستور کار دولت است.

معاون وزیر اقتصاد:

درآمد سرانه کشور در دهه گذشته 3٢ درصد کاهش یافت

رییس اتاق مشترک ایران و عراق :

تجارت ۹ میلیارد دلاری با عراق عملیاتی می شود
اگر  داشت:  اظهار  عراق  و  ایران  مشترک  اتاق  رییس 
توافقات احیای برجام صورت بگیرد، بعضی محدودیت ها 
زمینه  و  بویژه در زمینه سرمایه گذاری خارجی مرتفع 
برای توسعه روابط اقتصادی فراهم تر می شود و در صورت 
تحقق نیافتن توافقات، روال عمومی بر توسعه توافقات 
منطقه ای تجاری است که در حال حاضر به خوبی این 

موضوع پیش می رود. 
مسئله مبادلات تجاری ایران با همسایگان با افزایش 
برجام،  احیای  و  با غرب  ایران  اتمی  توافق  زمزمه های 
دوباره به مسئله فعالان اقتصادی بدل شده است.  در این 
زمینه یحیی آل اسحاق ضمن خاطرنشان کردن اهمیت 
بازارهای جهانی، توسعه روابط تجاری با همسایگان را 
حیاتی قلمداد کرده و افزود: مسئله تجارت با همسایگان 
از ملزومات توسعه است و آنچه که در سیاست های دولت 
گسترش  که  است  این  می شود،  دیده  رئیسی  آقای 
روابط منطقه ای در حوزه تجاری جزء اهداف اولیه دولت 
و جهانی  ما در حوزه منطقه ای  زمینه،  این  در  و  است 
فعال هستیم؛ یعنی در خصوص بحث پیمان شانگهای 
جدی تر پیگیری می کنند و بدنبال تحقق آن بوده و در 
تمام مذاکرات و سیاست های اعلام شده، به دنبال توسعه 

روابط هستند.
آقای  دولت  افزود:  ایران  بازرگانی  اتاق  پیشین  رئیس 
رئیسی ظرفیت این کار را هم دارد، یعنی هم شرایط منطقه 
به گونه ای است که حجم بزرگی از تعاملات را می توانند 
داشته باشند که این ظرفیت تبادلی میزانی حدود ۱۲۰۰ 
میلیارد دلار برای ۱۵ کشور در سال با یکدیگر است که ما 

می توانیم حدود ۳۰۰ میلیون دلار از این میزان را به خود 
اختصاص دهیم و کشورهای همسایه نیز آمادگی این 
تعامل را با ما در حوزه های فنی- مهندسی، برق و انرژی، 
تجارت منطقه و ترانزیت دارند و دولت نیز در این زمینه 
مصمم است و منتظر بهبود اوضاع و شکل گیری توافقات 
است؛ بویژه که اکنون ما توسعه جدی روابط با روسیه را 
پیش رو داریم که حجم مبادلاتمان با توجه به این موضوع 

بالا می رود؛ به طوری که تا پیش از این در حد دو میلیارد 
بود و حال ۴ میلیارد دلار است و قراردادهای ۲۵ ساله با 

چین و روسیه را نیز داریم.
آل اسحاق در خصوص روابط تجاری کشور تصریح کرد: 
با سایر کشورهای همسایه که کمتر در ارتباط هستیم، 
به عنوان مثال با پاکستان که حجم معاملات مان نسبتا 
مناسب نبود، اخیرا با سفری که وزیر راه به این کشور 

داشتند، قرار شد توسعه روابط را داشته باشیم. همچنین با 
ترکیه و ارمنستان قرار است توسعه روابط را داشته باشیم. 
در این میان ظرف چهار ماه گذشته حدود ۶-۷ میلیون 
تن کالا به عراق صادر کردیم و تا پایان سال ۹ میلیارد دلار 
عملیاتی خواهد شد؛ که سابق بر این نیز شده که این 

موضوع زمینه همکاری های فراوانی را ایجاد کرده است.
وی در مورد تسهیل روابط با همسایگان ادامه داد: اگر 
توافقات احیای برجام صورت بگیرد، بعضی محدودیت ها 
زمینه  و  بویژه در زمینه سرمایه گذاری خارجی مرتفع 
برای توسعه روابط اقتصادی فراهم تر می شود و در صورت 
تحقق نیافتن توافقات، روال عمومی بر توسعه توافقات 
منطقه ای تجاری است که در حال حاضر به خوبی این 

موضوع پیش می رود.
توافق  بازارهای جهانی درصورت  پیرامون  اسحاق  آل 
بازارهای  ما  ارزیابی کرد:  این گونه  با طرف های غربی 
سنتی خودمان را داریم. همان طور که پیش از این گفته 
شد، روابط ما با چین در حال توسعه است و این موضوع 
چندان به تحریم ها ارتباط ندارد. اگر تحریم ها برداشته 
شود، زمینه های جدیدی در رابطه با بازارهای اروپا و آمریکا 
و سرمایه گذاری های مشترک و صادرات و واردات شکل 
می گیرد اما فضای عمومی کشور علی رغم تحریم ها، رو 
به رشد بوده است. اگر تحریم ها برداشته شود، در نقل 
و انتقالات بانکی، بیمه و خدمات بازرگانی، موانع کمتر 
وجود خواهد داشت و تجارت سرعت بیشتری می گیرد 
و نگرانی های طرف های مقابل برای روابط تجاری با ما 

کاهش پیدا می کند.

وزیر اسبق نفت اظهار داشت: احیای برجام، حجم تجاری ایران را افزون می کند. این موضوع می تواند راه تجارت تمام 
شرکای جهانی با ایران را باز کند و در نتیجه بین اروپا و آمریکا و چین و ژاپن و غیره، رقابتی تجاری به نفع دولت و ملت ایران 

اتفاق خواهد افتاد. 
 سید محمد غرضی در گفت وگو با ایلنا، در خصوص لزوم احیای توافقات بین المللی گفت: مفهوم تجارت بدین معنا است که 
جنس بهتر با قیمت ارزان تر عرضه شود. اگر این مفهوم را بپذیریم، پس دخالت قدرت سیاسی در شکل تجارت مردود بوده و به 
نفع اقتصاد کشور نیست. از دوره های بسیار دور که ایران مرکز حوادث بود، این قوانین بنا شده و تجارت هرگز مفهومی نظامی 

و سیاسی نداشته و باید به این شکل باشد که تجار خودشان با هم معامله کنند و دخالت دولتی در میان نباشد.
غرضی تصریح کرد: بهترین مثال در این باره، ریال و رویال است؛ در دورانی که عثمانی مانع تجارت ایران شد، ایران 
می خواست با اروپا تجارت کند. در آن زمان با اسپانیا قرار و مدار گذاشته شد که ریال و رویال در اسپانیا و ایران قیمتی بر مبنای 
طلا داشته باشد که همان ۴.۲ گرم طلا است. این جریان تا شکست ایران از روسیه ادامه داشت  و سپس دخالت کشورهای 
روسیه و انگلیس در تجارت ایران اتفاق افتاد و در نتیجه ریال که زمانی، یعنی حدود صد سال پیش، یک دلار بود، به وضع امروز 
افتاده است. در نتیجه به جای این که تجارت به تولید کمک کند، ضد تولید شد و ملاحظه می فرمایید که امروز همه چیز از 
جمله تشک و اسباب بازی را باید وارد کنیم. ایران همواره مرکز و محل تجارت جهانی بوده و نمی تواند از این قانون تخطی کند.  
وزیر اسبق نفت در خصوص لزوم یکسان سازی نرخ دلار افزود: دولت باید قیمت دلار را در بازار آزاد و بانک مرکزی یکسان کند 
تا شرکای تجاری اعم از اروپا و آمریکا و همسایگان و غیره، بتوانند مبنای مقایسه ای داشته باشند. اگر مبنای مقایسه ای نداشته 

باشند، یک عده تاجر نوظهور می آیند ارز ارزان می گیرند و ضد تولید داخلی عمل کنند.
غرضی با اشاره به اهمیت احیای برجام، خاطرنشان کرد: احیای برجام، حجم تجاری ایران را افزون می کند. این موضوع 
می تواند راه تجارت تمام شرکای جهانی با  ایران را باز کند و در نتیجه بین اروپا و آمریکا و چین و ژاپن و غیره، رقابتی تجاری به 

نفع دولت و ملت ایران اتفاق خواهد افتاد.

یک کارشناس حوزه انرژی گفت: اگر صادرات ما افزایش پیدا کند درآمد افزایش پیدا کرده و سهم نفت از درآمد کشور رشد خواهد 
یافت، در حال حاضر صنعت نفت کشور ۱۵۰ تا ۱۸۰ میلیارد دلار نیاز به سرمایه گذاری دارد در صورتی که در حوزه سرمایه گذاری 
گشایش صورت گیرد شرایط بهبود می یابد.  محمدعلی خطیبی در گفت وگویی، درباره توافق احتمالی برجام و تاثیر آن بر صنعت نفت 
اظهار داشت: اگر توافق حاصل و تحریم لغو شود یکی از مزایا اینکه ما می توانیم بدون محدودیت نفت را بفروشیم و پول آن را استفاده 
کنیم، امتیاز دیگر اینکه در صورت توافق موانع سرمایه گذاری برداشته می شود و شرکت ها و کشورها می توانند بدون نگرانی وارد کشور 
ما شوند همچنین فراهم شدن شرایط برای استفاده از تکنولوژی روز در صنعت نفت و گاز کشور دیگر پیامد مثبت است. وی افزود: 
تبعات مثبت توافق برجام بستگی به این دارد که توافق به چه شکل انجام شود مثلا در توافق قبلی برخی موانع باقی ماند و بانک ها و 
شرکت های بزرگ کماکان نگران بودند  که با ما کار کنند، اکنون باید دید در این توافق موانعی برای مسائل بانکی و  سرمایه گذاری باقی 
می ماند و یا اینکه می توانیم آزادانه سرمایه گذاری کنیم و از پول نفت هم استفاده کنیم،  اما بهرحال گشایش های مثبتی را شاهد خواهیم 
بود. این کارشناس حوزه انرژی تصریح کرد: اگر صادرات ما افزایش پیدا کند درآمد افزایش پیدا کرده و سهم نفت از درآمد کشور افزایش 
خواهد یافت، در حال حاضر صنعت نفت کشور ۱۵۰ تا ۱۸۰ میلیارد دلار نیاز به سرمایه گذاری دارد در صورتی که در حوزه سرمایه گذاری 
گشایش صورت گیرد شرایط بهبود می یابد.  وی گفت: در حال حاضر ما نمی توانیم همه منابع را از داخل تامین کنیم بخش اعظم آن 
باید از مسیر سرمایه های خارجی تامین شود، همچنین در حوزه تکنولوژی عقب هستیم و به فناوری روز دسترسی نداریم. مثلا در رابطه 
با صادرات گاز سال هاست دنبال دریافت ال ان جی هستیم تا بتوانیم گاز را به شکل تک محموله هم صادر کنیم اما به دلیل تحریم این 
تکنولوژی را در اختیار ما قرار نمی دهند، بنابراین همه اینها مهم است و این موضوعات می توانند مکمل همدیگر باشند، اما آنچه اهمیت 
دارد اینکه تمامی این موضوعات را باید در قالب یک برنامه اقتصادی میان مدت و بلندمدت ببینیم. خطیبی بیان داشت: صادرات نفت و 
سرمایه گذاری در آن بسیار اهمیت دارد، تمامی مجموعه ها باید باهم دیده شوند، اگر بدون سرمایه تکنولوژی داشته باشیم بازهم کاری 
از پیش نمی رود، باید روند صادرات تسهیل شود، امکان جذب سرمایه و تکنولوژی داشته باشیم تا همه اینها در نهایت منجر به افزایش 

درآمد کشور شوند، بعبارت دیگر همه موارد در یک خط هستند و باید باهم تحقق یابند تا به نتیجه برسیم.

سید محمد غرضی: 

احیای برجام، حجم تجاری ایران را افزون می کند
در گفت وگو با کارشناس حوزه انرژی تشریح شد:

نفت با برجام به کجا می رسد؟ 
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محمد نیک سیرت :

قایدی همان اعجوبه بود

مهاجم پیشین تیم فوتبال استقلال گفت: فضای استقلال باعث شد مهدی 
قایدی بار دیگر همان بازیکنی شود که قبل از جدایی از این تیم بود. 

تیم فوتبال استقلال در حالی توانست ملوان را در انزلی شکست دهد که ابتدا 
یک گل از حریف خود دریافت کرد و در ادامه بازی توانست ۳ بار مقابل میزبان خود 

به گل برسد و با یک پیروزی با ارزش به تهران بازگردد.
محمد نیک سیرت مهاجم سابق آبی پوشان در گفتگو با خبرنگار مهر در خصوص 
این بازی اظهار داشت: البته که هنوز هم تیم ها از مرحله بدنسازی به طور کامل 
خارج نشده اند. بنابراین همچنان نمی توان آنطور که باید و شاید روی عملکرد آنها 
قضاوت کرد. استقلال نسبت به هفته اول بهتر بود اما هنوز هم مشکلاتی در این 
تیم دیده می شود. وی در ادامه بیان داشت: به نظر می رسد ساپینتو هنوز به طور 
کامل با خصوصیات بازیکنان آشنا نشده و ترکیب دلخواه و سیستم مورد نظرش را 

انتخاب نکرده است.
کارشناس فوتبال تاکید کرد: در هر دو بازی مقابل سپاهان و ملوان وقتی با ۳ 
دفاع بازی شد ضعف هایی در ساختار دفاعی مشاهده گردید و در هر دو بازی 
وقتی سیستم دفاعی تغییر کرد این ضعف ها به حداقل خود رسید. شاید بهتر 
باشد ساپینتو در استقلال با سیستمی بازی کند که خودش بیشتر به آن اشراف و 
تسلط دارد. یعنی خط دفاعی اش را با ۴ مدافع آرایش نماید. مهاجم پیشین آبی 
پوشان در خصوص مهدی قایدی و عملکرد او در این بازی گفت: قایدی نشان 
داد همان اعجوبه ای است که قبل از ترک استقلال بود و حتی شاید بهتر هم شده 
باشد. او انگیزه های زیادی داشت و جدا از گلی که زد و پنالتی ای که گرفت، در 
جریان بازی بسیار تاثیر گذار بود. همین ۲۵ دقیقه کافی بود تا قایدی نشان دهد 
چه بازیکن موثری است؛ البته از این هم نگذریم که فضای استقلال هم به قایدی 
کمک می کند که او یک فوق ستاره باشد. نیک سیرت تاکید کرد: همچنان در 
استقلال خلاء هافبکی که بتواند رهبر حرکات تهاجمی این تیم باشد به چشم 
می خورد. به نظر می رسد آرش رضاوند در صورت تغییر و جابجایی در پست 
بازی بتواند این خلاء را تا حدودی مرتفع نماید. ضمن اینکه آمانوف هم بازیکن 

توانمندی است که نمی دانم چرا از او استفاده نمی شود.

در مسابقات پتانک کارگران کشور صورت گرفت ؛

کسب مقام چهارمی و یازدهمی 
نمایندگان قم درکشور 

دو تیم آذر صدر و آذرخش قم در مسابقات پتانک کارگران کشور به مقام چهارم 
و یازدهم دست یافتند.

براساس این گزارش ، مرحله نخست لیگ حرفه ای پتانک کارگران کشور با 
حضور دو تیم از قم در رفسنجان برگزار شد.

تیم آذر صدر قم با ترکیب رضا و زینب و ابوالفضل آذرفر، مهدی صدری و الهام 
فاتح با کسب ۵ پیروزی متوالی و استراحت در یک دور ۱۰ امتیازی شد و در جایگاه 
چهارم جدول ایستاد. تیم آذرخش هم با ترکیب مهدی آذرفر، هنگامه و مهرانه 
فلاح، امیرحسین خلیلی و محمدرضا فاتح با ۳ پیروزی و ۳ شکست و ۹ امتیاز در 
رده یازدهم جدول ۱۹ تیمی این رقابت ها ایستاد. بازی های مرحله نخست لیگ 

حرفه ای پتانک به میزبانی رفسنجان برگزار شد.
 

مرتضی نعمتی از کسب مدال بازماند؛

ناکامی کاراته کای قمی در مسابقات 
کشور های اسلامی 

همبستگی  رقابت های  در  مدال  کسب  از  قمی  کای  کاراته  نعمتی  مرتضی 
کشور های اسلامی بازماند.

براساس این گزارش، دست کاراته کای قمی از مدال بازی های همبستگی 
کشور های اسلامی کوتاه ماند. مرتضی نعمتی کاراته کای قمی وزن ۶۷ کیلوگرم 
در این رقابت ها حریفانی از قطر و ترکیه را شکست داد، ولی در دیدار نیمه نهایی و 
رده بندی به ترتیب برابر نمایندگان مراکش و جمهوری آذربایجان شکست خورد تا 
از دستیابی به مدال باز بماند و با جایگاه پنجمی به کار خود پایان دهد. بازی های 

همبستگی کشور های اسلامی در رشته های مختلف در قونیه ترکیه برگزار شد.
 

باشگاه سپاهان خبر داد :

بازگشت پیام نیازمند از پرتغال به سپاهان!
 پیام نیازمند دروازه بان تیم فوتبال پورتیموننزه پرتغال به تیم سپاهان بازگشت. 

باشگاه سپاهان خبر داد با درخواست »ژوزه مورایس« سرمربی این تیم توافق 
لازم با باشگاه پورتیموننزه پرتغال برای به خدمت گرفتن پیام نیازمند برای حضور 
»حداقل یک فصل« انجام گرفته است و مراحل اداری در حال انجام است. این 
انتقال در حال حاضر قرضی است. نیازمند پیش از این سابقه حضور در تیم 
سپاهان را داشت اما دو فصل پیش از این تیم به لیگ پرتغال رفت. این دروازه بان 

ملی پوش اما فرصت زیادی برای بازی در پورتیموننزه پیدا نکرد.
پیش از این هم علیرضا بیرانوند دیگر دروازه بان تیم ملی بعد از حضوری ناموفق 

در آنتورپ بلژیک و بواویشتا پرتغال به پرسپولیس بازگشته بود.

این مسابقات به میزبانی استان اصفهان برگزار شد؛

مدال برنز جودوکار قم در المپیاد دانش 
آموزی کشور

امیرعلی شاکری، جودوکار قم، صاحب گردن آویز برنز المپیاد دانش آموزی 
کشور شد. 

براساس این گزارش ،سی و هشتمین دوره المپیاد دانش آموزی جودو در بخش 
پسران از روز ۲۷ الی ۲۹ مرداد ماه به میزبانی استان اصفهان برگزار شد.

در این رقابت ها امیرعلی شاکری، جودوکار مستعد تیم قم، در وزن منفی ۳۹ 
کیلوگرم، در جایگاه سوم ایستاد و صاحب گردن آویز برنز شد.

 
این مسابقات مجموعه تیراندازی آزادی تهران برگزار شد ؛

کسب مقام سوم مسابقات قهرمانی کشور 
توسط تیرانداز قمی

علیرضا دانشور، به مدال برنز مسابقات قهرمانی کشور تیراندازی با تفنگ، دست 
یافت.  براساس این گزارش ،مرحله چهارم مسابقات آزاد تفنگ و تپانچه مردان در 
۲ رده سنی نوجوانان - جوانان و همچنین بزرگسالان در سالن ۸۰ خط مجموعه 
تیراندازی آزادی برگزار شد. در بخش تفنگ نوجوانان و جوانان، علیرضا دانشور 
نماینده تیم استان قم، در رده سوم ایستاد و صاحب مدال برنز شد. در بخش تفنگ 

بزرگسالان نیز هادی قره باغی، دیگر نماینده استان در جایگاه چهارم قرار گرفت.

رییس سابق فدراسیون فوتبال که در سال ۱۳۹۸ به دلیل مشکلات قلبی از 
سمت خود استعفا داده بود، حالا تصمیم گرفته به جایگاه سابق خود برگردد و این 
تصمیم انتقادات فراوانی را به دنبال داشته است. تاج که مدعی است دو سال از 
روی حیا سکوت کرده، حالا در شرایطی به فوتبال برگشته که حکم قرارداد آخرین 
شاهکار او ضربه سنگینی به ورزش کشور زده و او با چنین کارنامه ای می خواهد 

دوباره بر صندلی ریاست فدراسیون فوتبال تکیه بزند.
بازگشت مهدی تاج اما واکنش تند نمایندگان مجلس را به دنبال داشته است. 
نصرالله پژمانفر، رییس کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی، از کمیته 
بدوی فدراسیون فوتبال خواسته در مورد تایید صلاحیت افراد به خصوص مهدی 
تاج دقت عمل لازم را داشته باشد. او در برنامه فوتبال برتر اسمی از مهدی تاج 
نیاورد اما در خصوص پرونده مارک ویلموتس گفت: نسبت به پرونده این مربی 
شکایت هایی از سوی مردم صورت گرفت و کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای 
اسلامی در کنار سازمان بازرسی کل کشور و دیوان محاسبات به این پرونده ورود 
کرد و آن را مورد بررسی قرار داد. برای ما محرز شد که در عقد قرارداد با این مربی 
سوء مدیریت صورت گرفته است و به همین خاطر ضرر و زیان زیادی متوجه کشور 
شده است. ما نباید اجازه دهیم کسانی که در گذشته مسبب این قرارداد شدند 
بار دیگر وارد صحنه شوند و کار را پیش ببرند. از کسانی که در خصوص بررسی 
صلاحیت افراد تلاش می کنند، خواهش می کنم در اینباره دقت عمل لازم را 
داشته باشند. چرا که با صدور رای نهایی این پرونده، پرونده مفتوح دارند و از سویی 
پرونده هایی علیه آنها در جریان است که منجر به صدور رای محکومیت قطعی 
شده است. الان نزدیک بازی های جام جهانی هستیم و نباید اجازه دهیم برای 

فوتبال تصمیماتی گرفته شود که همان مسیر گذشته دنبال شود.
پژمان فر حتی مدعی شده در صورت تایید صلاحیت تاج و حضور او در انتخابات 
فدراسیون فوتبال، آن را باطل خواهد کرد و اجازه حضور تاج را نخواهد داد. 
قرارداد مارک ویلموتس که در زمان ریاست تاج امضا شده، یکی از عجیب ترین 
قراردادهای تاریخ فوتبال ایران است و ابهامات فراوانی در دل خود دارد. ابهاماتی 
که حالا گریبان مهدی تاج را گرفته اما او بدون توضیح دادن در این خصوص یا 
حتی یک عذرخواهی ساده در تلاش است تا به جایی برگردد که مسبب بحران 
امروز آن است.  قرارداد ویلموتس با تیم ملی ایران سالانه ۲ میلیون ۲۵۰ هزار یورو 
بود که تفاوت فاحشی با قراردادهای قبلی و بعدی او دارد. او در تیم ملی بلژیک 
سالانه حدود ۸۶۵ هزار یورو و در تیم ملی ساحل عاج حدود ۴۲۰ هزار یورو )برای 
هفت ماه کار( درآمده داشته و اخیرا هم با سالانه ۴۸۰ هزار یورو سرمربی راجا 
کازابلانکا شد که البته در این تیم هم دوام نیاورد. مهدی تاج مدعی شده چون 
قرارداد ویلموتس در سال ۲۰۱۶ مبلغ یک  میلیون و ۲۰۰ هزار یورو بوده پس 
امضای قرارداد دو میلیون و ۲۰۰ هزار یورویی با او منطقی است! او تصور می کند 
سرمربی خارجی مانند خانه و ماشین است که در طول زمان ارزشش با تورم بالا 

برود اما در فوتبال روز دنیا اوضاع اینگونه نیست.

مهدی تاج اما بدون توجه به این فاجعه بزرگ به هر دری می زند تا بار دیگر به 
فوتبال برگردد. او که به خوبی می داند بعضی بازیکنان تیم ملی چندان از حضور 
که  اتفاقی  است.  داده  را  کی روش  بازگشت  وعده  نیستند،  راضی  اسکوچیچ 
نتیجه اش آن استوری گروهی ملی پوشان علیه نماینده مجلس بود. او به نوعی 
ستارگان تیم ملی را سپر خود کرده و بر بحران دو دوستگی در رختکن ایران دامن 
زده است. از طرفی یکی از بحث هایی تاج و دوستان او روی آن مانور می دهند بحث 
دخالت سیاسیون در فوتبال است که منجر به تعلیق فدراسیون فوتبال خواهد شد 
اما ماجرا به شکلی که آن ها می گویند نیست. رسول باختر، وکیل حقوقی استدلال 
جالبی برای این ماجرا آورده است. او با چند مثال نشان داده ماجرا آن طور که 
می گویند نیست و هر نوع حرکتی معنای دخالت سیاسیون در ورزش را نمی دهد.
او در بخشی از صحبت های خود این طور عنوان کرد:»در رسوایی مالی سال 
۲۰۱۵، مقامات بسیاری از فدراسیون های مختلف و فیفا توسط قوه قضائیه ایالات 
متحده و سوئیس تحت تعقیب قرار گرفتند که نام ریاست و دبیر کل فیفا در آن 
میان بوده. فیفا فدراسیون برزیل و یا آمریکا را تعلیق کرد؟! ۲ سال پیش، جانی 
اینفانتینو تحت تعقیب دادستان کل سوئیس برای جرایم مالی قرار گرفت. سوئیس 
تعلیق شد؟! دستگیری رئیس فدراسیون فوتبال اسپانیا توسط پلیس به اتهام 
مالی، دستگیری ویلیام ریبیرو بازیکن برزیلی به اتهام شروع به قتل داور مسابقه 
حین بازی، دستگیری ایجنت رونالدو در برزیل به اتهام پول شویی، دستگیری 
رئیس باشگاه بنفیکا در پرتغال به اتهامات مالی و هزاران مثال دیگر اثباتی است بر 

امکان ورود مقامات قضایی. اوایل کرونا، فیفا اعلام کرد که ادامه برگزاری مسابقات 
ذیل نظر مقامات ذی صلاح بهداشتی کشورهاست. ظاهرا فیفا خودش این بخش 

اساسنامه را نادیده گرفته. در این شرایط فیفا باید خودش را تعلیق کند؟!
فرض کنیم در جلسه هیئت رئیسه فدراسیون کنیا، ۲ نفر درگیر شوند و یکی 
کشته شود؛ خانواده مقتول اگر برای قتل شکایت کنند، فیفا اجازه رسیدگی 
نمی دهد؟ قطعا ارتکاب جرم در اون کشور باید در دادگاه رسیدگی شود. جرم مالی 

هم دست کمی از قتل ندارد و در هرصورت جرم، جرم است.
پیشنهاد می دهم به قوه قضائیه که هوشمند و حرفه ای عمل کند. شما باید به 
صورت رسمی علت شروع رسیدگی، اتهامات و ادله موجود رو به فیفا بگویید. قطعا 
اطلاعات غلط و نادرستی به آنها مخابره می شود وگرنه فیفا با هرگونه فساد مالی 
مبارزه می کند.« این صحبت ها نشان می دهد برخلاف آنچه که تاج می گوید، اگر 
اطلاعات غلط به فیفا نرسد، این نهاد هر نوع حرکتی را به معنای دخالت سیاسیون 

نمی داند و قرار نیست تحت هر شرایطی فوتبال ایران تعلیق شود.
با این حال تاج که در پرونده ویلموتس ضربه ای بزرگ به فوتبال ایران زد و بعد هم 
از فدراسیون رفت، دوباره برگشته تا صندلی ریاست را پس بگیرد و در این راه حاضر 
است هر کاری کند. او حتی حاضر است حذفش از انتخابات به قیمت تعلیق 
فوتبال ایران تمام شود. وقتی تاج هنوز از قرارداد با مارک ویلموتس دفاع می کند 
و حکم سه میلیون یورویی را یک پیروزی برای خود می داند، چگونه می توان امید 
داشت که در صورت برگشتن او اتفاقات بهتری نسبت به قبل رخ خواهد داد؟ 
اصلا چه تضمینی وجود دارد که در صورت بازگشت تاج دوباره چند ماه بعد او به 
خاطر مشکلات قلبی استعفا نکند؟ او در دوران قبلی خود در فدراسیون فوتبال 
سوای پرونده مارک ویلموتس در دیگر بخش ها هم عملکرد مثبتی نداشت. او در 
آن زمان از فدراسیون پنج ستاره دم می زد اما گذر زمان عیار واقعی فدراسیون او 
را مشخص کرد. بسیاری از گرفتاری های این روزهای فوتبال ایران مثل حذف 
استقلال و پرسپولیس از لیگ قهرمانان آسیا هم ریشه در سوءمدیریت تاج و 
دوستانش داشت. او درریاست خود چه امکاناتی را برای تیم های پایه فراهم کرد 
یا چه حرکت مثبتی را رقم زد که حالا می خواهد برگردد؟ او تلاش کرده عملکرد 
درخشان تیم ملی در جام جهانی را به نام خود سند بزند ولی کیست که نداند 
نتایج جام جهانی ۲۰۱۸ به خاطر کادر فنی و ستارگان تیم ملی رخ داد نه مدیریت 
تاج و رفقایش. تاج با انتخاب ویلموتس به خوبی عیار مدیریتی خود را نشان داد و 
شاید اگر سال ۹۸ استعفا نمی داد اکنون اصلا تیم ملی به جام جهانی هم نرسیده 
بود. او حتی تلاش کرده ماجرای ویلموتس را گردن وزیر قبلی بیاندازد که این یک 
خودزنی بزرگ به حساب می آید و اگر درست باشد به این معناست که او در زمان 
ریاستش حتی استقلال فدراسیون را هم حفظ نکرده است. در این بین اگر حرف 
او درست هم باشد باز هم قرارداد ویلموتس و مبلغ عجیبی که با او بسته شد را 
توجیه نمی کند. شاید بهتر است تاج پیش از هر چیزی بگوید که به واسطه کدام 

اتفاق مثبت می خواهد به فوتبال برگردد.

دوباره باید تکرار کرد؛ تاج با چه رویی برگشته است؟

سودای ریاست و این صندلی ول نکن ها!

برترین های مسابقات کونگ فو قهرمانی استان قم و کمربند طلای کونگ فو 
گرات سان معرفی شدند.

امیرعباس  زاده،  قاضی  پارسا  نونهالان  رده  ،در  گزارش  این  براساس 
معصومی فرد، علی رحیمی پور، محمدطا ها قاسمی، علی روستا، علی اکبر 
رفیعی، سهند بوستانی، محمد هاشمی و امیرعلی کریمی بر سکوی قهرمانی 

اوزان مختلف ایستادند. 
شعبان،  رضا  کریمی،  امیرطا ها  ابراهیمی،  امیررضا  نوجوانان  در 
و  موسوی  محمد  سوری،  علی  بیدقی،  ابوالفضل  لیراوی،  محمدحسین 

علیرضا نصیری به عنوان قهرمانی رسیدند. 
در جوانان مهدی لایقی، حسین اسدی، امیرمهدی کریمی، محسن مصطفی پور، امیرحسین ذکری و محمد امین مرادی 
قهرمان شدند.  حسن احمدی منش، بنیامین رنجبر، محمد زارعی، محمد اکبرزاده و احمد عالمیان عناوین قهرمانی رده 

بزرگسالان را از آن خود کردند.
در رده بندی تیمی هم مدرسه کونگ فوی عمار، باشگاه شهید سهامی و باشگاه صدرا اول تا سوم شدند

ایمان / احمد غروی نائینی
با اتمام هفته دوم مسابقات لیگ برتر و همچنین پایان یافتن پروژه نقل 
انتقالاتی اکثر باشگاه های لیگ برتری ، با توجه به اینکه عملکرد باشگاه 
های ایرانی در نقل و انتقالات امسال بسیار خیره کننده بود و شاید یکی از 

جذاب ترین نقل و انتقالات سالهای اخیر را پشت سر گذاشتیم .
به گزارش خبرنگارروزنامه ایمان ؛تیم هایی مانند پرسپولیس ، استقلال 
 ، میکنند  مسابقات  راهی  را  کهکشانی  های  تیم   ، فولاد  و  سپاهان   ،
نگاهی انداختیم به مهمترین نقل و انتقالات تابستانی لیگ برتر ایران . 
تیم منتخب به این صورت است : علیرضا بیرانوند ) پرسپولیس ( ، رامین 
رضاییان ) سپاهان ( ، مرتضی پور علی گنجی ) پرسپولیس ( ، محمد 
دانشگر ) سپاهان ( ، سعید آقایی ) فولاد ( ، سعید صادقی ) پرسپولیس ( ، 
سروش رفیعی ) پرسپولیس ( ، محمد محبی ) استقلال ( ، یورگن لوکادیا ) 

پرسپولیس ( ، کاوه رضایی ) استقلال ( ، مهدی قائدی ) استقلال (

کمربند طلای کونگ فو گرات سان معرفی شدند ؛

معرفی برترین های کونگ فو قم 
روزنامه ایمان منتشرکرد؛

تیم منتخب مهمترین نقل و انتقالات تابستانی فوتبال ایران

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 

طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
»آگهی اصلاحی«

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۴۷۰۱ شماره  اصلاحی  رأی  و   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۷۸۶ رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۳۳۶ مربوط به تقاضای خانم شمسی عسگریان میمی فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت ۳۵ / ۱۰۵ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۱۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم طی سند رسمی 

به شماره ۴۵۹۰ مورخ ۲۵/ ۰۱/ ۸۳ دفترخانه ۲۹ قم.
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در یک نوبت آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ انتشار آگهی اصلاحی اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه  یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل 

نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. )ایمان و ۱۹ دی(
مهدی زارع شحنه - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

--------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۱۸۶۶/۱۰۰ اصلی واقع در بخش دو ثبت 
قم)به آدرس:قم نیروگاه ۲۰ متری سواران روبروی آموزش وپرورش پلاک ۶۹(که بنام محمد طاهری دوست فرزند قربان میباشد 
در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک و یا نماینده قانونی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان 
عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به 
وارده ۲/۱۴۳۷۰-۱۴۰۱/۰۵/۲۴ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز یک شنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۷/۱۰ ساعت ۸/۳۰ 
الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی می رساند که 

در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت 
یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً تبصره ماده 
واحده مصوب ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست 

بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف 1۵6۰7(
تاریخ انتشار آگهی: یکشنبه 14۰1/۰۵/3۰
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

--------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۱۸۴۶/۳۱۰-اصلی واقع در بخش دو 
ثبت قم به آدرس نیروگاه ۱۶ متری طفلان مسلم کوچه ۲۳ پلاک ۴۶ که بنام علیرضا یوسفی فرزند عباسعلی میباشد در جریان ثبت 
است که به علت عدم حضور مالک و یا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان 
عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به 
وارده ۲/۴۱۶۸-۱۴۰۱/۰۵/۲۳ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۲۹ ساعت ۸/۳۰ الی 
۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی می رساند که در 
روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت 
یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً تبصره ماده 
واحده مصوب ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست 

بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./
 )م الف 1۵61۰(
تاریخ انتشار آگهی: یکشنبه 14۰1/۰۵/3۰
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آنالیز دو بازی ابتدایی پرسپولیس ؛

نمره قبلی خط دفاعی وهافبک؛ خط حمله نا امید کننده
ایمان / احمد غروی نائینی

تیم پرسپولیس در دوبازی ابتدایی فصل جدید رقابت 
های لیگ برتر فوتبال ایران با دو تساوی مقابل ذوب 

آهن اصفهان و فولاد خوزستان
نشان داد که این تیم در خط دروازه وخط دفاع ومیانی  
عملکرد قابل قبولی داشته ولی در خط حمله  بدون گل 

زده  ناامید کننده ظاهر شده است.
خط دروازه : عملکرد علیرضا بیرانوند در خط دروازه 
بازی  دو  هر  در  او   . ندارد  زیادی  توضیح  به  نیاز  تیم 
ابتدایی جزو دو بازیکن برتر تیمش به شمار میرود و با دو 
کلین شیت ، متحمل هیچ گلی در دروازه تیمش نشده

هفته  دو  در  عملکرد  ترین  نقص  بی   : دفاع  خط 
ابتدایی پرسپولیس متعلق به خط دفاع و دروازه این تیم 
بوده . خط دفاع پرسپولیس برای اولین بار پس از ۱۵ 
هفته موفق به ثبت دو کلین شیت پیاپی در لیگ شده 
. با نگاه به نمرات بازیکنان میتوان یک نتیجه گیری 
قاطعانه کرد . در بازی با ذوب آهن دانیال اسماعیلی 
فر و فرشاد فرجی در کنار علیرضا بیرانوند ، دروازه بان 
تیم ، برترین بازیکنان تیم بودند . در بازی با فولاد نیز 

دانیال اسماعیلی فر مجددا در کنار دروازه بان تیم یعنی 
علیرضا بیرانوند بهترین بازیکنان تیم بودند . همه این 

آمار ها در نبود مرتضی پورعلی گنجی که گمان میرود 
از اصلی ترین عناصر دفاعی پرسپولیس در فصل آتی 

باشد ، ثبت شده .
خط   ، میرفت  انتظار  که  همانطور   : هافبک  خط 
هافبک تیم پرسپولیس عملکرد درخشانی را به ثبت 
رسانده . پرسپولیس در بازی با ذوب آهن ، با ۷۳.۵ 
درصد مالکیت توپ بیشترین مالکیت توپ در یک بازی 
لیگ برتر در سه سال اخیر را ثبت کرد . همچنین پاس 
های یک ضرب و دو ضربی که در بازی به مراتب دیده 
میشود بین بازیکنان رد و بدل میشود و درصد بالای 
دقت پاس و در اخر خلق موقعیت بالا بر روی دروازه 
حریف نشان دهنده عملکرد خوب خط هافبک تیم 

است .
هفته  در  نمایش  ترین  کننده  ناامید   : حمله  خط 
های ابتدایی متعلق به خط حمله تیم است . تا جایی 
که تمیروف و عبدی ، دو مهاجم پرسپولیس در بازی 
با ذوب آهن عنوان بد ترین بازیکنان زمین را به خود 
اختصاص دادند . خط حمله پرسپولیس ، ۲۲ شوت را 
روانه دروازه حریف کرده که پنج تای آنها در چهارچوب 
بوده اما هیچ کدام از آنها به گل تبدیل نشده . حالا 
پرسپولیسی ها امیدوارند با اضافه شدن یورگن لوکادیا 

وضعیت خط حمله این تیم بهبود پیدا کند .
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فریدون عباسی رییس پیشین سازمان انرژی اتمی : 

مردم انتظار نداشته باشند توافق بر زندگی 
آن ها اثر پررنگ داشته باشد 

رئیس پیشین سازمان انرژی اتمی تاکید کرد: گفته می شود اگر آمریکا از برجام خارج 
شد یکسال به شرکت هایی که آمدند در ایران سرمایه گذاری کردند فرصت داده شود یا 
یکسال بشود دو سال نیم، در حالی که اقتصاد دنیا اجازه نمی دهد که شرکت ها به ایران 

بیایند.
فریدون عباسی با اشاره به روند مذاکرات هسته ای و ویژگی های یک توافق خوب، بیان 
کرد: از نظر بنده مردم نباید امیدوار باشند که توافق اثرات خیلی پر رنگی در زندگی آنها 
داشته باشد و اینگونه نیست که رفتار طرف های مقابل ما تغییر کرده باشد. رفتار اساسی 

طرف های مقابل که مبتنی بر فکر و ایدئولوژی آن ها است تغییری نکرده است.
عضو کمیسیون انرژی مجلس ادامه داد: ایران از نظر آن ها هنوز یک دولت مبتنی 
بر انقلاب اسلامی است و توانسته تفکر خود را در بخش زیادی از آسیا و آفریقا اشاعه 
دهد. این برداشت آنها از جمهوری اسلامی ایران است و به دنبال کاهش قدرت ما در 
دنیا هستند. این موضوع را از طریق فشار اقتصادی بر مردم و گرفتن سرمایه اجتماعی 

ما دنبال می کنند. با این فرض آنها به دنبال دادن امتیاز به ما و رفع تحریم ها نیستند.
رئیس پیشین سازمان انرژی اتمی گفت: اتفاقی که امروز افتاده این است که طرف های 
برجامی تحت تاثیر عملیات نظامی روسیه در اوکراین هستند و پیش بینی می کنند برای 
زمستان مشکل خود را حل کنند. در چنین وضعیتی آنها به سراغ ایران آمده تا اروپا را از 
این وضعیت نجات دهند و بتوانند بخشی از نفت ما را ببرند. اما اینکه مراودات بانکی راحت 
شود و هر فردی بتواند پولی را جابجا کند به احتمال زیاد در متن توافق نخواهد آمد یا اگر 
هم بنویسند محدود خواهد بود. پس ما نباید فکر کنیم که دیگر فشار تمام شد و تمام پول 
های ما بازخواهد گشت و به احتمال زیاد قید می گذارند که ما این پول ها را در چه حوزه 
هایی هزینه کنیم. حتما قیدی می گذارند که بازهم منجر به خرید کالا از آن ها شود. 

یعنی اگر منابع پولی هم آزاد شود با آن می توان کالا و جنس مورد نظر آنها را وارد کنیم.
در هر شرایطی باید خنثی سازی تحریم ها را دنبال کنیم

وی در ادامه تاکید کرد: ولی ما باید یک خط را دنبال کنیم؛ در هر شرایط باید به دنبال 
خنثی سازی تحریم ها برویم. از سوی دیگر اگر انسجام مدیریت را در سه قوه حفظ کنیم 
و مدیران خوبی را سرکار بگذاریم می توانیم مشکلات را حل کنیم. مردم نباید کاری به 
مذاکرات داشته باشند مردم باید مطالبه کنند که دولت به درستی کشور را اداره کند حتی 

بدون منابع مالی. حتی اگر منابع کمی داریم نباید در تخصیص آن تبعیض قائل شویم.
عباسی افزود: نگاه ما باید به داخل باشد از سوی دیگر باید ببینیم چه کشورهایی در 
طول این چند سال با ما همکاری کردند. اگر گشایشی هم در مذاکرات اتفاق افتاد باید به 
همان میزان با کشورهایی که در طول این چند سال با ما همکاری داشتند تعامل داشته 
باشیم. نگاه به همسایگان و نگاه به شرق را باید دنبال و آن را نیز پررنگ تر کنیم. یکی از 
مسائل اساسی بحث فروش نفت است که ما به چه کشوری نفت خود را بفروشیم. ما فعلا 
نمی توانیم از خام فروشی دست برداریم برای اینکه بخواهیم صنعت نفت و گاز خود را 

توسعه دهیم نیاز به پول داریم و این پول نیز از فروش گاز و نفت به دست می آید.
تحریم های بانکی باید به طور کلی برداشته شود

این عضو کمیسیون انرژی مجلس در ادامه خاطرنشان کرد: ما باید نفت و گاز خود 
را به کشوری که تشخیص می دهیم بفروشیم نه کشوری که آنها می گویند. این یک 
مورد اساسی است که باید در مذاکرات قید شود. از سوی دیگر تحریم های بانکی 
باید به صورت کلی برداشته شود. هم بانک مرکزی و هم سایر بانک ها باید بتوانند به 
راحتی از سیستم انتقال پولی که موجود است استفاده کنند. تا جایی که ممکن است 
ما باید از شر دلار خلاص شویم. باید به سمتی برویم که ما با آمریکایی ها مبادله پولی 
نداشته باشیم. تحریم در حوزه کشتیرانی باید برداشته شود. کشتی های جمهوری 
اسلامی باید در هر نقطه ای با پرچم و بیمه خود ایران بتوانند تردد کنند. کشتی های ما 
نباید ملزم باشند که از پرچم کشورهای دیگر استفاده کنند. تجارت ایران باید رسمیت 

داشته باشد.
فرصت خروج از برجام باید از آمریکایی ها گرفته شود

عباسی با بیان اینکه زمان هایی که برای خروج آمریکا از برجام می گذارند غیر منطقی 
است، افزود: امروز چون اروپایی ها تحت فشار هستند می توانند آمریکایی ها را مجاب 
کنند که به خاطر مشکلات اقتصادی خودشان به برجام بیاید. گفته می شود اگر آمریکا 
از برجام خارج شد یکسال به شرکت هایی که آمدند در ایران سرمایه گذاری کردند فرصت 
داده شود یا یکسال بشود دو سال نیم، در حالی که اقتصاد دنیا اجازه نمی دهد که شرکت 
ها به ایران بیایند. شرکت ها اطمینان ندارند چراکه هر پروژه ای را که بخواهند کار کنند 
معمولا بیش از دو یا سه سال طول می کشد. منطقی نیست که بگوییم اگر امریکا دوباره 
بدعهدی کرد و خارج شد شرکت ها دوسال وقت دارند که از ایران بروند. اصلا چنین 

مواردی نباید در مذاکرات گنجانده شود.

کارشناس مسائل بین الملل:

گسترش روابط ایران با همسایگان
 به نفع قدرت های فرامنطقه ای نیست

کارشناس مسائل بین الملل گفت: اقدامات قدرت های فرامنطقه ای نشانه های روشنی 
مبنی بر این بود که گسترش روابط جمهوری اسلامی ایران با کشورهای همسایه به نفع 

آنها نیست. 
سیاست  به  توجه  پیامدهای  و  نتایج  مورد  در  ایرنا  با  گفت وگو  در  قنادباشی  جعفر 
خارجی متوازن دولت سیزدهم و ارتقای روابط با همسایگان گفت: دولت سیزدهم در 
روند فعالیت های خود در عرصه سیاست خارجی مهمترین اقدامی که انجام داد تغییر 
با نیازهای کشور بود. دولت  راهبردها و به کارگیری راهبردهای بسیار موثر و مناسب 
سیزدهم در اجرای وظایف خود تغییر راهبرد را در اولویت قرار داد و در سیاست خارجی 
دو راهبرد بسیار مهم را به کار برد؛ نخست اولویت دادن و گسترش روابط و همکاری با 
همسایگان و دوم اولویت دادن به فعالیت های اقتصادی با جهان بود و این دو راهبرد در 

دستور کار دولت سیزدهم قرار گرفت.
قنادباشی بیان کرد: برای اینکه این راهبرد، تدوین و به اجرا گذاشته شود تمهیداتی 
لازم بود و مدتی از وقت دولت برای تدوین و مناسب سازی این راهبرد، چگونگی به اجرا 
گذاشتن آن و همچنین وظایف وزارت خارجه از جمله در تعیین افرادی برای فعالیت های 

اقتصادی در کشورهای مختلف صرف شد.
وی عنوان کرد: دولت در منطقه کار خود را با این شرایط آغاز کرد که ما حتی در برخی 
کشورها سفیر نداشتیم در حالی که می توانستیم با توسعه و گسترش روابط با این کشورها 

نیازهایمان را برطرف کنیم.
کارشناس مسائل بین الملل ادامه داد: بنابراین ارتقای روابط با همسایگان در رفع 
نیازهای اقتصادی کشور از طریق همکاری های اقتصادی و همسویی با همسایگان بسیار 

موثر بود و توانست زمینه های بسیار خوبی را برای روابط فراهم کند.
قنادباشی خاطرنشان کرد: سفرهایی هم که رئیس جمهور در این مدت انجام داد و 
مقامات این کشورها به ایران آمدند عمدتا مربوط به بخش داخلی یعنی گسترش روابط 
با همسایگان همسایگان و کشورهای منطقه بود که شرایط آن هم یکی پس از دیگری 

روشن می شود.
وی یکی دیگر از نشانه های موثر ارتقای روابط با همسایگان را کوشش قدرت های 
فرامنطقه ای برای ایجاد ناآرامی در مرزهای جمهوری اسلامی با همسایگان از جمله 

آذربایجان، ترکیه و افغانستان توصیف کرد.
کارشناس مسائل بین الملل اظهار کرد: طی این مدت که دولت سیزدهم سعی کرد 
روابط را با این کشورهای همسایه گسترش دهد و قدرت های فرامنطقه ای هم اقداماتیرا  
برای ایجاد تنش هایی انجام دادند اما دولت آیت الله رئیسی با سیاست های دقیق و درست 

به سرعت این تنش ها را از بین برد.
قنادباشی ادامه داد: اینگونه اقدامات قدرت های فرامنطقه ای نشانه های روشنی مبنی 

بر این بود که گسترش روابط جمهوری اسلامی با کشورهای همسایه به نفع آنها نیست.
قنادباشی بیان کرد: در دولت آیت الله رئیسی و دولت سیزدهم سعی بر این شد که نگاه 
به جهان واقع بینانه باشد و به همه ظرفیت های دنیا، شرق و غرب کشورهای جهان سوم 
نگاه کنیم لذا سیاست جمهوری اسلامی در این زمینه سیاست بسیار موثری بود چرا که 

نقطه ضعف هایی را که داشتیم از میان می برد.
وی خاطرنشان کرد: ما زمانی می توانیم تحت تاثیر سیاست های تحریمی برخی از 
کشورها یا برخی فشارها قرار نگیریم که با همه کشورها ارتباط داشته باشیم. بنابراین در 
خلیج فارس سعی کردیم با قطر، عمان، کویت و سایر کشورها وارد عرصه روابط جدی 

همکاری های اقتصادی شویم و این نقطه ضعف مان را از میان ببریم.
کارشناس مسائل بین الملل یادآور شد: البته در ارتباط با کل جهان هم زمانی که به 
شانگهای و مجموعه بریکس پیوستیم به ما کمک کرد تا کشورهای غربی خود را در اعمال 
فشارها متزلزل ببینند و شاید یکی از دلایل نرمش اخیر اروپایی ها و عقب نشینی آنها در 
سیاست خارجی در قضیه مذاکرات و دست برداشتن از مواضع شان همین حرکت درست 
ما در نگاه ما به شرق و همکاری با کشورهایی مانند چین روسیه یا کشورهای دیگر که در 

شرق قرار دارند، است.

وزیر کشور با بیان اینکه طرح انسداد مرزها برای جلوگیری از درگیری  ها، در 
دستور کار ستاد کل نیروهای مسلح قرار دارد، اظهار داشت:بعضی از ابهاماتی که 

ممکن است در لبه مرز وجود داشته باشد در این طرح رفع می  شود. 
احمد وحیدی روز شنبه در نشست خبری که در خبرگزاری جمهوری اسلامی 
برگزار شد، گفت: هدف دولت این است که تعاملات افتصادی با کشورهای هم جوار 
را بیشتر کنیم. از طرفی دیگر مرزنشینان برای معیشت از تجارت مرزی بهره بگیرند و 

مهمتر اینکه این امر به بحث های امنیت کشور در مرزها هم می تواند کمک کند.
وزیر کشور با بیان اینکه تقریبا همه بازارچه های مرزی فعال هستند، گفت: 
فقط فعالیت بازارچه مرزی کوهک به دلیل مسائل افغانستان دچار نوسان است. 
برخی متناسب با خواست کشور مقابل دچار محدودیت هایی است که به دنبال آن 
هستیم کشورهای مقابلی که موافق نیستند گفتگو داشته باشیم و ظرفیت را فعال 

کنیم چون تاکید دولت بر فعال بودن بازارچه ها است.
با  کولبران  مفصل  نامه  آیین  تدوین  به  اشاره  با  کشور  امنیت  شورای  رییس 
اما  بود  مجوزهایی  نیازمند  نامه  آیین  این  گفت:  ذیربط،  وزارتخانه های  کمک 
محدودیت هایی وجود داشت و قرار است این مجوزها صادر و افراد شناسایی شوند. 
وی ادامه داد: افرادی که برای تجارت مرزی در جنوب و مرزها فعال هستند، قرار 
است طبق این آیین نامه به صورت تجارت خرد، فعالیت کنند دهند تا در سقف 

مشخصی واردات و صادرات از مرزها انجام شود.
وزیر کشور اظهار داشت: کالاهای وارداتی را وزارت صمت تعیین می کند تا آثار 

سویی بر تولیدات داخلی نداشته باشد.
مشکل تجمعات موج سواری و سواستفاده برخی افراد است

وحیدی در پاسخ به این سوال که درنظر گرفتن مکانی برای تجمعات صنفی 
به کجا رسیده است، گفت: تجمعات صنفی باید با اخذ مجوز باشد و اینکه با 

خواسته های طبیعی صنوف مواجه هستیم مشکلی نیست.
وی افزود:  اما مشکل عمده، موج سواری بر اعتراضات صنوف است که عده ای 

سعی دارند جهت و خواسته اعتراضات صنوف را تغییر دهند.
و مرور  این تجمعات گاهی موجب کندی عبور  وزیر کشور خاطرنشان کرد: 
می شود و منطقی است این تجمعات پس از اخذ مجوز انجام شود تا مردم دیگر 

درگیر این مشکلات نباشند.
وی با بیان اینکه هنوز روی این مساله به طور جدی ورود نکرده ایم، گفت: باید 
ببینیم با چه شرایطی این امر شدنی است چون هم مکان باید پاسخگوی این نیاز 

باشد و در شهرهای بزرگ مانند تهران باید بیش از یک مکان در نظر گرفته شود.
گروه های سیاسی درچارچوب اساسنامه فعالیت کنند

وزیر کشور در خصوص فعالیت های گروه های سیاسی اضافه کرد: این موضوع 
جدی است گروه های سیاسی که قصد فعالیت قانونی دارند و از وزارت کشور مجوز 
دارند، باید در چارچوب هایی که اساسنامه بر آن تأکید دارد فعالیت کنند. در این 
اساسنامه ها التزام به ارزشهای نظام و ارزش های جمهوری اسلامی مسئله مهمی 
است.   وی ادامه داد: افراد اندکی این ارزش ها را رعایت نمی کنند. طبیعی است 
که گروه های سیاسی که قصد دارند که در چارچوب نظام جمهوری اسلامی حرکت 

می کنند باید موضع خود را نسبت به این موضوعات مشخص کنند. 
وحیدی اظهار داشت: البته غالب گروه های سیاسی اینگونه هستند اما کسانی 
هستند که ناآگاهانه و یا خط گرفته از دشمنان این مرز و بوم عمل می کنند، اما 
گروه های سیاسی باید موضع خود را مشخص کنند تا ولو با سکوت، هم راستا با 

این افراد نباشند. 
لایحه جامع انتخابات به سرعت در حال تدوین است

وحیدی در ادامه در توضیح آخرین وضعیت لایحه جامع انتخابات و اینکه آیا 

دولت تصمیمی برای ارسال این لایحه به مجلس دارد، گفت: طرحی در مجلس 
برای اصلاح قانون انتخابات تهیه شده است، در دولت سابق نیز لایحه ای در این 
خصوص پیگیری شده بود اما با توجه به اشکالاتی که داشت، پیگیر تهیه لایحه 

جدیدی هستیم.
وزیر کشور افزود: در مرحله فعلی کارهای مرتبط با لایحه جامع انتخابات در وزارت 

کشور انجام می شود و سپس به دولت ارائه خواهد شد. 
اگر  انتخابات شامل موضوعات متعددی است،  یادآور شد: لایحه جامع  وی 
بخواهیم لایحه ای جامع برای اصلاح قانون که انتخابات مجلس، ریاست جمهوری 
و شوراها را شامل می شود،تهیه کنیم، زمان بسیار لازم دارد. ما اگر بتوانیم،انتخابات، 
مجلس، ریاست جمهوری، شوراها را در جریان اصلاح قانون انتخابات پوشش 
خواهیم داد و لایحه جامع انتخابات شامل انتخابات ریاست جمهوری، مجلس و 

شوراها را تهیه و به مجلس می فرستیم.
وحیدی تصریح کرد:  لایحه باید منطبق با سیاست های کلی انتخابات انجام شود 
که این موضوع چندین سال است که مغفول مانده است و از مسائل مهم وزارت 
کشور است تا طبق بیانات رهبر معظم انقلاب انجام شود و دوستان در تلاشند 

سرعت انجام آن بیشتر شود.
تیراندازی مرزی با طالبان حل شدنی است

 وی در ادامه درباره درگیری مرزی در مرزهای شرقی کشور اظهار داست: بیشتر  
تیراندازی های مرزی از سوی مرزبانان طالبان انجام شده است،  این موضوع به 
دلیل این است که مسئولان مرزی طالبان توجیه نیستند البته همه موارد درباره 

همکاری با طالبان بررسی شده است.
وحیدی تاکید کرد: لازم است این مسائل به نرمی حل شود و با مردم مستقر در 
مرزها  و نیروهای طالبان صحبت شود، در مرزها نیز در تلاش هستیم حساسیت 

مضاعف درست نشود و امیدواریم که موضوع مدیریت و کنترل شود.
ستاد کل نیروهای مسلح موظف شده که طرح انسداد مرزی را پیگیری کند

وی در پاسخ به سوالی در مورد مشخص کردن خطوط مرزی، بیان داشت: ستاد 
کل نیروهای مسلح موظف شده که طرح انسداد مرزی و بعضی ابهاماتی که ممکن 

است در لبه مرزی وجود داشته باشد را پیگیری کند.  
وحیدی تصریح کرد: در برخی مواقع ممکن است خط مرزی با دیوار فاصله 
داشته باشد، برخی تصور می کنند که دیوار کشیده شده به عنوان مرز محسوب 
می شود و لذا این اشتباهات قابل قبول نیست. اما در برنامه انسداد مرز مورد بررسی 

مجدد قرار خواهد گرفت.
عملکرد استانداران دولت سیزدهم موفق بوده است

وحیدی در پاسخ به سوال خبرنگار ایرنا در خصوص فعالیت های استانداران در 
طول یک سال گذشته، گفت: یکی از وجهه های بسیار خوب دولت فعال بودن 

استانداران و مجموعه استانی در صحنه بوده است. 
وزیر کشور ادامه داد: استانداران در وقایعی مثل سیل، زلزله، اصلاح نظام ارزی، 
خواسته های اجتماعی مردم، موضوعات اقتصادی و سفرهای استانی و پیگیری 
مصوبات آن، سال بسیار پرتلاشی داشتند که چهره خوب و پرتلاشی از خود به جا 

گذاشتند. اما ارزیابی های ما در همه موارد ادامه دارد. 
وی افزود: وزارت کشور مجموعه گسترده ای از سازمان های تابعه و استانداری ها 
است. استانداران باید هرچه بیشتر باید تلاش کنند تا بتوانیم پاسخگوی مطالبات 

و برخی از نیازهای مردم باشیم.
هم  کنیم،  بررسی  عرفی  لحاظ  به  بخواهیم  اگر  اما  کرد:  اضافه  کشور  وزیر 
سازمان های تابعه کشور و هم استانداری ها در این راستا فعالیتهای ارزشمندی 
داشتند و در فرصت های خاص بررسی خواهد شد اما می توان آن ها را موفق 

قلمداد کرد.

وزیر کشور :

طرح انسداد مرزها در دستور کار ستادکل نیروهای مسلح قرار دارد

به نظر می رسد مذاکرات برجام در چارچوب منافع ملی 
کشورمان ، در ایستگاه پایانی نهایی شدن است . در این 
مذاکرات موضوعاتی مانند تضمین طرف آمریکایی برای 
مذاکره  مورد  برجام  تفاوت  میزان  برجام،  از  خروج  عدم 
اندازه  چه  تا  خوب  توافق  یک  عوامل  و  برجام ۲۰۱۵  با 
محلی از اعراب دارند؟ و در نهایت پذیرش و عدم پذیرش 
برجام در چه مرحله ای قرار دارد و چه افقی برای آن می 
توان متصور بود؟ این سوالات را با محسن بهاروند ، معاون 
پیشین حقوقی و بین المللی وزارت امور خارجه و و هفتمین 
سفیر ایران پس از انقلاب اسلامی ۵۷ در انگلیس، مذاکره 
کننده ایران با اوکراین درباره هواپیمای سرنگون شده با 
۱۷۶ مسافر و خدمه به بحث گذاشته ایم. این گفت و گو از 

نظرتان می گذرد: 
متن برجام مورد مذاکره ایران و آمریکا نسبت به توافق 

۲۰1۵ ، چه تفاوت قابل توجهی دارد؟ 
ابتدا مایلم بگویم که همه ما گذشته از هر سلیقه ای که در 
درون نظام داریم، از تیم مذاکره کننده کشورمان و از کسانی 
که در این باره تصمیم گیری می کنند باید حمایت کنیم 
تا منافع کشور و مردم ایران تامین شود. برجام موضوعی 
مربوط به منافع ملی است لذا نباید گرفتار سلیقه های 

شخصی وجناحی شود.
در مورد برجام و مذاکرات مربوط به آن تا جایی که بنده 
در منابع عمومی و گزارش های داده شده مشاهده کرده 
ام، یا شنیده ام چه کارهایی انجام شده، تقریبا می توانیم 
بگوییم برجام کنونی ، همان برجامی است که در سال 
۲۰۱۵ بر روی آن توافق شده است. در تدوین برجام سال 
۲۰۱۵ بسیار دقت شده بود و اساس دقت های اعمال شده 
هم عدم اعتماد به طرف های مقابل به ویژه طرف آمریکایی 
بود. هرچند هر متنی را بنویسیم در نهایت دارای ایراداتی 
خواهد بود، اما در نگارش آن متن دقت تخصصی سطح 
بالایی اعمال شده بود. ولی به نظر می رسد طرف ها مجددا 

به اجرای برجام ۲۰۱۵ برگردند.
مرحله   4 کلی  توافق  صورت  در  که  شده  گفته 
زمانبندی برای اجرا شامل روز جمع بندی، روز تایید، 
روزبازاجرا و روز تکمیل در 16۵ روز به همراه راستی 
این  شده  گرفته  درنظر  آن  در  طرفین  برای  آزمایی 

موضوع چه اهمیتی دارد؟ 
من فکر می کنم مرحله بندی زمانی مربوط به اقداماتی 
است که باید برای بازگشت به توافق ۲۰۱۵ صورت بگیرد. 
همچنین طرف های مقابل هم چنین زمان بندی ای را 
در نظر می گیرند. در هر صورت دو طرف با توافق بر روی 

زمان به تصمیم گیری می رسند. مساله زمانمندی و مرحله 
بندی اجرا، مساله ای ماهیتی نیست، و بیشتر مساله هم 
اجرایی است و هم طرفین باید فکر کنند چه زمانی برای 
اجرا برایشان مطلوب است و چه زمانی می برد تا بتوانند آن 
تعهدات اولیه ای را که داده اند، بتوانند اجرا بکنند تا از آن 

طریق در نهایت به مرحله اجرای کامل برجام بروند.
لذا احساسم این است که هر کدام از طرف ها محاسبه 
دارند.  نیاز  برجام  اجرا  برای  زمان  چقدر  به  که  اند  کرده 
همچنین ایران نیز به راستی آزمایی اجرای تعهدات طرف 
مقابل دارد و انجام این راستی آزمایی ، نیازمند زمان است 
که شاید زمان بر باشد اما ضذوری است زیرا راستی آزمایی 
نشان خواهد داد که طرف مقابل تا چه اندازه به تعهدات 

خود پایبند است و به آن عمل می کند. 
آیا دقت در تنظیم مراحل تکنیکی اجرای برجام می 
تواند در ارتباط با ماهیت آن اجازه ندهد دولت بعدی 
آمریکا از برجام خارج شود؟ حقوق بین الملل در این 

باره چه می گوید؟ 
ببینید. در صورت انجام توافق، کشورهای توافق کننده در 
خلاء و فقط بر اساس متن یک توافق نمی توانند آن را پایدار 
کنند. ماهیت حقوق بین الملل در این است که ضمانت 
اجرا ندارد. به همین دلیل حقوقدانان می گویند حقوق 
بین الملل یک سیستم حقوقی ناقص است. این موضوع 
در کلاس های آغازین حقوق بین الملل ، تدریس می شود 
که حقوق بین الملل ضمانت اجرا ندارد. تفاوت حقوق بین 
الملل با حقوق داخلی در این است که در حقوق داخلی، با 
یک سیستم کامل حقوق مواجه ایم. به عبارت دیگر دارای 
یک قانون، یک قاضی، یک محکمه ، یک پلیس و مجری 
حکم قانون داریم و در زمانی که حق هر کسی از بین برود، 
می تواند فرد را مجبور کند تا به دادگاه برود و آن شخص را 
دادگاهی کند. در نظام و حقوق بین الملل این رویه قانونی 
وجود ندارد. شما اگر بخواهید کسی را به دادگاه ببرید، باید 
خودش برای ورود به دادگاه رضایت بدهد. والا نمی توان او 
را به دادگاه فراخواند. لذا این که تصور شود بر اساس یک 
توافق می توان همه مسایل را به گونه ای حل کرد، تصوری 
و  سیاسی  وضعیت  اهداف،  به  توجه  با  است.  نادرستی 
محیط سیاسی و فعالیت هایی که می کنیم، این ها همگی 
با یکدیگر جمع می شود و می تواند منتهی به پایداری یا 
ناپایداری یک توافق منتهی شود. در نهایت هیچ کشور و یا 
حاکمیتی نمی تواند برای خروج کشوری از توافقی ، مانع 
ایجاد کند. این سوال درباره دوره قبلی یعنی توافق ۲۰۱۵ 
آیا آمریکا می توانست از این توافق  هم مصداق دارد که 

خارج شود؟ این موضوع از نظر حقوقی پاسخ اش »نه« 
است. ولی عامل سیاسی ممکن وسط بیاید و هر دولتی هر 
تصمیمی که مایل است بتواند بگیرد. بنابراین این که گفته 
می شود کشوری نمی تواند از توافق خارج شود، از منظر 
حقوقی است، اما از منظر حقوق بین الملل و مناسبات 
حاکم بر آن باید تصمیم سیاسی را مد نظر قرار بدهیم. 
لذا حاکمیتی اگر تصمیم به خروج از توافقات بین المللی 
بگیرد، نهادی وجود ندارد تا بتواند جلوی آن را بگیرد جز این 
که اگر کارغیرمعقولی بکند، وجهه خودش را از نظر اخلاقی 

و از نظر حقوقی تخریب می کند.
درواقع ، محکم کاری برجام از طرف ایران به میزان 
قدرت متکی به انسجام ملی و مشارکت مردم و توان 
موازنه سازی در صورتبندی آرایش سیاسی داخلی و 
خارجی و منطقه ای است؟ زیرا بر اساس سخن شما 
طرف مقابل براساس میزان قدرت این طرف وضعیت 

خودش را سامان می دهد؟ 
امور دو طرفه است.  الملل همه  بین  ببینید در حقوق 
همانگونه آنان ممکنه تصمیم سیاسی بگیرند، در آن صورت 
ما نیز ممکن است برای جبران تصمیم دیگری بگیریم، از 
این رو ضمانت اجرا، دوطرفه بودن و همبسته بودن به حقوق 
است. به عبارت دیگر حقوق و تکالیف دو طرفه است. این 
گونه نیست که به آنان اختیاری داده شده باشد و به ما همان 
اختیارات واگذار نشده باشد. نتیجه این که ما نیز حاکمیت 
مستقل هستیم و اگر مصلحت بدانیم که برجام باید اجرا 
شود، از این رو اجرا می کنیم، ولی اگر طرف مقابل نخواهد 
برجام را اجرا کند، ایران نیز این اختیار را دارد یا برود به 
کمیسیون مشترک، یا در صورتی که هر تصمیمی حاکمیت 
ایران بگیرد، هیچ کشوری نمی تواند جلوی ایران را بگیرد. 

البته به نفع دو طرف است که به مفاد توافقات عمل کنند.
آقای ظریف قبلا مطرح کرده اند که در ماجرای برجام 
تروریستی حل  نهادهای  از فهرست  چالش خروج سپاه 
شده بود، اکنون تیم مذاکره ایران تاکید کرده که این مطالبه 
هرگز در زمره شروط اصلی مذاکره کنندگان دولت سیزدهم 
نبوده ، درخین حال ، یرخی خبرها از موکول شدن این 
چالش به بعد از مذاکرات برجامی و گفت و گوهایی چداگانه 

حکایت دارند ...
 FTO من در این باره اطلاعی ندارم. ولی به هر حال بحث
و بحث صدور ویزا برای اعضای سپاه اساسا مسئله ای مهم 
نیست. سپاه یک نیروی مقتدر برای کشور ایران است و آن 
کاری را که آمریکا علیه سپاه می کند در حوزه حقوق بین 

الملل یک کار غیرقانونی و غیرمعقول است.

به طور ویژه اگر توافق نهایی شود چه مشکلی از ایران 
را حل می کند؟

ما باید این را بدانیم که نه در گذشته و نه در حال و نه در 
آینده فقط توافق نیست که می تواند مشکلات ما را حل 
بکند. بلکه مسایل زیادی باید با هم جمع بشوند تا مشکلات 
کشور حل شود. ولی خاصیت برجام این است که می تواند 
روابط بانکی ما را به سود منافع ملی حل کند. از این رو باید 
از هر تصمیم دولت و تصمیم گیران حمایت کنیم. و ان 
شاالله بهترین تصمیم را بگیرند. اگر خودشان مایل بودند 
بی تردید سازنده آن است که نظرات مان را به مسئولان ارائه 
کنیم. ضمن این که باید بگویم تا این جا نظرمن نسبت به 
مواضع ایران در باره برجام مثبت است. حال باید منتظر 
ماند و ببینیم که آمریکایی ها نسبت به پیشنهادهای ایران 

چه تصمیماتی را اتخاذ می کنند.
مطرح  را  خود  نظرات  باید  زمانی  چه  ها  آمریکایی 

کنند؟ 
آن گونه که آمریکایی ها اعلام کرده اند قرار بوده دیروز 
جوابشان را بدهند، اگر جوابشان را داده باشند، فکر می 

کنم نیاز به مذاکره بر روی ریز مسایل وجود دارد.
مراحل اولیه توافق برجام چه زمانی به وقوع خواهد 

پیوست؟ 
شاید پذیرش کلیت برجام چندهفته دیگر وقت ببرد و چند 
هفته دیگر برجام تعیین سرنوشت شود. هنوز نمی توانیم 
یا حاصل نمی شود.  توافق حاصل می شود  بگوییم که 
ممکن است در برخی از مسایل ریز هنوز نیاز به مذاکره 

باشد.

بهاروند سفیرسابق ایران در انگلیس : 

همه باید ازهر تصمیم برجامی دولت حمایت کنند
این برجام ، همان برجام ۲۰1۵ است

مشاور تیم مذاکره کننده ایران: 

حذف سپاه از فهرست سازمان های تروریستی پیش شرط توافق نبوده است
مشاور تیم مذاکره کننده ایران در مذاکرات وین به یک گزارش شبکه سی ان ان 
درباره خواسته های ایران در مذاکرات برجامی واکنش نشان داده و ادعای آن را 
رد کرد.  محمد مرندی، مشاور تیم مذاکره کننده ایران در مذاکرات وین، در واکنش 
به یک گزارش شبکه سی ان ان که ادعا کرده بود، »تهران بر خارج کردن نام سپاه 
نخواهد کرد«، در صفحه  پافشاری  آمریکا  تحریم های  لیست  از  ایران  پاسداران 
توییترش نوشت: من بارها در چند ماه اخیر گفته ام خارج کردن نام سپاه پاسداران 

از لیست سازمان های تروریستی خارجی آمریکا هیچ وقت پیش شرط  یا درخواستی 
کلیدی نبوده است. مرندی ادامه داد: ایران هم سنتکام را در لیست ]گروه های[ 
تروریستی اش نگاه خواهد داشت. اما اگر آمریکا لازم می داند چنین چیزی بگوید 
تا  به توافق مقبولیت بخشد، به خودشان ارتباط دارد. به گزارش ایسنا، یک مقام 
ارشد آمریکایی در گفت وگو با شبکه خبری سی ان ان درباره آخرین وضعیت مذاکرات 
احیای برجام گفته بود: اکنون در مقایسه با دو هفته پیش به حصول توافق در وین 

نزدیک تر شده ایم اما هنوز نتیجه نامشخص است زیرا برخی شکاف ها به قوت خود 
باقی مانده است. رئیس جمهور بایدن تنها توافقی را تائید خواهد کرد که منافع ملی 
ما را تامین کند. وی در ادامه با اشاره به متن پیشنهادی اتحادیه اروپا در مذاکرات 
وین که این اتحادیه آن را پیش نویس نهایی خوانده است، ادعا کرده بود که ایران از 
درخواست کلیدی خود برای حذف نام سپاه پاسداران از فهرست تروریستی آمریکا 

صرف نظر کرده است.
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یکی از رنج ها این است که انسان چیزی را فراهم 
آورد که نمی خورد و بنایی بسازد که در آن سکونت 
نمی کند و سپس به جانب خداوند متعال می رود در 
حالی که نه مالی با خود می برد و نه ساختمانی منتقل 

می کند!

یکشنبه -30 مرداد ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5562

نهج البلاغة : الخطبة ١١4 .

آگهی ابلاغ اتهام
نظر به اینکه پرونده آقای علی صالحی در هیات بدوی رسیدگی به تخلفات اداری 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم به اتهام نقض قوانین و 
مقررات مربوطه تحت رسیدگی می باشد ، مقتضی است از تاریخ انتشار این 
آگهی ظرف مدت ده روز نسبت به ارسال دفاعیه کتبی خود به انضمام مدارک 
لازم به دفتر این هیأت واقع در قم، خیابان شهید لواسانی، دانشگاه علوم پزشکی 
و خدمات بهداشتی درمانی قم اقدام نمایند. در غیر اینصورت هیأت برابر مقررات 

اقدام به صدور رای خواهد نمود./
هیات بدوی رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان

دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم
شناسه آگهی:13661۸7

تخریب تمثال مزار آیت الله صانعی در قم!
تمثال مزار آیت الله العظمی یوسف صانعی در قبرستان و گلزار شهدای شیخان شهر قم )قبرستانی در نزدیکی حرم 
حضرت معصومه)س((، مخدوش شده است.میثم صانعی، فرزند مرحوم آیت الله صانعی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا 
در قم، در این باره گفت: از اوایل ارتحال حاج آقا تا همین چند وقت پیش، یک قاب عکس حاج آقا را بالای مزار ایشان 
قرار می دادیم. گاهی که می آمدیم، می دیدیم که این تصویر خط خطی و مخدوش شده است؛ به همین خاطر بعد از 
تکرار چند باره این اتفاق، تصمیم گرفتیم سفارش حکاکی تصویر مرحوم آیت الله العظمی صانعی را روی یک کاشی 
بدهیم تا این اتفاق دیگر تکرار نشود اما متأسفانه باز هم شاهد این هتک حرمت و اهانت به ساحت مرجع تقلید فقید 
حضرت آیت الله صانعی هستیم.وی ادامه داد: چندین بار به اداره اوقاف و امور خیریه استان قم به عنوان متولی 
آرامستان شیخان قم، گفته ایم از دوربین هایی که در این قبرستان کار گذاشته اید، استفاده کرده و افراد اهانت کننده 
را به دستگاه قضایی معرفی کنید اما متأسفانه پاسخی به ما نداده اند.فرزند آیت الله صانعی افزود: ما شکایت کرده ایم 
و امیدواریم با خاطیان برخورد صورت گیرد تا دیگر شاهد اهانت و هتک حرمت به مرحوم آیت الله صانعی نباشیم.
خاطرنشان می شود مرحوم آیت الله یوسف صانعی از یاران امام خمینی)ره( در مسیر مبارزات انقلابی بود که در تاریخ 
۲۲ شهریورماه ۱۳۹۹ به رحمت ایزدی پیوست و بنابر وصیت شخص این مرجع تقلید، در قبرستان شیخان قم و در 

جوار قبر زکریا بن آدم )ره( از اصحاب خاص امام صادق )ع( و امام محمد باقر )ع( به خاک سپرده شد.

سال تحصیلی جدید به صورت حضوری آغاز می شود
 فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مبارزه با کرونا تاکید کرد: سال تحصیلی جدید دانشگاه ها، مدارس و مراکز 
آموزش عالی در موعد مقرر؛ مهرماه به صورت حضوری آغاز می شود. احمد وحیدی وزیر کشور در پاسخ به این 
سوال که آیا قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مبارزه با کرونا دستورالعمل جدیدی برای آغاز سال تحصیلی جدید ابلاغ 
کرده است، اظهار داشت: نیازی به دستورالعمل جدید نیست، دانشگاه ها و مدارس باید در موعد مقرر )مهرماه( 
بازگشایی شوند.وزیر کشور تصریح کرد: تدابیری هم اگر لازم است باید توسط مراکز آموزش عالی و مدارس از جمله 
تزریق دز یادآور و پیش بینی تهویه مناسب اتخاذ شود.وی یکی از شرایط حضور در کلاس های درس را تزریق دز 

یادآور و تهویه مناسب کلاس ها بیان کرد.

آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: طی شبانه روز گذشته فوتی ناشی از کرونا نداشتیم و ۶۵ بیمار 
جدید با علائم قطعی بیماری کرونا بستری شدند.مهدی مصری ، در مورد آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان 
قم اظهار داشت: در ۲۴ ساعت منتهی بیست و نهم مردادماه تعداد ۴۰ بیمار با علائم کرونا مثبت در قم پذیرش 
سرپایی شدند.وی با بیان اینکه در این مدت ۶۵ بیمار جدید با علائم قطعی بیماری کرونا بستری شدند، عنوان کرد: 
طی شبانه روز گذشته فوتی ناشی از کرونا نداشتیم و در مجموع تعداد ۱۳۱ بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند 
و حال ۲۹ بیمار نیز وخیم است.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه از تعداد ۹ تست انجام گرفته نتیجه 
۲۴ تست مثبت اعلام شده است، افزود: تاکنون تعداد یک میلیون و ۹۱۹ هزار و ۳۴۱ دُز واکسن کرونا در استان 

قم تزریق شده است.

سرکرده داعش در عراق کشته شد 
 دستگاه های امنیتی عراق از به هلاکت رسیدن » ابو مریم القحطانی « سرکرده گروه تروریستی داعش در استان 
صلاح الدین و پنج تروریست دیگر در حمله هوایی خبر دادند.ستاد مبارزه با تروریسم در این کشور روز )شنبه( با 
صدور بیانه ای اعلام کرد که  »ابومریم القحطانی« که نزد داعشی ها به عنوان مدیر کل »استان صلاح الدین« شناخته 

می شد، به همراه پنج تروریست داعش در سلسله کوه های » حمرین« به هلاکت رسید.  

عطریانفر: ارتباطی با فولاد مبارکه ندارم
یک فعال سیاسی هرگونه ارتباط مالی بین خود و فولاد مبارکه را تکذیب کرد. محمد عطریانفر در گفت وگو با ایسنا، با 
اشاره به ذکر نامش در موضوع پرونده فساد مالی فولاد مبارکه اظهار کرد: من این مسائل را تکذیب می کنم.وی ادامه 

داد: من تاکنون هیچگونه ارتباط مالی یا تشکیلاتی با فولاد مبارکه نداشته ام.

بازداشت چند تن از اعضای شورای شهر خرمشهر
یک منبع آگاه گفت: صبح روزشنبه چند تن از اعضای شورای شهر خرمشهر بازداشت شدند. به گزارش فارس، 
چندی پیش شهردار سابق خرمشهر و رئیس سابق شورای شهر خرمشهر نیز به اتهامات مالی دستگیر و بازداشت شدند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

توقیف خاور و اتوبوس حامل بار قاچاق 
جانشین فرمانده انتظامی استان از توقیف یک دستگاه خاور و یک دستگاه اتوبوس بین شهری حامل بار 

قاچاق در محور مواصلاتی "قم-تهران" خبر داد  
سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری استان به منظور جلوگیری از قاچاق کالا با کنترل 
تردد خودروها در محور مواصلاتي "قم- تهران" به یک دستگاه خاور و یک دستگاه اتوبوس به ظن حمل بار 
قاچاق مشکوک و آن ها را متوقف کردند. وی افزود: در ادامه در بازرسی از خودروها مشخص شد اتوبوس دارای 
۱۴۴ جفت کتانی و خاور دارای ۳۵ جفت کتانی ورزشی و ۲۰۹ عدد قطعات خودرو فاقد مجوز و قاچاق بوده 
که خودروها توقیف و ۲ نفر در این رابطه دستگیر شدند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در نهایت 
متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند. سردار 
اسماعیلی تصریح کرد: شهروندان می توانند هرگونه گزارشات خود را از طریق سامانه ۱۱۰ مرکز فوریت های 
پلیسی و یا از طریق مراجعه حضوری به دفتر نظارت همگانی )۱۹۷( واقع در خیابان امام خمینی)ره( جنب 

کلانتری ۱۷ شهید بهشتی اعلام کنند.

رییس اداره حیات وحش محیط زیست استان قم خبرداد:

تیمار و رهاسازی سالیانه ۶۰ پرنده در قم 
رییس اداره حیات وحش محیط زیست استان قم گفت: به طور میانگین سالیانه ۶۰ پرنده آسیب دیده در قم 

توسط علاقه مندان به محیط زیست تیمار و رهاسازی می شوند.
طیب احمدی با اشاره به تنوع زیستی مناسب قم و با بیان اینکه تاکنون حدود ۲۷۵ پرنده در قم شناسایی شده 
اند گفت: این پرندگان شامل پرندگان شکاری مانند عقاب، شاهین و کرکس، پرندگان آبزی و کنار آبزی مانند 

فلامینگو، انواع اردک ها و خوتکا است که در فصل های مهاجرت بیشتر در استان دیده می شوند.
احمدی افزود: اقدامات مناسبی جهت افزایش نسل پرندگان در قم انجام شده است به طوری که پرنده کرکس 

مصری که در دنیا جمعیتش در خطر انقراض است، اما در استان قم تخم گذاری می کند.
وی در ادامه به فواید وجود پرندگان در استان اشاره کرد و گفت: پرندگان در کنترل جوندگان موذی نقش 
دارند که این مسئله برای کشاورزان بسیار مفید است. رییس اداره حیات وحش محیط زیست استان افزود: 
برخی پرندگان شکاری با لاشه خواری، آلودگی های محیط زیست را کاهش می دهند و این مهم ترین دلیل برای 

حفاظت بیشتر از این گونه ها در طبیعت است.
 

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۳ تن و ۷۰۰ کیلوگرم ذغال قاچاق 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم از کشف محموله قاچاق، طی بازرسی از یک دستگاه خودرو 

کامیونت باری در جاده قدیم "قم-تهران" خبر داد  
سرهنگ ولی ترابیاظهارداشت: مأموران یگان تکاوری ۱۲۲ فرماندهی انتظامی استان در راستای اجرای 
تورهای ایست و بازرسی در جاده قدیم "قم-تهران"، یک دستگاه کامیونت باری را به ظن حمل بار قاچاق متوقف 
کردند. وی افزود: در بررسی اولیه مشخص شد خودرو کامیونت حامل کالای قاچاق بوده بنابراین یک نفر در این 
رابطه دستگیر و خودرو توقیف شد. معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم گفت: سرانجام طی بازرسی از 
خودرو مذکور ۳ تن و ۷۰۰ کیلوگرم ذغال پسته قاچاق کشف شد. سرهنگ ترابی اضافه کرد: در نهایت متهم به 

همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

ساخت پارکینگ  مطالبه عمومی مردم 
دغدغه مدیریت شهری 

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم ساخت پارکینگ 
به عنوان مطالبه عمومی مردم را دغدغه مدیریت شهری خواند و گفت: در شهرداری 
از ابتدای امسال هر هفته جلساتی بین معاونان مربوطه و شهرداری مناطق در این 

زمینه در حال برگزاری است.
سید محمدحسین دهناد با حضور در برنامه رادیویی بی تعارف، حوزه حمل ونقل را 
یکی از مهم ترین موضوعات حوزه شهری را حوزه حمل ونقل دانست و اظهار داشت: 
بیش از ۷۰ درصد از بودجه شهر در حوزه عمرانی و حمل ونقل هزینه شده و شهروندان 

بیشترین درگیری را در این حوزه دارند.
وی هرگونه جابه جایی در شهر و با هر نوع وسیله ای را مربوط به حوزه حمل ونقل 
عنوان کرد و افزود: کمیسیون تخصصی عمران و حمل ونقل شورای شهر تلاش دارد با 

قانون گذاری و نظارت، خدمات مطلوب به مردم ارائه شود.
رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم به مسئله پارکینگ 
اشاره کرد و گفت: موضوع کمبود پارکینگ و توقفگاه در شهر قم از سال های قبل 
مطرح بوده و بر اساس طرح تفصیلی باید هر کاربری بر اساس مساحتش فضای 

پارکینگ موردنیاز خود را تأمین کند.
وی امکان حذف و کسر فضای پارکینگ در طرح تفصیلی را موردتوجه قرار داد و ابراز 
کرد: امکان حذف و یا کسر پارکینگ در طرح تفصیلی یکی از عللی است که باعث 

شده ما مشکلاتی را در حوزه پارکینگ در شهر داشته باشیم.
دهناد، سپس از توجه شورای اسلامی شهر قم در تعیین بودجه به توسعه فضای 
پارکینگی خبر داد و تصریح کرد: شورای اسلامی شهر قم در بودجه ۱۴۰۱ تبصره ای 
در ابتدای بودجه آورده شده که هر جریمه ای که شهرداری برای کسر پارکینگ دریافت 

کرده باید برای ساحت پارکینگ هزینه کند.
وی ادامه داد: متأسفانه در سنوات گذشته چنین اتفاقی نیفتاده و وقتی آمار کسر 
پارکینگ را با تعداد پارکینگ ها مقایسه می کنیم، مشخص می شود با کسر پارکینگ از 

یک کاربری در جای دیگری پارکینگ ساخته نشده و تناسبی وجود ندارد.
رئیس کمسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم توسعه شهر و افزایش 
جمعیت و تقاضا برای تردد را عنوان و اذعان کرد: زمانی که پارکینگ و فضای مناسب 
برای توقف را ایجاد نکنیم، ظرفیت معابر به شدت پایین آمده و هزینه زیادی به شهر 

تحمیل می شود.
وی ساخت پارکینگ به عنوان مطالبه عمومی مردم را دغدغه مدیریت شهری خواند و 
خاطرنشان کرد: در شهرداری از ابتدای امسال هر هفته جلساتی بین معاونان مربوطه 

و شهرداری مناطق در این زمینه در حال برگزاری است.
دهناد دوباره به طرح تفصیلی اشاره کرد و گفت: بر اساس طرح تفصیلی با حذف 
پارکینگ و دریافت جریمه باید در فاصله ۲۵۰ متری همان کاربری، پارکینگ احداث 
شود و برای نمونه در مورد ساختمان پزشکان واقع در بلوار شهیدان محمود نژاد این 

اتفاق افتاده است.
وی در پایان تأکید کرد: از امسال شهرداری و شورای شهر نسبت به اجرای طرح 
تفصیلی برای سختگیری پارکینگ اهتمام ویژه داشته و در صورت حذف و کسر 

پارکینگ، هزینه جریمه برای تملک زمین و ساخت پارکینگ هزینه خواهد شد.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

تمامی مجموعه های بازی ناایمن
 از بوستان های قم حذف شده اند

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از نظافت مستمر ست های 
بازی کودکان بوستان ها با مواد ضدعفونی کننده و شوینده خبر داد و گفت: طی 
سال های گذشته کلیه مجموعه های بازی ناایمن و فلزی از بوستان های سطح شهر 
حذف شده است و تلاش بر این شده تا مجموعه های ایمن و استاندارد در بوستان ها 

نصب شود.
پیام جوادیان با اشاره به وضعیت مجموعه های بازی کودکان سطح شهر اظهار 
کرد: طی سال های گذشته کلیه مجموعه های بازی ناایمن و فلزی از بوستان های 
سطح شهر حذف شده است و تلاش بر این شده تا مجموعه های ایمن و استاندارد در 
بوستان ها نصب شود. وی با تأکید بر اینکه مجموعه های فلزی بازی مشکلات بسیاری 
ازجمله ناایمن بودن، گرم شدن و سردشدن در فصول گرم و سرد سال را داشتند افزود: 
مجموعه های بازی جدید و استاندارد با رعایت تمام نکات ایمنی خریداری شده و طی 
سال های اخیر در سطح بوستان های شهر نصب شده اند. مدیرعامل سازمان پارک ها 
و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه کلیه مجموعه های بازی از شرکت های دارای 
مجوز تولید و نصب از اداره کل استاندارد خریداری می شوند خاطرنشان کرد: بحث 
مهم در خصوص مجموعه های بازی نگهداری آن ها است که در بازدیدهای مختلفی که 
ناظرین دارند، مباحث ایمن سازی و تعمیرات این ست های بازی را به صورت هفتگی 

مدنظر قرار می دهند.
وی با اشاره به اهمیت نظافت و حفظ بهداشت این ست های بازی خاطرنشان کرد: 
تأکید ما بر این است که پیمانکار نگهداری عرصه نسبت به نظافت و شست وشو با مواد 
شوینده و ضدعفونی کننده مجموعه های بازی کودکان حساسیت ویژه ای داشته 
باشد و این مهم از طریق ناظرین مقیم و عالی به صورت روزانه بررسی می شود؛ البته 
از شهروندان هم خواهشمندیم در استفاده از این مجموعه های بازی رعایت نظافت 
و بهداشت را مدنظر قرار دهند تا همواره مجموعه هایی ایمن و پاکیزه را در سطح 

بوستان ها داشته باشیم.

بازدید سرزده شهردار قم از منطقه ۲ شهرداری؛

پیگیری چهره  به  چهره 
درخواست های مردمی

شهردار قم در بازدید سرزده از منطقه دو شهرداری، از نزدیک در جریان ارائه خدمات 
و درخواست های مختلف شهروندان قرار گرفت.

دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در بازدیدی سرزده از منطقه دو شهرداری قم، از 
بخش های مختلف این منطقه بازدید و نسبت به تسریع در خدمات رسانی و رسیدگی به 
تقاضاهای شهروندان تأکید کرد. شهردار قم طی این بازدید برخی از درخواست های 
شهروندان را به صورت ویژه و شخصاً مورد بررسی قرار داده و نسبت به استفاده از 

ظرفیت های قانونی برای رضایتمندی بیشتر مردم تأکید کرد.
بررسی روند اجرایی پروژه کلان تونل امام حسین)ع( در قالب ادامه بلوار جمهوری 

اسلامی از مهم ترین بخش های حضور شهردار قم در منطقه دو بود.
دکتر سقائیان نژاد در این برنامه سرزده از تمام بخش های شهرداری منطقه بازدید به 
عمل آورد و از اقدامات الکترونیکی و بروز شهرداری منطقه دو در احصای پلاک های 

مربوط به ماده صد و یک به عنوان یک اقدام موفق یاد کرد.
رضا رحیمی مدیر منطقه دو شهرداری قم نیز در بخشی از این بازدید، گزارشی از 
اقدامات و برنامه های مختلف منطقه در حوزه های فرهنگی، فضای سبز، حمل ونقل و 

ترافیک و پروژه های عمرانی ارائه کرد.

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

خدمت رسانی شهرداری قم 
در مسیر پیاده روی نجف-کربلا

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم گفت: مجموعه مدیریت 
شهری قم امسال نیز مانند سال های گذشته، برنامه ریزی جامعی جهت خدمت رسانی 

در مسیر پیاده روی نجف تا کربلا انجام داده است.
بر  حسینی،  اربعین  و هماهنگی  برنامه ریزی  جلسه  در  میرهادی  محسن  سید 

خدمات رسانی شایسته و جامع به زائران ورودی به قم تأکید کرد.
وی اضافه کرد: به خاطر کنترل نسبی کرونا و رفع محدودیت های گذشته، پیش بینی 
می شود حضور زائرین غیر ایرانی در قم همزمان با اربعین حسینی پیش از سال های 
گذشته باشد. به گفته مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم، با 
توجه به حضور پرشور زائران ایرانی و غیر ایرانی در اماکن مذهبی و زیارتی مختلف قم 
لازم است تا برنامه ریزی جامعی در حوزه های مختلف خدماتی و حمل ونقل و ترافیک 
صورت بگیرد. وی بر ضرورت افزایش کیفیت خدمات رسانی به زائرین و عزاداران 
حسینی در شهر مقدس قم و مسیر نجف تا کربلا نیز اشاره کرد و گفت: محورهای 
فعالیت در ایام اربعین انجام امور جاری مانند سال های گذشته مانند بسترسازی برای 
رعایت پروتکل های بهداشتی، حوزه حمل ونقل و ترافیک، ایمنی تکایا و حسینیه ها، 
ایستگاه های صلواتی، نظافت، شستشو و پاک سازی مسیر در داخل شهر قم و مسیر 

پیاده روی نجف به کربلا خواهد بود.

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم گفت: در سامانه ۱۳۷ و ستادهای 
هشت گانه مناطق علاوه بر تمامی خدمات، به سه زبان اردو، عربی و انگلیسی نیز به 

زائرین اربعین خدمت رسانی خواهد شد.
مهدی اصفهانیان مقدم در جلسه ستاد اربعین استان قم که در سالن جلسات امام 
جواد)ع( استانداری برگزار شد، اظهار داشت: با توجه اهمیت خدمات رسانی مطلوب 
در اربعین حسینی، کمیته خدمات شهری با بسیج تمام امکانات و ظرفیت ها آمادگی 
همکاری با ستاد اربعین است. وی خاطرنشان کرد: در همین راستا جلسات متعددی 
برگزارشده و برنامه ریزی ها در بین سازمان های تابعه شهرداری و معاونت امور زائرین 
انجام شده و در مناطق هشت گانه خدمات ارائه خواهد شد. معاون محیط زیست و 
خدمات شهری شهرداری قم با بیان اینکه در راستای افزایش ضریب ایمنی شهر 
کرد:  تصریح  داریم  را  مناطق هشت گانه شهری  در  آتش نشانی  آماده باش سازمان 
محوریت کارها در مسجد مقدس جمکران و مصلی قدس است و در کنار این مکان ها، 
مساجد و تکایاهای میزبان زائران نیز از نظر ایمنی در آماده باش کامل خواهند بود. 
وی با تأکید بر اینکه آماده باش هزار و ۵۰۰ نفر از پاکبانان و نیروهای ستادی به صورت 

۲۴ ساعتی و پیش بینی ۲۷۰ دستگاه ماشین آلات خدمات شهری کارهایی بوده که 
در راستای مدیریت پسماندهای شهری انجام شده است، گفت: اکیپ های مجموعه 
شهرداری در راستای جمع آوری متکدیان، معتادها و مدیریت معضلات اجتماعی در 
آماده باش کامل خواهند بود. اصفهانیان مقدم با اشاره به اینکه زیباسازی شهر از ابتدای 
محرم انجام شده و تکمیل آن با محوریت اربعین حسینی در مناطق هشت گانه انجام 
خواهد شد، افزود: برای ایستگاه های صلواتی باید تأمین ایمنی به صورت جدی دنبال 
شود و این کار در تاسوعا و عاشورای حسینی به صورت جدی انجام شد. وی با بیان اینکه 
آماده سازی بوستان های سطح شهر برای اسکان ضروری زائران در صورت نیاز در حال 
انجام است و خدمات رسانی حداکثر و مطلوب به طور ویژه در قم در حال دنبال شدن 
است عنوان کرد: در موضوعات خدمات شهری هم در راستای تأمین ماشین پرس، 
آتش نشانی، مخازن، کارتن پلاست و کیسه های زباله تعاملات لازم با شهرداری مهران 
انجام شده است. معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم اظهار داشت: در 
سامانه ۱۳۷ و ستادهای هشت گانه علاوه بر تمامی خدمات، به سه زبان اردو، عربی و 

انگلیسی نیز به زائرین اربعین خدمت رسانی خواهد شد.

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد:

آماده باش کامل شهرداری قم برای اربعین حسینی

رئیس دیوان عالی کشور درباره پرونده گوهر ناز قم، توضیحاتی دادگفت: پرونده در شعبه 
اول و آماده صدور رای است.

حجت الاسلام و المسلمین سید احمد مرتضوی مقدم  درنشست صمیمی با خبرنگاران 
بیان داشت : فعالیت در حوزه خبر امروز با گذشته تفاوت های بسیاری دارد.

وی با بیان اینکه خبر باید واقع بینانه باشد، گفت: خبرنگار باید حقیقت نگار باشد. خبر 
باید امید بخش باشد و صرف یک خبر خشک و التهاب آور در جامعه نباشد.

رئیس دیوان عالی کشور با بیان اینکه خبر باید جهت گیری سازنده داشته باشد، تصریح 
کرد: خبر باید برای مردم خاصیت و روشنگرانه باشد.

وی افزود: گاهی اوقات خبری منتشر می شود که اذهان را متشنج می کند و خاصیتی 
برای فردی ندارد، مرتضوی مقدم اظهار کرد: خبرنگار باید قدرت تحلیل داشته باشد آن را 
به درستی و با امانت منتشر کند. سرعت العمل خبر آنچنان نباید مقدم بر انتشار اخبار باشد 

بلکه باید درستی خبر و فهوای صحیح آن نیز به مراتب مورد اهمیت قرار بگیرد.
وی افزود: قلم، نگارش، صدا، بیان، اخلاق و ارتباط گیری مناسب با رده های جامعه 

توسط یک خبرنگار، جمال و صفات بارز وی است.
رئیس دیوان عالی کشور با بیان اینکه خبرنگاران حوزه حقوقی و قضایی باید از اطلاعات 
کافی و مهارت بالایی برخوردار باشند تا در حوزه قضایی قلم بزنند، تاکید کرد: به عنوان مثال 
یکسری پرونده ها در دیوان وجود دارند که مراحل مختلفی را طی می کند لذا خبرنگاران 
حوزه قضایی باید با اطلاعات کافی درباره موضوعات خبر تهیه و منتشر کنند تا موارد به 
درستی به اطلاع جامعه برسد. وی با اشاره به نظارت آرای قضایی در کشور و ایجاد وحدت 
رویه بین دادگاهی که استنباط های مختلفی از قانون دارند، گفت: روز سه شنبه هر هفته 
جلسه ای در این رابطه و در دیوان عالی کشور برگزار می شود تا هیئت عمومی با بررسی موارد 
اختلاف را برطرف کند. مرتضوی مقدم با بیان اینکه همکارانم در دادگاه های کشور حضور 
دارند، گفت: انجام این اقدام برای بررسی آرای صادره و رسیدگی به اختلافات احتمالی در 

دادگاه ها است تا در این رابطه مشکلی در دادگاه ها وجود نداشته باشد.
وی با اشاره به برگزاری دیدارهای چهره به چهره با مردم، گفت: این اقدامات در خصوص 

مسائل مختلف مردمی و حل و فصل آن برگزار می شود.
رئیس دیوان عالی کشور با بیان اینکه در سال ۱۴۰۰ ورودی پرونده در دیوان ۹۶ هزار 
و ۶۰۰ پرونده بود که از این تعداد ۹۰ هزار پرونده مختومه شد، اظهار کرد: مانده پرونده 
در سال ۱۴۰۱ حدود ۱۲ هزار پرونده بود. وی با بیان اینکه در خردادماه ورودی پرونده ها 
به دیوان عالی کشور، ۸ هزار و ۳۰۰ پرونده و مختومه آن ۷ هزار ۶۰۰ پرونده بوده است، 
گفت: در تیرماه امسال ۷ هزار پرونده ورودی به دیوان ثبت شده است و مختومه آن نیز ۶ 
هزار و ۹۰۰ فقره بوده است. مرتضوی مقدم، در خصوص آخرین وضعیت پرونده گوهر ناز 
قم، گفت: پرونده در شعبه اول و آماده صدور رای است. وی افزود: در مصوبه ای به اجرای 
احکام تاکید شد تا در نگهداری و امانتداری پرونده های مردم بهتر از گذشته عمل کنند تا 
در این رابطه مشکلی ایجاد نشود. رئیس دیوان عالی کشور گفت: ازدیاد صدور آرای خلاف 
بین شرع نداریم، بسیاری از آرایی که اعلام می شود خلاف بین شرع است، اینگونه نیست 

بلکه اختلاف نظر قضات در آرا است.
وی افزود: خلاف بین شرع این است که حکم صادره با قوانین و شرع در تضاد باشد.

رئیس دیوان عالی کشورخبرداد :

پرونده گوهرنازقم آماده صدور رای است

سرقت فوق سِری یاغی دیوانه، محصولی از آمریکا! 

عکس: محمدعلی رجبی

استاندار قم با تاکید بر اینکه نیروهای جهادی نباید 
منتظر ابلاغات بالادستی باشند، ابراز کرد: حکمرانی 
موضوعات  در  مردم  واقعی  ورود  معنای  به  مردمی 

مختلف است.
سیدمحمدتقی شاهچراغی روزشنبه  در اولین دوره 
آموزشی حکمرانی روستایی و مبانی تسهیل گری که 
در سالن همایش های مجتمع یاوران مهدی مسجد 
مقدس جمکران برگزار شد، با اشاره به اینکه امیدواریم 
برنامه های جهادی پیش بینی شده به سرعت ادامه و 
ارتقا پیدا کند، اظهار کرد: این گونه برنامه های سبب 

رشد خدمت رسانی به مردم خواهد شد.
وی با بیان اینکه متاسفانه آن طور که باید در سطح 
کشور از ظرفیت حوزه علمیه استفاده نمی شود، عنوان 
کرد: حوزه علمیه سرشار از ظرفیت های علمی، ادبی، 
جهادی و ... است و خوشبختانه با تدابیر اتخاذ شده 

این ظرفیت درحال ارتقاء است.
استاندار قم با اشاره به اینکه منشاء تمام تحولات، 

عنصرهای  کرد:  مطرح  است،  انسانی  عنصرهای 
انسانی می توانند یک جامعه را در مسیر رشد و تعالی 
قرار دهند که از نمونه های معاصر آن می توان به امام 

خمینی)ره( و مقام معظم رهبری اشاره کرد.
کانون  نیز  حاضر  درحال  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
تحولات، انسان های خدوم هستند، خاطرنشان کرد: 
خوشبختانه در کشور نیروهای انسانی خیلی خوبی 
به روحانیون و  ازجمله آن ها می توان  وجود دارد که 

دانشجویان اشاره کرد.
این  میان  لازم  هماهنگی  و  همکاری  شاهچراغی 
نیروهای انسانی را مورد توجه قرارداد و تصریح کرد: 
خوشبختانه در دولت سیزدهم به نیروهای جهادی 
توجه بسیاری می شود، چراکه این موضوع مورد تاکید 

مقام معظم رهبری نیز است.
وی با بیان اینکه نیروهای جهادی همیشه حضور 
موثری داشته اند، یادآور شد: علت این حضور موثر را 
می توان به موضوع کف میدانی بودن نیروهای جهادی 

متاسفانه  اینکه  به  اشاره  با  قم  استاندار  کرد.  اشاره 
کلاسیک  صورت  به  نشست ها  و  جلسات  از  برخی 
برگزار می شود، اذعان کرد: این گونه جلسات آن طور 
باید  چراکه  داشت،  نخواهند  موثر  خروجی  باید  که 

تجربیات دو طرف بیان و منتقل شود.
وی با تاکید بر اینکه نیروهای جهادی نباید منتظر 
ابلاغات بالادستی باشند، ابراز کرد: حکمرانی مردمی 
به معنای ورود واقعی مردم در موضوعات مختلف است. 
نماینده عالی دولت در استان قم با اشاره به اینکه اگر 
به موضوع حکمرانی مردمی توجه شود، شاهد بروز 
اتفاقات موثر خواهیم بود، اضافه کرد: در استان قم 
تلاش کردیم به سمت حکمرانی مردمی حرکت کنیم 

و تاکنون اقداماتی را نیز در این راستا انجام داده ایم.
وی با بیان اینکه حکمرانی مردمی یک مسیر یک 
طرفه نیست، اظهار داشت: در دولت جدید فرصت 
بهترین  به  باید  که  است  شده  فراهم  خدمت رسانی 

شکل از این فرصت استفاده شود.

استاندار قم :

نیروهای جهادی نباید منتظر ابلاغات بالادستی باشند 

جانشین ستاد اربعین استان قم بر لزوم استفاده 
از تمام ظرفیت های استان در برگزاری رویداد عظیم 

اربعین تاکید کرد. 
جلسه  در  مردادماه   ۲۹ روز  مقیمی  ابوالقاسم 
هماهنگی فعالیت های قرارگاه مردمی ستاد اربعین 
استان با بیان اینکه تلاش های جهادی بی سروصدایی 
در این قرارگاه صورت می گیرد، اظهار کرد: قم، استان 
مناسبت هاست و نیاز به حضور تمامی ظرفیت های 
مردمی، حوزوی و حاکمیتی در برگزاری رویدادهای 

مختلف مذهبی دارد.
وی با تأکید بر اینکه مسجد مقدس جمکران محور 
شدن  فعال  افزود:  است،  اربعین  مردمی  قرارگاه 
ظرفیت های مردمی و مؤسسات در حوزه های مختلف 
فرهنگی، هنری، اجتماعی، ورزشی در کنار مسئولیت 
دستگاه های اجرایی، حاکمیتی و نخبگان استان، در 
لبیک به توصیه های مؤکد مقام معظم رهبری نسبت به 

رویداد عظیم اربعین ضروری است.
معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم با اشاره 
تصریح  قم،  مردم  با  قرارگاه  ارتباط گیری  به ضرورت 
کرد: رفع نیازهایی ازجمله ارسال پیامک ثبت پذیرش، 
قبلی  اعلام  و  لازم  توصیه های  پارکینگ،  راهنمای 
مدارک موردنیاز جهت پذیرش برای زائرین ضروری 
است. مقیمی از قرار گرفتن ظرفیت سامانه راهنمای 
زائر در استان و نیز کیوسک های اطلاع رسانی مستقر 
در میدان آستانه و مسجد مقدس جمکران برای قرارگاه 
مردمی اربعین خبر داد و گفت: مذاکراتی با مخابرات و 
اپراتورهای همراه نیز باید توسط قرارگاه صورت گیرد تا 
قبل از ورودی های استان پیامک راهنمایی زائر ارسال 
شود. مهدی جهانگیرزاده رئیس قرارگاه مردمی اربعین 
نیز در این جلسه با بیان اینکه مصلی و جمکران هردو 
جهت برگزاری ستاد مردمی در نظر گرفته شده است، 
مقدس  مسجد  در  زیرساختی  نیازهای  کرد:  ابراز 

جمکران و مصلی وجود دارد. از نظر موقعیت مکانی 
و مسافت به حرم مطهر، مصلی مکان خیلی خوبی 
است، اما متأسفانه نسبت به مسجد مقدس جمکران، 
هیچ زیرساختی ندارد و با وجود کمبود زمان تا پذیرش 
زوار اربعین، هرچه سریع تر باید تفاهم نامه با مسجد به 
امضا برسد. همچنین در این جلسه مسئولین قرارگاه 
مردمی ستاد اربعین استان به مواردی از قبیل نیاز 
به تسهیلگری مسئولان اجرایی ادارات استان، قرار 
گرفتن فضاهای دستگاه ها به علاوه بقاع متبرکه جهت 
اسکان زائر، متمرکز شدن فعالیت فرهنگی و رفع عدم 
مردمی  پویش  گذشته،  سال های  هماهنگی های 
استقبال از زائرین در قم، رفع نیازهای تجهیزاتی و 
کانکس، رفع مشکل کانتینرهای موجود در گمرک، 
دریافت کد مالیاتی دستگاه های پوز و مجوز صندوق 
مرکز  صداوسیمای  همکاری  و  نذورات  جمع آوری 

استان را ضروری دانستند.

جانشین ستاد اربعین استان قم:

تمام ظرفیت های قم در برگزاری رویداد عظیم اربعین فعال شود


